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liaimlaišl 
maturanti 

Medtem, ko je v prete
klem tednu potekala matu
ra na celjskih srednjih šo
lah in so maturantje »pre
plavil i« celjske ulice, so se 
fantje in dekleta iz male šo
le v vrtcu v Šempetru v Sa
vinjski dolini odločili , da 
bodo tudi proslavili zaklju
ček šolskega leta. 

Prejeli so priznanja za 
udejstvovanje na športnem 
področju, v prometu, obe
nem pa so odnesli d o m o v 
izdelke, ki so jih ustvarili v 
preteklih mesecih, 

Ker so tudi zaključili po
membno obdobje v svojem 
življenju, so si pripeli na-
geljčke. Naj se ve , da ne 
bodi imeli mature samo ti
sti, ki hodijo v »ta v e l i k o « 
šolo. Mar je to protest proti 
usmerjenemu izobraževa
nju, ki ukinja maturo? 

Foto: E D I M A S N E C 

Kopnna odiulenosti se 
Šlil 
Reportaža z obiska naših novinarjev 
pri Slovencih v Pliberku. Stran 13. 

Računalnik prthala 
Začetek poletne pravljice za šolarje. Stran 15. 

Borac wabl Iztoka Puca 
Soštanjski rokometaš na muhi velikih klubov. Stran 16. 

Radio Celie v času 
kislih kumaric 

v naslednjih dveh polet
nih mesecih smo v uredniš
tvu sklenili dati tudi spore
du Radia Celje nekoliko 
lahkotnejšo, času počitnic 
primemo vsebino. Večjih 
novosti sicer ne bo, spre
membe bo doživel pred-

. vsem četrtkov spored. V ju
liju in avgustu ne bo štiri
najstdnevnih dopoldanskih 
tematskih oddaj z gosti v 
studiu, ta čas pa bomo za
polnili z glasbo ter z novica
mi in prispevki iz glasbene
ga sveta. Tudi popoldanske 
oddaje » V živo« bodo lah-
kotnejše. 

V njih se bomo poskušali 
dotakniti področij, ki jih za
radi pomanjkanja časa in 
skopo odmerjenih radijskih 
minut pogosto zanemarja
mo. T o pa seveda ne pomeni, 
da ne bo prostora za tehtnej-
še gospodarske, politične in 
druge teme, ki jih bo nareko
val aktualni trenutek. 

Informativni del sporeda 
bomo poskušali obogatiti s 
č imveč informacijami in pri
spevki o poletnem dogajanju 
na našem območju, npr. o tu
rističnih in drugih priredi
tvah, odprtosti bazenov, ce
nah na tržnici itd. Skratka, v 
uredništvu želimo, da bi bilo 
v naših oddajah čimmanj ču
titi »čas kislih kumaric« kot 

novinarji radi imenujemo 
poletno sušo v dogajanju pri 
nas. 

Poleti , ko ni pouka, nam 
pogosteje prisluhnejo tudi 
mladi in temu primerno bo 
obarvan tudi glasbeni del 
sporeda. Novos t je vsekakor 
lestvica evropskih disko 
uspešnic, ki smo jo začeli ob
javljati že spomladi, poleti 
pa bo na sporedu vsak četr
tek in sicer izmenično enkrat 
dopoldne in enkrat popol
dne. Da pa ne boste prikraj
šani tisti, ki radi poslušate 
lepe melodije iz prejšnjih de
setletij, smo v nedeljski spo
red uvrstili posebno pet-
najstminutno oddajo s to
vrstno glasbo. V rednih tor
kovih oddajah » I z arhiva re
sne glasbe« bomo v poletnih 
mesecih dali prednost novej
šim, popularnim izvedbam 
posameznih klasičnih del. 

Pripravljamo še več dru
gih, manjših novosti, vse v 
želji, da bi nam tudi v polet
nih mesecih radi prisluhnili! 

M . K . 

Začetek akcije Trebče 84 
Pričela se je tudi republi

ška mladinska delovna ak
cija Trebče 84. V nedeljo je 
bila otvoritev akcije v do
bro pripravljenem briga
dirskem naselju v Bistrici 
ob Sotli. 

Brigadirje je pozdravila 
Milka Dobrave, sekretarka 
občinske konference S Z D L 
Šmarje pri Jelšah, akcijo pa 
je otvoril Marjan Zidarič, 
'̂ lan predsedstva republiške 
konference Z S M S . 

Na mladinski delovni akci
ji Trebče 84 bo delo potekalo 

v treh izmenah. Druga bo or
ganizirana kot mladinski de
lovni tabor, vendar letos v 
nekoliko spremenjeni obliki, 
kot je potekal lani, ko so tej 
novosti (tudi neobjektivno) 
pripisovali precej po
manjkljivosti. 

K o t prvi so na akcijo prišli 
brigadirji iz občin Radlje ob 
Dragi. Ptuj in Ljubljana-Si-
ška. Ta teden bodo na Bizelj-
skem urejali vinograde, v 
krajevni skupnosti Pišece 
bodo kopali kanale za tele
fonsko omrežje, v šmarski 

krajevni skupnosti Zagorje 
pa bodo kopali jarke za ka
ble za električno omrežje. 

V brigadirskem naselju v 
Bistrici ob Sotli bodo ves čas 
akcije potekale tudi najra
zličnejše interesne dejavno
sti, izobraževalne, športne, 
zabavne in druge oblike pre
življanja popoldnevov oziro
ma večerov. Za začetek pa so 
ob otvoritvi M D A Trebče 84 
poskrbeli brigadirji z zvezne 
akcije Kozjansko 84 s kultur
nim programom. 

M . A . 

Imrestlclje ¥ mejah možnosti 
Ofr 2. lulUu, gtraznlku laške občine - Pomembni lzwoznl usnebi 

Novi most čez Savinjo v Laškem, 
katerega prvi pas so pred kratkim 
odprli (stari most so podrli), najbolje 
ponazarja tisto na čemer sloni napre
dek te občine. To je solidarnost in 
vera delovnih ljudi, da lahko le z ute-
meljenmi načrti in skupno akcijo za
gotovijo boljši razvoj in večjo gospo
darsko rast v občini. 

Gospodarstvo v občini Laško se si
cer otepa s številnimi problemi, likvi
dnostne tejave so vse večje in nekaj 

temeljnih organizacij, kljub sanacij
skim programom še ne najde prave 
poti iz težav. 

P o drugi strani pa podrobnejša ana
liza gospodarjenja kaže, da si povsod 
prizadevajo za večjo produktivnost, za 
rast proizvodnje, za bolj smotrno go
spodarjenje, za večji izvoz. Ravno na 
področju zunanjetrgovinske menjave 
so v zadnjem letu dosegli pomembne 
uspehe. Lani so izvoz povečali za 65 
odstotkov, letos v prvih mesecih pa za 

45 odstotkov. 
Vlaganja v izboljšanje družbenega 

standarda so se pokazala kot premiš-
Ijana in potretuia za razvoj občine. T o 
da gospodarske težave jih bodo prisili
le, da se bodo msirsičemu odpovedali . 
Zagotovo pa bodo izvedli pričete in 
potrebne investicije; to sta poleg mo
stu in ureditve prometa v Laškem še 
telovadnica k osnovni šoli v Radečah 
ter preskrbovalni center v Radečah. 

V V E 

Skrbno obdelana polja pričajo o marljlfih ljudeh 
Sredi vasi v Zbe lovem se pogosto zbero možaki, da rečejo katero o vremenu, setvi in 

žetvi, politiki in o tem norem norem svetu. Klobuk dol! Pod Zbelovsko goro zna biti 
življenje lepo in vedro, dela ne zmanjka in tako tudi mora biti, so povedali Karel Žitnik in 
Štefan Kohne ter Miha Bravc, ki zna pripovedovati vesele šale in raztegniti meh frajtorte-
nce. 

O utripu iz te krajevne skupnosti, kjer smo se pred tednom dni mudili na letečem 
uredništvu, pišemo na 12. strani. j^^p p^^o YLM 



0¥lre na poti 
odiočanla delegatov 
DelegaU r IMenstrih gkupnosUh bali o 
aenarlu kot wseMnl 

Oa sedanji težki pogoji 
gospodarjenja terjajo skla
dno in učinkovito delova
nje samoupravnega dele
gatskega sistema ter da ne 
moremo pristajati na spre
jemanje odločitev mimo teh 
poti in zgolj formalno potr
jevanje že sprejetih ali do
govorjenih odločitev, cesto 
ponavljamo. Z uresničeva
njem pa je težje. To dokazu
je tudi poročilo o uresniče
vanju delegatskega sistema 
v občini Celje v obdobju 
maj 1983 - maj 1984, ki ga 
bodo na današnji seji 
obravnavali delegati občin
ske skupščine. 

Skupnih težav delegatov 
je precej, najbolj boleče pa 
so omejene možnosti odloča
nja zaradi administrativnih 
odločitev in ovir, formalnega 
potrjevanja in hitrih postop
kov, ko obravnava in spreje
manje v delegacijah ni mož
no. Zlasti delegate v samo
upravnih interesnih skupno
stih pa omejujejo postavljeni 
limiti, ki so sicer prisotni ta
ko v gospodarstvu kot v 
družbenih dejavnostih. Toda 
omejevana skupna poraba je 
že tako zožila materialne ok
vire družbenih dejavnosti, 

da prava vsebinska obravna
va programov ne more več 
zaživeti, temveč se vse 
usmerja le v zagotavljanje 
sredstev. Delegatov to ne 
mora vzpodbujati k večji de
javnosti. 

Delegati v interesnih 
skupnostih družbenih dejav
nosti ugotavljajo, da v zad
njem letu pravega napredka 
ni bilo. Star očitek, da je za 
vse slabosti kriv informacij
ski sistem izgublja svoj po
men. V občini je bilo namreč 
ravno pri obveščanju delega
tov vel iko narejenega z obli
kovanjem povzetkov gradiv 
in z njihovem objavljanju v 
Indok informacijah. T o velja 
tudi za obveščanje delegatov 
občinske skupščine. Toda, 
informacije so pogosto še 
preobsežne, razlog pa je v 
preobremenjenosti skup
ščinskih dnevnih redov s 
formalističnimi zadevami in 
drobnjarijami, o katerih bi 
lahko mirne duše odločali 
tudi posamezni odbori. 
Preobremenjenosti se skuša
jo v občinsld skupščini vsaj 
delno izogniti z zmanjševa
njem števila sej v primerjavi 
z letom poprej-

M I L E N A B. P O K L I C 

Brez praslBfe 
za Dan borca 

v velenjski občini so se 
odločili , da letos ne bo 
množičnega srečanja bor
cev in aktivistov velenj
ske občine ob 4. juliju. 
•Za takšno odločitev ima

mo več vzrokov. V zad
njem času smo pripravili 
dve srečanji na Gra.ški go
ri in v Šentilju, kjer smo 
odkrili tudi spominsko 
ploščo v spomin in zahva
lo prebivalcem Šentilja za 
njihovo množično in zav
zeto delovanje v času na
rodnoosvobodilne vojne. 
Poleg tega bomo sodelo
vali na osrednji republi-
.ški proslavi -Štajerska v 
borb i« , ki bo 4. julija v 
Mariboru. Takšni prosla
vi sta že bili leta 1954 na 
Ostrožnem v Celju ter le
ta 1967 v T i tovem Vele
nju. Za sodelovanje v Ma
riboru imamo že zdaj več 
kot sto prijav. Postati mo
ramo racionalnejši, saj je 
proslav že preveč, vse 
skupaj pa tudi veliko sta
ne. Trije zbori, ki sem jih 
omenil pa bodo vsekakor 
dostojno nadomestili vse 
tisto, kar smo včasih pri
pravljali za Dan borca,« je 
povedal predsednik ob
činske organizacije Z B 
Nest žgank. 

T \ / 

Razbremeniti pospoJarstvo 
o pnaiaganlh ukrepih le razpravUal šmarski IS 

Prispevek za stanovanj
sko izgradnjo v šmarski ob
čini naj bi se zmanjšal za 
10%, prispevek za kolektiv
no komunalno rabo za prav 
toliko. Z a 10% bi naj bil 
manjši tudi prispevek za 
varstvo pred požarom ter 
prispevek za območno vo
dno skupnost Savinja-Sot-
la, za 6% pa naj bi se zmanj
šal finančni načrt za delo
vanje delovne skupnosti 
SIS družbenih dejavnosti 
občine. Seštevek vseh pred
videnih zmanjšanih obvez
nosti združenega dela iz do
hodka in čistega dohodka 
znaša po tem delu predloga 
ukrepov dobrih 5 milijonov 
400 tispč dinarjev. 

O tem, kako razbremeniti 
gospodarstvo, da se posa
mezne oblike razbremenje
vanja ne bi pozneje odrazile 
kot zahrbtni udarec gospo
darstvu, je v ponedeljek raz
pravljal izvršni svet skupšči
ne občine Šmarje pri Jelšah. 
Predlog ukrepov za razbre
menitev gospodarstva v ob
čini Šmarje pri Jelšah za le
tošnje leto predvideva bitko 
na dveh poljih: zmanjšanje 
obveznosti združenega dela 
iz dohodka in čistega dohod
ka ter plač možnih prihran
kov, boljših učinkov, varče
vanja in boljše organizacije 
dela v posameznih subjektih 

gospoddarstva v šmarski ob
čini. , 

Gospodarstvo občine mo
ra prispevati svoj delež z ra-
cioncdnejšim gospodarje
njem s surovinami in repro
dukcijskim materialom, S 
pametnejšo porabo energije, 
boljšo organizacijo transpor
ta, z boljšo organiziranostjo, 
varčevanjem pri drugih ma
terialnih stroških in neproi
zvodnih storitvah ter z 
zmanjševanjem izdatkov za 
občasna in začasna dela. 
Skupni učinek vseh ukrepov 
v gospodarstvu je ocenjen na 
dobrih 137 mili jonov dinar
jev. 

A l i so predlagani ukrepi 

oziroma odstotki zmanjševa 
nja obveznosti realni in v 
vsakem pogledu učinkoviti, 
je izvršni svet težko ocenil. 
Menil je, da je k akciji treba 
pritegniti samoupravne in
teresne skupnosti, ki naj da
jo svoje ocene glede predla
ganih ukrepov oziroma visi-
ne zmanjšanja obveznosti 
združenega dela. Izvršni svet 
skupščine občine Šmarje pri 
Jelšah je v razpravi poudaril, 
da mora biti skrb Tja razbre
menjevanje gospodarstva 
stalna in ne le enkratna akci
ja, katere potek in rezultate 
je treba ves čas spremljati. 

M. A. 

Šolarji Iz Arilja na 
Smarskem 

Prvega julija bo v občino 
§marje pri Jelšah pripoto
valo trideset otrok, šolarjev 
od 5. do 8. razreda osnovne 
šole, iz pobratene občine 
Arilje v Srbiji. 

Gre za oživitev pred leti 
opuščenih počitniških sre

čanj med osnovnošolci iz 
obeh občin. Srbski vrstniki 
bodo deset dni pri otrocih 
oziroma njihovih družinah v 
Rogaški Slatini, Rogatcu in 
Šmarju. V počitniški pro
gram mladih gostov iz Arilja 
sodijo med drugim tudi izleti 
in ogledi znamenitosti obči- j 
ne ter obiski večjih delovnih j 
organizacij na Smarskem, ' 

Drugo leto bodo otroci iz ob
čine Šmarje pri Jelšah počit- > 
nikovali v Arilju. In name- | 
sto, da bi se v šmarski občini 
oklepali zgolj tradicionalnih, | 
»delegacijskih« oblik pobra-
tinstva, so v ta program vne
sli pof^itniške izmenjave naj
mlajših, kar je go tovo večje 
in trajnejše jamstvo za pnst- ' 
ne vezi med občinama. 

M . A . 

Priznanla 
nalbolJSim 
učencem 

v četrtek je bila v Pionir
skem domu Tončke Cečeve 
slovestna podeli tev priznanj 
najboljšim učencem osrnih 
razredov celjskih osnovnih 
šol. Zbralo se jih je več kot 
100 in poleg priznanj so do
bili tudi pesniško zbirko 
Mah, celjskega pesnika Vin
ka Moderndorferja. Vsako
letna priznanja, ki jih pode
ljuje O K Z S M S , dobijo učen
ci, ki imajo dober učni 
uspeh, poleg tega pa delujejo 
še pri drugih šolskih in 
izvenšolskih dejavnostih. 

T. G. 

SolldamostnI dan z Gorenjem 
Sentlur: odločltei Je 
Y rokah delavcev 

Sentjurčani so prejšnji te
den kar nekajkrat razpravlja
li o solidarnostnem dnevu za 
pokrivanje izgub v velenj
skem Gorenju. Socialistična 
zveza, sindikat, izvršni svet 
m poslovodni delavci šent
jurskih kolekt ivov ocenjuje
jo, da je solidarnostni dan 
potreben, predvsem zaradi 
nadaljnega razvoja regijske
ga gospodarstva, predsed
niki delavskih svetov in 
osnovnih organizacij sindi
kata imajo pripombe, med
tem ko se delavci še niso do
končno izjasnili. 

P r ipombe so se nanašale 
na stare spodrsljaje Gorenja, 
kot je zgrešena naložba v 
Kort ing in pa na odgovor
nost posameznih vodilnih 
delavcev. Prav tako je posa
meznika motilo, ker imajo v 
Gorenju kljub izgubi višje 
povprečne osebne dohodke, 
kot v nekaterih šentjurskih 
kolektivih. Pr ipomb je bilo 
še več, vendar v Socialistični 
zvezi in na izvršnem svetu 
kljub temu računajo, da bo

do našli z delavci skupni je
zik. Zlasti zato, ker so skleni
li, da bodo lahko tisti kolek
tivi oziroma tozdi. ki so lani 
poslovali z izgubo, zadržali 
dohodek zase. Ker je v Sent 
jurju lani posloval z izgubo 
le tozd Transport kmetijske
ga kombinata. Gorenje ne bo 
prikrajšano za vel iko de
narja. 

V kolikor se bodo šentjur
ski delavci odločili za soli
darnostni dan, bodo Sentjur
čani Gorenju denar izplačali 
takoj, delali pa bodo kasneje, 
verjetno enkrat v avgustu. 

Smarle: razgovor z 
direklorli 

Občinski sindikalni svet 
Šmarje pri Jelšah je pred
včerajšnjim povabil na raz
govor direktorje delovnih in 
temeljnih organizacij v obči
ni z namenom, da se skupno 
dogovori jo , kako bi na naj
bolj primeren način izvedli 
solidarnostno akcijo za de
lavce Gorenja iz Ti tovega 
Velenja. 

Gospodarski rezultati, iz
gube, nelikvidnost in s tem 

povezani nizki osebni do
hodki precejšnjega dela de
lavcev šmarske občine, ne 
govor i ravno v prid akciji, 
katere smo se lotili na Celj
skem. K o t protiutež dvo
m o m so bila razmišljanja o 
delavski solidarnosti, vre
dnoti, ki bi v tem trenutku 
ne smela pasti na izpitu. Ta
ko kot ni takrat, ko so bili 
prav občani šmarske občine 
solidarnosti še kako potreb
ni in je bili tudi v veliki meri 
deležni. Vel iko razumevanja 
in solidarnosti so po potresu 
pokazali prav občani in de
lavci velenjske občine. 

V kratkem se bodo za ali 
proti akciji izrekli delavci na 
zborih; o tem, ali se bodo od
povedali enodnesTiemu za
služku, seveda pa bodo de
lavci z najnižjimi in nizkimi 
osebnimi dohodki pri tem 
izvzeti oziroma bodo prispe
vali manj. Dines jaz tebi, ju
tri ti meni. V času, ko nam ni 
z rožicami postlano, velja o 
tem odnosu trezno razmišlja
ti. Na dan vleči stare grehe 
Gorenja, bi bil v tem trenut
ku nesmisel. 

V E - M A 

Franc Avberšek le kandidat za 
predsednika velenlskega iS 

Jutri bo v T i t o v e m Velenju skupna seja vseh zborov 
občinske skupščine, kjer bodo med drugim tudi razre
šili dosedanjega predsednika izvršnega sveta Boža L e -
dnika (odhaja na novo delovno dolžnost v Gorenje) ter 
izvolili novega. Predlog pa je za Franca Avberška, 
zaposlenega v S O Z D R E K . Izvol i l bodo tudi nekatere 
člane izvršnega sveta. Sicer pa bodo vsi trije zbori 
razpravljali o položaju mladih v velenjski občini, raz-
brem.enjevanju gospodarstva in še nekaterih drugih 
stvareh, zbor združenega dela pa tudi o gospodarjenju 
v velenjski občini v petih mesecih letos. 

T V 

Priznanja ob prazniku Laške občine 
Na slavnostni seji občinske skupščine, ki bo v nedeljo na 

Svibnem, bodo podelili tudi deset »Priznanj občine Laško -
2. ju l i j« . V skupini organizacij, društev in drugih skupnosti 
bodo priznanja prejeli: gasilsko društvo Vrh nad Laškim, 
društvo invalidov občine Laško ter turistično društvo Rim
ske Topl ice . 

M e d posamezniki pa bodo prejeli priznanja: Franjo Diacci 
iz Laškega, Danilo Hočevar iz Radeč, Karel Kavšek iz Ra
deč, V inko Lavrinc iz Radeč, roman Mavri iz Laškega, .dr. 
Samo Pečar iz Rimskih Topl ic ter Oto Stare iz Laškega. 

Z VAMI 
NA DOPUSTU 

V poletni sezoni bomo prodajali 
Novi tednik - preko zagrebške
ga Vjesnika v naslednjih krajih: 

Vrsar, Savudrija, Umag, Novi-
grad, Poreč, Rovinj, Pula, Reka, 
Selce, Labinj, Lovran in Opatija 
ter na otokih: Cres, Lošinj, Pag, 
Krk in Rab. 

tlčitoijl niso dovolj nagrajeni za dole 
Kako¥osi učno-vzoo/nlli propramov se ne Izbolišule 

Poleg splošno znanih pro
b lemov ki izv i ra jo iz slabša
nja mater ia lnega položaja 
šol, so na zadnji seji sveta 
za vzgo jo n izobraževanje v 
Celju izpostavi l i še nekate
re, med kater imi je prav go
tovo najbolj aktualno vpra
šanje uvajanja ce lodnevne 
osnovne šole, ohrani tev od
delka za razredni pouk pe
dagoške akademije ter za
poslovanje p r ip ravn ikov iz 
usmerjenega izobraževanja. 

Kaže, da v Celju ne bodo 
zajeli v celodnevno osnovno 
šolo načrtovanih 20 odstot
kov učencev. Nov ih šol ne 
bomo gradili, nekatere, zlasti 
tiste v naseljih, kjer največ 
godijo in kjer je največ mla
dih družin, pa so prenatrpa-

ne in tako je ogrožen tudi 
obstoj celodnevne šole v N o 
vi vasi. Da bi vendarle ohra
nili to šolo z njenim novim 
programom, pa bo potrebno 
uveljaviti fleksibilni šolski 
okoliš, ki pa se mu še vedno 
nekateri starši upirajo. Gre 
za to, da bi del otrok iz pre
polnih šol usmerili v druge, 
zlasti tiste v Centru, kjer že 
opažajo upad vpisa novin
cev. 

V srednjem izobraževanju 
opažajo, da je prvotni delov
ni zagon ob uvedbi šolske re
forme pričel pojemati. Re
forma je, kot vemo, prinesla 
vel iko novega in tudi dodat
nih obremenitev učencem in 
učiteljem. Materialni položaj 
slednjih pa je iz leta v leto 

slabši. Zato so tudi vedno 
manj pripravljeni narediti 
več kot od njih zahteva učni 
program. Ce k temu prišteje
mo še neustrezno opremlje
nost učilnic in kabinetov ter 
pomanjkanje raznih tehnič
nih in drugih pripomočkov, 
potem lahko pričakujemo, 
da bo kakovost izvajanja 
programov pričela upadati. 

V Celju si bodo tako kot 
doslej prizadevali, da bi 
ohranili oddelek razrednega 
pouka pedagoške akademije 
iz Maribora, čeprav so na re
publiki sklenili, da se v ta 
oddelek lahko vpišejo sluša
telji samo še letos v prvi let
nik. Argumentov, ki govori
jo v prid temu oddelku, je 
veliko, med drugim tudi ka

kovost izvajanja programa in 
pa potrebe po teh kadrih, ki 
se bodo pokazale že čez ne
kaj let, ko bodo morali imeti 
tudi učitelji razrednega pou
ka visokošolsko izobrazbo. 

V V E 



Nagrade In priznanla celiskim Inovatorlem 
umi uresničene Inovaelle se Uale 234 mllUošMW ainerjew aeheUka 

Množična inventivna dejavnost in 
prizadevanja strokovnih, razvojno-
raziskovalnih in vodstvenih delav
cev v celjski ckbčini že občutno pri
spevajo k uresničevanju ustalitvenih 
prizadevanj in pomenijo prve korake 
v prestrukturiranju gospodarstva v 
občini. Že samo prispevek množične 
inventivne dejavnosti je bil v prete
klem letu velik. Tako je 636 inovator
jev predlagalo 578 inovacijskih oziro
ma inventivnih predlogov. Uresniče
ne inovacije so dale za 234 milijonov 
dinarjev gospodarske koristi v orga
nizacijah združenega dela, kar pred
stavlja 0,75 odstotka dohodka gospo
darstva občine. 

Nagrade in priznanja »Inovator Ce
lje« za leto 1983 so podelili na osrednji 
slovestnosti ob Dnevu samoupravlja-
Ica. Najboljše dosežke na področju 
inovacijske dejavnosti so letos nagra
dili že devetič. 

Diplome in nagrade so prejeli stro
kovni in vodstveni delavci: Janez Ko-

vačič in Marjan Čebela iz Ingrada za 
sistem projektiranja in gradnje prila
godljivih stanovanj, Franc Mlakar, 
Vasilije Tucič, Zoran Veber in Ivan 
Basle iz Železarne Store za inovacijo 
»optimizacija termične obdelave va
l j e v « , Vili Poznik, Franc Jurčak in 
Franc Resnik, samostojni inovatorji, 
za nova bolniška ležišča. 

Dip lome in nagrade so prejeli tudi 
razvojno raziskovalni delavci: Elza 
Črepinšek iz Ingrada za delo »kon
strukcijske zasnove iz armiranobeton
skih ploskovnih prefabrikantov«, 
Emil Knez, Milena Kukovič, Milena 
Žnidar, Martina Konkolič, Ivan Ra
ček in Franc Škorjanc iz Aera za mi-
krokapsule za samokopirne papirje, 
Slavko Ojdanič iz Cinkarne za študijo 
in izdelavo kislinsko odpornih lepil ter 
Dušan Bumik, Niko Zakonjšek in 
Srečo Senčič, člani kolektivnega po
slovodnega organa Železarne Store za 
uspešno usmeritev delovne organiza
cije. 

Priznanja in nagrade so prejeli ino
vatorji množične inventivne dejav
nosti: Dominik Fajdiga iz Metke, 
Zlatko Grubar, Marija Bemjak, 
Franc Sendelbach in Jože Smisel iz 
Cinkarne, Srečko Janžekovič iz Žele
zarne Store, Janez Jazbinšek, Viktor 
Logar, Drago Potočnik in Zoran Ve
ber, prav tako iz Železarne Store, Kari 
Maček iz Ema, Silvo Lampret iz Ope
karne Ljubečna, Anton Oberžan iz In
grada, Anton Petrovič iz Gradisa, Mir
ko Skorc, Mirko Babovič, Vlado Gaj -
šek in Žarko Samec iz Aera, Drago 
Želj in Jože Potočnik iz Libele . 

Plaketo Inovator Celje in nagrado 
pa so prejeli inovatorji množične in
ventivne dejavnosti: Mirko Babovič 
in Milan Svetelšek iz Aera, Franc Ka
pel in Jože Romih iz Železarne Store, 
Boris Marolt, Leopold Ocvirk in Mar
jan Kolar iz Železarne Store, Vojislav 
Ružič in Branko Pustoslemšek iz Cin
karne ter Stane Sirca iz Libe le . 

M B P 

Priznanja samoupravljalcem 
Priznanje samoupravljalcu je posebno družbeno 

priznanje, ki ga podeljujejo zaslužnim delegatom v 
organih samoupravljanja in drugim delavcem, orga
nom samoupravljanja in samoupravnim delovnim 
skupinam za izredne dosežke na področju razvijanja 
socialističnih samoupravnih odnosov za razvoj samo
upravljanja in delegatskega sistema. V večini občin na 
celjskem območju podeljujejo ta priznanja ob občin
skih praznikih, v Celju in Žalcu pa so jih v torek na 
osrednjih proslavah ob Dnevu samoupravljalca. 

Občinska skupščina Celje je letos podelila priznanja 
Konradu Orožimu, Francu Grabarju, Zdravku Vid
marju, Lidiji Goleževi, Anici Stuclovi, Francu 
Apatu, Valčki Pipanovi, Edvardu Žerdonerju, Sta
netu Polajnerju in Ivanu Juhartu. Repiibl iško prizna
nje samoupravljalcem pa je prejel Franc Kavka z Ob
činske konference Z K S Celje. 

V Žalcu pa so priznanja prejeli: Jože Bizjak, Jože 
Cokan, Ludvik Drča, Marjan Drobne, Alojz Hruše-
var, Karli Korber, Herta Lubej, Ivanka Natek, Majda 
Marinko, Zofka Repnik, Željko Severšek, Slavko 
Storman, Leopold Tkalec, Tine Zakonšek, Ivan Žo-
har, Franc Natek in O Z D SIP Šempeter. 

V Laškem podeljujejo priznanja samoupravljalcu ob 
občinskem prazniku, Roman Mavri , član kolektiv
nega poslovodnega organa v T I M Laško, pa je prejel 
republiško priznanje samoupravljalca. 

PREJELI SMO 

Se O žalskem kulturnem domu 
Občinska konferenca S Z D L Žalec nam 
je poslala naslednje pismo, ki ga ob
javljamo v celoti: 

»Predsedstvo Občinske konference 
^ Z D L Žalec je na osmi redni seji 19/6-

1984 obravnavalo stališča Medobčinske
ga sveta Z K S Celje o vprašanjih samo
prispevka in naložb v objekte družbenih 
dejavnosti. Predsedstvo je podprlo po
budo posebnega iniciativnega odbora 
pri skupščini občine Žalec, da zaenkrat 
ne uvedemo v letu 1985 novega občin
skega samoprispevka, krajevne samo
prispevke pa se sprejme le za najbolj 
potrebne naložbe v krajevnih skupno
stih. 

Predsedstvo je podprlo vse predloge 
izvršnega sveta skupščine občine Žalec 
za razbremenitev gospodarstva v občini. 
Objektivno in odgovorno so bile ocenje
ne vse naložbe v objekte družbenih de
javnosti. Gre za tri objekte, katerih fi
nanciranje je v celoti zagotovljeno. Pri
zidek k osnovni šoli Bratov Juhart v 
Šempetru je zgrajen do tretje gradbene 
faze. Z reprogramiranjem programa ali 

teh sredstev bi povzročili nei/.hodno za
gato. 

Priprave za izgradnjo kulturnega do
ma v Žalcu so tekle blizu 10 let, 5 let pa 

. je občinska kulturna skupnost zbirala 
sredstva. Doslej je vloženo že najmanj 
20% vseh naloženih sredstev, z Ingra-
dom Celje kot izvajalcem del pa so po
godbeno zagotovljene fiksne cene v vre
dnosti 98 milijonov dinarjev. Predsed
stvo ponovno podpira potrebnost tega 
objekta zlasti zaradi nemogočih razmer 
občinske matične knjižnice in meni, da 
so stališča in odločitve zadnje seje skup
ščine občinske kulturne skupnosti Ža
lec povsem utemeljene. 

Predsedstvo tudi vztraja, da se nada
ljuje z izgradnjo skladišča za potrebe 
teritorialne obrarn|»e in podpira stališča 
sveta in komiteja za S L O in DS. da je 
potrebno ta problem v občini razrešiti. 

Končno se tudi predsedstvo O K 
S Z D L Žalec obvezuje, da bo žalska ob
čina tudi v prihodnje podpirala in finan
cirala dograditev celjske bolnišnice ka
kor že vsa leta doslej. 

Predsednik 
Občinske konference S Z D L 

J A N E Z M E G L I C 

Srečanje z Zvonetom Draganom 
Pretekli teden so celjski gospodarstveniki in predstavniki samoupravnega ter družbeno

političnega življenja Celja povabili medse Zvoneta Dragana, ki je do nedavna opravljal 
odgovorne naloge v Izvršnem svetu Skupščine SFRJ. Zvonetu Draganu, ki je v Celju 
opravljal vrsto odgovornih nalog, se je za njegov prispevek k razvoju občine Celje zahvalil 
predsednik skupščine Edi Stepišnik in mu izročil priznanje: Grb mesta Celja. ' 

Prireditve eb 
rudarskem prazniku 

Tudi ob letošnjem rudar
skem prazniku bo v Tito
vem Velenju in še nekaterih 
krajih v velenjski občini 
več različnih prireditev, 
med katerimi prednjačijo 
športne in kulturne. Tako 
so že končali s 5. likovno 
kolonijo, v kateri je sodelo
valo 19 likovnikov iz vse 
Slovenije ter več dni risalo 
na tčmo rudarstva. Okoli 30 
del so razstavili v avli 
knjižnice, veliko del pa je še 
ostalo v skicirkah za ka
snejšo dodelavo. Podelili so 
tudi tri enakovredne nagra
de, ki so jih prejeli Janez 
Janežič iz Kopra ter Jurij 
Godec iz Celja in Arpad Sa-
lamon iz Titovega Velenja, 
oba člana Društva Šaleških 
likovnikov. 

Včeraj so se pomerili v ša
hu, jutri pa bodo tekmovanja 
v nogometu (Rudar - Šmart
no), odbojki ženske ekipe v 
Skalah in kotalkanju za Ru
darsko svetilko. V jamah 
Pre loge in Skale bodo pri
pravili razstavo otrok na te
mo rudarjenja, v kulturnem 
domu pa bodo peli okteti. V 
soboto bodo rokometni tur

nir v Šoštanju, atletski mi
ting kriterij slovenskih mest 
v T i tovem Velenju, rokomet
ni turnir veteranov na igri
šču ob jezeru ter ženskih 
ekip v Rdeči dvorani in ves 
dan medklubsko tekmova
nje v kotalkanju. V soboto 
ob 18. uri bo v Delavskem 
klubu sprejem za vse upoko
jene delavce rudnika, med 
tem pa bodo delegacije obi
skale bolne tovariše v bolniš
nicah v Slovenj gradcu. T o -
polšici in Celju. 

V nedeljo bo republiško 
tekmovanje dresiranih in šo-
lanih psov, v ponedeljek pa 
slavnostna seja delavskega 
sveta S O Z D R E K . Na sam 
praznik bo po jutranji budni-
ci in kanonadi krenila povor-
ka s Ti tovega trga do kotal-
kališča, kjer bo »skok čez ko
žo« ali sprejem fantov, ki so 
končali rudarsko šolo, v ru
darski stan. Praznovanje bo
do zaključili 4. julija s tremi 
tekmovanji v balinanju, ra
dijskem vodenju modelov 
motornih čolnov in smučar
skih skokih na plastični ska
kalnici v Pesju. 

T. V R A B L 

POGLED V SVET S kov ino tehno 
Nauki Iz Cartagene 

s sedemnajstimi točkami, ki so jih la-
tinsko-ameriške države s 350 milijarda
mi dolarjev dolgov najhuje zadolženo 
območje na svetu sprejele na srečanju 
finančnih in zunanjih ministrov v ko
lumbijskem mestu Cartageni, se čarobni 
klobčič dolgov, ki pestijo manj razvite 
države resda še ni pričel odmotavati, 
pot za lajšanje tega bremena pa je vsaj 
nakazana. Sestanek v Cartageni je sicer 
že drugi poskus držav zelene celine, da 
korenito posežejo v razprave, kako dose
či postopno razbremenjevanje. Septem
bra lani so sklicale srečanje v venezuel-
ski prestolnici Caracasu, a so klonile 
ameriškemu pritisku in se zadovoljile z 
zgolj okvirnimi stališči, ki so jasno ka
zala, da se niso dogovorile prav o niče
mer. 

Tokrat je mednarodno ozračje veliko 
ugodnejše. Sedem največjih zahodnih 
držav je na nedavnem vrhunskem sreča
nju, ki je bilo v Londonu, končno ven
darle izrazilo zaskrbljenost zaradi nako
pičenih dolgov, ne toliko ker bi jih skr
belo za zadolžene države v razvoju, tem
več zaradi njihovih bank, ki ugotavlja
jo, da največjim dolžnicam tudi ostro 
zategovanje pasu ne pomaga pri odpla
čevanju zapadlih obveznosti, zato bo po
trebno iskati druge rešitve, da bi banke 
prišle do svojih obresti in glavnice. Ban
kirji so sicer ponudili reprogramiranje. 

ker pa se pri tem glavnica ne zmanjšuje, 
temveč poraja vselej nove obresti (in 
celo obresti na obresti}, je zelo vprašlji
vo, ali bodo države, kot je Brazilija ali 
Mehika (obe imata okoli 190 milijard 
dolgov) sploh lahko kdaj izplavale. 

Latinsko-ameriške države so ubrale 
drugo pot, ki je precej podobna tisti, za 

Piše Božo maSanofič 

katero so se zavzemale države v razvoju 
na svojih srečanjih. V okviru svetovne 
banke naj bi ustanovili posebni razvojni 
odbor, ki bi bdel nad zadolževanjem 
držav v razvoju in preprečeval preveli
ko obremenjevanje. Breme dolgov naj bi 
bilo največ 25 do 30 odstotkov izvoznih 
dohodkov posamezne države, kajti le ta
ko je mogoče zagotoviti nezmanjšane 
nakupe v tujini, ki jih vsaka država v 
razvoju potrebuje za svoj gospodarski 
napredek. Kako močno so bile zadolžene 
države obremenjene doslej, priča pri
mer Brazilije, ki je lani dajala kar 88 
odstotkov izvoznih iztržkov za odplače
vanje obveznosti do tujih komercialnih 
bank, tako da je morala drastično omeji
ti uvoz tehnologije in reprodukcijskega 
materiala, to pa je povzročilo zmanjša
nje proizvodnje. 

Polog tega jo za hitrejše razbremenje
vanje potrebno znižati obresti, kajti 
vsak odstotek zvišanja obrestnih mer 
pomeni za države v razvoju okoli štiri 
milijarde več odplačil. Razvite države 
naj odpro svoje trge za blago iz držav v 
razvoju, da bi jim omogočile več konver
tibilnih valut, to pa bo olajšalo odplače
vanje, istočasno pa bodo manj razvite 
države lahko tudi več kupovale na raz
vitih trgih, kar je gotovo v prid indu
strializiranih dežel. To so najpomemb
nejše od skupaj sedemnajstih cartagen-
skih točk. 

Na drugi strani pa so latinsko-ameri
ške države ostro nastopile proti označbi, 
da gre za ustanavljanje * karte la dolž-
nic, ker se pač dobro zavedajo, da bi 
jim to prineslo veliko škode, kajti velike 
banke, ki si prizadevajo dobiti nazaj 
svoja posojila, zavračajo pogajanja s ka
kršnimkoli 'kartelom', zavedajoč se, da 
so njihove možnosti precej manjše, kot 
če se pogajajo s posamičnimi dolžnica-
mi. Toda že ugotovitev, da se bo enajst 
držav zelene celine znova srečalo sep
tembra, tik prod letno skupščino Med
narodnega denarnega sklada in svetov
ne banke v Washingtonu priča, da tokrat 
niso mlatile prazne slame, temveč sku
šale vliti novih idej v dolgoletno neu
spešno razpravo, kako iz začaranega 
kroga dolgov. 



UP sloJI zahlO¥am tržišča 
Izvoznike končnih IzOelkov hI morali holle nagraiovaU 

LIP Slovenske Konjice je 
z osmimi tozdi in več kot 
1200 zaposlenimi ena tistih 
delovnih organizacij v ko
njiški občini, ki si je že do
bro utrla pot na konverti
bilne trge, kjer so njihovi 
izdelki iz masivnega lesa in 
stavbno pohištvo vse bolj 
iskani. Izvozni načrt za le
tos je dokaj smelo zastav
ljen in sicer v višini 4 mili
jone 300 tisoč dolarjev. Ce
lotni prihodek, so predvide
li, bo dve milijardi 459 mili
jonov dinarjev in polovico 
so ga v prvem polletju že 
dosegli. 

Čeprav v L I P dobro go
spodarijo, jim težav ne manj
ka. Ena takih je oskrba z re-
promatenalom, posebej ti
stim, ki je vezan na uvoz su
rovin, za kar je potrebno 
združevati devizna sredstva. 
Ubadajo se tudi s cenovnimi 
problemi in da bi si zagotovi
li surovine in reprodukcijski 
material, združujejo pole^ 
deviz še dinarje. Podpisali so 
samoupravni sporazum s 
"Cesmo« iz Bjelovarja za do
bavo vezanih plošč in z »Ju-
gov in i l om« iz Splita za zdru
ževanje P V C granulatov. 

Hlodovino dobavljata L I P 
Gozdni gospodarstvi Mari
bor in Celje in sicer okoli 
65.000 kubikov na leto. Po 
leg tega kupujejo žagan les 
bora, smreke, jelke in topola. 
Iz domačih gozdov pride v 
obdelavo 14.000 kubikov le
sa, 5000 kubikov pa ga uvozi
jo iz Sovjetske zveze. 

Največ izdelkov proda L I P 
na območju severovzhodne 
Slovenije, vel iko v Srbiji in 
delno tudi v Makedoniji in 
Bosni. Konkurenca doma in 

na tujem je močna in v L I P 
se zavedajo, da ji bodo kos z 
nenehnim spremljanjem tr
žišča in s kakovostnimi iz
delki. 

Žaganega lesa v L I P nače
loma ne prodajajo, saj .se za
vedajo, da pri nas še vedno 
izvažamo preveč surovin, ki 
jih potem primanjkuje finali
stom. Bolj bi bilo potrebno 
stimulirati izvoznike konč
nih izdelkov in ne izvoznike 
surovin 

Vse bolj iskana so tudi 
okna in vrata, torej stavbno 
pohištvo. Letos bodo na 
Madžarsko izvozili 5000 
oken v vrednosti 250.000 do
larjev. Skroraj polovico od te
ga izvoznega načrta so že 
uresničili, drugo polovico pa 

bodo do konca septembra. V 
naslednjih letih bodo sodelo
vanje z Madžari še razširili in 
tako izvoz še povečali. Prav 
v teh dneh je v Budimpešti 
razstava gradbenih materia
lov, na kateri se s svojimi 
okni predstavlja tudi konji-
-ški L I P . 

Tudi na področju stavbne
ga pohištva želi jo v L I P ko
rak naprej in slediti zahte
vam tržišča, zato nameravajo 
počasi opustiti proizvodnjo 
klasičnih oken in pričeti z iz
delovanjem zasteklenih ve
zanih oken. Tudi pri proiz
vodnji embalaže za kmetij
sko mehanizacijo predvide
vajo prehod na zahtevnejše 
izdelke, 

M A T E J A P O D JED 

V Giinu Nazarfo žo ilosogaio boilšo rozuitato 
Kratkoročni In aolgoročnl ukropi tmvopa voiMva - Bolišo Intormiranlo 

Notranja učinkovitost se
danje organizacije, dograje
vanje proizvodnega in pro
dajnega programa ter uve
ljavitev delovne organiza
cije v lesnem kompleksu 
občine in republike so trije 
poglavitni cilji, ki so si jih 
zastavili v novem vodstvu 
in delavci Glina iz Nazarij, 
da bi v tem najštevilnejšem 
kolektivu v občini Mozirje 
v prihodnje bolje poslovali. 

Najprej se bo treba lotiti 
kratkoročnih nalog, ki jih je 
sprejel delavski svet delovne 
organizacije. Janez Živko-
,novi direktor Glina je o tem 
dejal: »Delavski svet ni spre
jel le ukrepov za povečanje 

proizvodnje ter za boljše fi
nančno poslovanje. Čimprej 
moramo namreč nadoknadi
ti zaostanke iz prvega trome-
sečja, ko je bila naša proiz
vodnja, predvsem zaradi 
neugodnih vremenskih po
gojev, slabša kot smo predvi
devali. Z boljšo oskrbo ter 
dodatnim delom nam bi to 
moralo uspeti. Delovne sile v 
občinskem prostoru namreč 
primanjkuje, zato smo se na 
osnovi spremembe termin-
skih koledarjev lotili dela ob 
prostih sobotah, v proizvod
nji pa delajo tudi režijski de
lavci. Za nekaj odstotkov 
smo zmanjšali bolniške izo
stanke, na osnovi rezultatov 

Janez Živko^ 

smo v maju za povprečno 9 
odstotkov izplačali višje 

'osebne dohodke. Skratka, z 
vsemi ukrepi, ki so kratko
ročno edini izhod, skušamo 
bolje poslovati. O b polletju 
pa bomo sprejemali tudi 
ukrepe za temeljitejše, dol
goročne spremembe v DO, 
kajti ugotavljamo, da je naša 
dohodkovna uspešnost pre
nizka. Možnosti za to imamo, 
to nam s svojim uspešnejšim 
poslovanjem dokazujejo 
ostale lesno predelovalne de
lovne organizacije v Sloveni
ji. Dolgoročno si moramo na 
tej lestvici priboriti ustrez
nejše mesto. Ta projekt 
izboljšanja poslovanja bo po
drobneje razčlenil vprašanja 
naše organiziranosti, ka
drovske in tehnološke uspo
sobljenosti. Ob tem ugotav
ljamo, da smo še vedno med
sebojno premalo informira
ni, kar bomo tudi morali 

Jakob Beričnik 

izboljšati. Prvi korak k temu 
je tedenski informator, s ka
terim je obveščenost že bolj
ša, a verjetno še vedno ne 
popolna.« 

In kaj menijo o ukrepih, 
novem vodstvu, o informira
nju, pa tudi o tem kaj bi bilo 
potrebno spremeniti, delavci 
sami? 

Jakob Beričnik, viličarist 
v tozdu Iverna: » Z ukrepi 
smo seznanjeni, upam da bo
mo z novo obliko informira
nja bolje seznanjeni z vsem, 
kar se v delovni organizaciji 
dogaja. T e informacije na
mreč še vedno niso tudi do
volj razumljive. 

Kako bo z novim vod
stvom, je še preuranjeno na
povedovati , vem le da prejš
nje ni bilo najboljše. Prosto
voljno delo je v tem trenutku 
verjetno res rešitev, a le zača
sna. Sam mislim, da bi, če 
hočemo izboljšati pošlova^ 

Jože Bitenc 

nje, morali dobivati pred
vsem kvalitetnejši osnovni 
material - lesno surovino.« 

Jože Bitenc, mizar v tozd 
Stavbeno pohištvo: » D o se
daj smo bili bolj slabo sezna
njeni s tem, kaj se dogaja v 
delovni organizaciji. Res, da 
se o tem pogovarjamo tudi 
na zborih, kjer pa se delavci 
neradi oglašamo. N e zaradi 
pritiska, preprosto zato ker 
vzdušje ni tako, da ne bi bil 
črna vrana, če kaj prav ali pa 
napak rečeš. 

Disciplina in kvaliteta pri 
delu sta osnova za boljše po
slovanje, predvsem bomo 
morali, seveda s kvalitetnej
šim osnovnim materialom 
izboljšati to dvoje. Pri nagra
jevanju pa bi bilo potrebno 
bolj upoštevati izkušenost 
starejših delavcev.« 

R. P A N T E L I C 

ZRCALO Riše Bori ZupanfilC 

izvozilo poiO¥ico proizvodnjo 
Na Polzoll kmalu tutU otroško nogavico 

v tovarni nogavic na Pol
zeli bodo letos izdelali kar 
42 milijonov parov moških 
in ženskih nogavic, kar je 
dvanajst odstotkov več kot 
lani. Kar polovico proiz
vodnje bodo v tem letu 
izvozili, pri čemer pred
stavlja izvoz dvanajst od
stotkov celotnega prihod
ka. To pojasnjuje direktor 
Alojz Došler: 

»Sedemdeset odstotkov 
izvoza namffeč predstavljajo 
dodelavni posli, ostalo pa je 
klasičen izvoz v Zvezno re
publiko Nemči jo in na Nizo
zemsko. V dodelavnih poslih 
ni upoštevana vrednost ma
teriala, zato je tudi odstotek 
manjši v celotnem pri
hodku.« 

- Tudi tovarna nogavic 
Polzela je bila prisiljena v 

zadnjih letih povečevati 
izvoz. Kako je le-ta naraščal 
v zadnjih dveh letih? 

"Letos bomo porabili kar 
1200 ton materiala, ki je v 
glavnem iz uvoza, tako da 
smo bili prisiljeni povečevati 
izvoz vsako leto za štirideset 
do petdeset odstotkov. Ko t 
zanimivost naj povem, da 
pred kakšnimi petirni leti 
skorajda nismo izvažali. Z 
izvozom, ki ga trenutno ima
mo, pokrivamo uvozne po
trebe že skorajda v celoti. Pri 
razpolagalni pravici, ki jo 
imamo, pa moramo preostali 
del deviz pridobiti na podla
gi samoupravnega sporazu
mevanja in sovlaganja v 
izvozno zanimive na ložbe« 

- Kakšne so težave s ce
nami? 

»Vprašanje cen je tudi le
tos zelo zahtevno. Pravza

prav imamo tri sisteme cen. 
Eden je na ravni Zveznega 
izvršnega sveta, naši dobavi
telji pa so v sistemu repro
dukcije in lahko dvigujejo 
cene preko samoupravnih 
sporazumov in dogovorov. 
Tako tudi naše cene nara
ščajo hitreje, kot naj bi bilo 
to normalno.« 

- Kakšne naložbe načrtu
jete v bodočnosti? 

• Načrtujemo, da bi pričeli 
izdelovati tudi otroške noga
vice. Na domačem trgu si 
obetamo dobro prodajo. Za 
otroške nogavice bi na tujih 
tržiščih precej iztržili, saj bi 
bile cene ugodne. Ko t vse 
kaže bomo dobili ameriški 
kredit za naložbo v strojni 
park v vrednosti sto milijo
nov dinarjev.« 

J A N E Z V E D E N I K 

Mladi hranilničarji v Radovljici 
Med mnoge pionirske prostovoljne dejav

nosti je Ljubljanska banka - splošna banka 
Celje na celjskem območju vpletla prvoten 
namen nastanka bank - varčevanje - med vso 
osnovrošolsko mladino in tudi v dve celjski 
srednji šoli. To svoje delo povezuje z mnogimi 
šolskimi hranilnicami v Sloveniji. Letos je 18. " 
junija za del svojih zelo prizadevnih »usluž
bencev« s sodelovanjem Občinske zveze pri
jateljev mladine Celje pripravila srečanje z 
mladimi hranilničarji in njihovimi mentorji v 
Radovljici. 

To pristno povezovanje izobraževalnega 
dela osnovnih šol z vzgojno pripravo smisla za 
varčnost in hkrati za bančno poslovanje, zna
jo vodje mladinske hranilniške službe v Celju 
že med vsem šolskim letom prikupno vredno
titi in ob koncu šolskega leta nagraditi tako, 
da strokovna srečanja združujejo z razširja
njem kulturnih in prostorskih spoznanj v do
movini. Tako so vsi trije vodje poti - domiselni 
in požrtvovalni Peter Simoniti, mladi vodja 
propagande Beno Podrgajs in predsednik 
celjske zveze prijateljev mladine Fric Dosedla, 
že na poti v Radovljico z razlagami na obeh 
avtobusih budili kulturno zgodovinsko žejo. 

Kamnik, 750 let staro naselje, skriva v sebi 
številne zanimivosti, veliko vsega pa je bilo 
moč videti v Kranju. Med vožnjo po mostu se 
je očem odpirala globoka Savska soteska -
kanjon, videli so Prešernov gaj in se posebej 
spomnili še pesnika Simona Jenka in začetni
ka slovenske fotografije Janeza Puharja. S 
pogledom na znano zbirališče kranjskih prvo
majskih praznovanj - Joštov hrib so iz Kranja 
zavili proti Begunjam, kjer so se popotniki 
pred prvim postankom v tovarni Elan poklonili 
12134 medvojnim jetnikom begunjske mučil
nice. V Elanu pa jih je sprejel pozdrav »trikrat 
levo, trikrat desno, trikrat na obe strani!«, 
potem pa je bilo veliko videti in slišati. O tem, 
da v Elanu naredijo kar 700.000 parov smuči 
letno, da so te smuči zelo kakovostne, da so 
alpske smuči zlepljene iz kar 74 zelo tankih 
plasti jesenovega lesa in obložene s trdno 
plastiko. Navdušeni hranilničarji so kar božali 

do podrobnosti estetsko dokončane, okraše
ne z napisi in posebnimi značkami ter v pla
stične vrečke zavite, za prodajo pripravljene 
smuči. Komaj so se ločili od zimskih ljubljenk, 
so že krenili k poletnemu »hrepenenju« v 
obrat plastike, k čolnom - od najdražjih jaht 
do štiri-metrskim družinskim, za domače žepe 
izdelanim čolnom. Mladi so nekaj zvedeli še o 
izdelavi športnih letal. Prodana so za dve leti 
naprej, prav tako sproti prodajo tudi plastične 
strehe za golfe. 

Sproti pojasnjevano vodilo tovarne - prila
gajanje izdelkov tržišču in primerjava rasti 
velikega iz skromnih začetkov je v zavest zav
zetih poslušalcev bogate razlage vsadila po
membnost ustvarjalnosti in iskanja možnosti 
uspešne prodaje izdelkov. Če bi pot na sreča
nje mladih v Radovljici zapustila le ta premik v 
napredku, bi' bila to dovolj visoka naložba za 
trud bančnih delavcev mladinske hranilne 
službe in hkrati vredna zahvale predstavni
kom Elana. 

Zanimivosti na poti tudi potem še ni zmanj
kalo - pilot športnega letala je z Lesc popeljal 
nekaj mladih in odraslih na izlet na Bled, proti 
Triglavu; videli so Radovljico z njenimi zani
mivostmi in se tam tudi srečali s predsed
nikom Sveta mentorjev vseh šolskih hranilnic 
v Sloveniji Tonetom Pfajferjem, radovljiškimi 
hranilničarji in ravnateljem šole gostiteljice 
tovarišem Tomanom. Srečanje mladih in 
mentorjev je bilo veselo, še zlasti, ko je zaple
sala folklorna desetina kostrivniških pionirjev 
pod vodstvom Vide But. 

Po slovesu od radovljiških vrstnikov je mla
de hranilničarje pot vodila še do koncentracij
skega taborišča v Ljubelju, podružnice maut-
hausenskega taborišča. Tu so francoski, polj
ski in taboriščniki drugih narodnosti gradili 
ljubeljski predor. Pomensko enkraten spome
nik je pustil pravi spomin s svojimi hrepeneče 
dvignjenimi rokami. Postanek v Tržiču pa je 
zaključil številne vtise s poti na srečanje mla
dih, sad požrtvovalnih organizatorjev in priz
nanje za številne ure prostovoljnega dela v 
hranilniški službi Ljubljanske banke. 



Shod planincev 
na Donačkl 
gori 

Planinsko društvo »Slo
ga« Rogatec-Straža je zgle
den primer dobrega sode
lovanja dveh društev ob 
meji med dvema republi
kama. Gre torej za medre
publiško planinsko druš
tvo s članstvom z obeh 
strani Sotle. 

Pred petimi leti so se v 
društvu odločili, da bodo 
zgradili nov planinski dom, 
za lokacijo pa so si izbrali 
Donačko goro. S prosto
voljnimi prispevki ter ob 
pomoči delovnih kolekti
vov in družbenopolitičnih 
organizacij je planinski 
dom začel rasti. Za to je bi
lo potrebnih tudi okoli 
osem tisoč prostovoljnih ur 
dela prizadevnih članov 
društva. 

Petletne napore so pla
ninci kronali v soboto, ko 
so slovesno odprli planin
ski dom na Donački gori, ki 
je obenem svojevrsten sim
bol bratstva in prijateljstva 
ter sodelovanja delavcev in 
občanov s hrvaške in slo
venske strani ob Sotli. 
Slavja ob otvoritvi doma so 
se udeležili številni pred
stavniki planinskih dru
štev iz Slovenije in sosed
nje republike. Slavnostni 
govornik je bil Tomaž Ba-
novec, predsednik planin
ske zveze Slovenije, med 
gosti na Donački gori pa je 
bil tudi Andrej Marine, 
predsednik CK Z K S . 

Otvoritev planinskega 
doma na Donački gori je bi
la obenem tudi nekakšen 
shod slovenskih in hrva
ških planincev. V društvu 
»Sloga« so se odločih, da 
bodo ti shodi poslej tradi
cionalna oblika zbliževanja 
ljubiteljev narave in gora. 

M. A. 

OGLAS V 
NOVEM TEDNIKU 
JE POT 
KUSPEHU 

Program prireditev ob 
občinskem prazniku Laško: 
Sreda, 27. junij 

ob 19. uri - gasilska vaja na Svibnem. 
Četrtek, 28. junij 

ob 16. uri - strelsko tekmovanje v Zidanem mostu. 
Petek, 29. junij 

ob 19. uri - gledališka predstava »Trije vaški svetniki« v 
domu ..Svoboda« v Radečah. 
Sobota, 30. junij 

ob 8. uri - tekmovanje v streljanju na glinaste golobe na 
gradu Tabor v Laškem. 

ob 10. uri - otvoritev cvetlične razstave v avli osnovne 
šole ..Primož Trubar« v Laškem. 

ob 16. uri - rokometni turnir na igrišču osnovne šole 
..Primož Trubar« v Laškem. 

ob 20. uri - predstavitev gotskih fresk v cerkvi Sv. Križa 
ter koncert Moškega pevskega zbora ..Papirničar« na 
Svibnem. 

ob 21,30 uri - kresovanje na gradu Svibno. 
Nedelja, 1. julij v 

ob 9. uri - slavnostna seja vseh zborov občinske skup
ščine in ostalih vabljenih v osnovni šoli Svibno. 

ob 10. uri - otvoritev večnamenskih prostorov in celo
dnevne osnovne šole s kulturnim programom na Svib
nem. 
ob 11. uri - tovariško srečanje na Svibnem. 
Torek. 3. julij 

ob 15. uri - turnir v malem nogometu v Jagnjenici. 
Sreda, 4. julij 

ob 19. uri - proslava Dneva borca na Brunku. 
Petek, 6. julij 

ob 19. uri - odkritje spominskega obeležja padlim bor
cem v Sedražu. 

Ponkovške igre brez mola 
Prve ponkovške igre brez meja so odpadle zaradi slabega 

vremena in so prestavljene na soboto. Igre je organiziral T V D 
Partizan, odvijale pa se bodo na stadionu pri osnovni šoli Po
nikva. 

Obiskovalci si bodo lahko, poleg nogometnih tekem med 
ekipami Ponikve in okolice, nogometnima kluboma Ponikva in 
Boč in med suhimi in debelimi, ogledali: tekmovanje v kotalje-
nju gum, prenašanje vode v samokolricah, štafeto v vrečah in 
vlečenje vrvi. Prve ponkovške igre brez meja se bodo pričele ob 
13. uri. 

V.E.: 

Na Ljubnem ob Savinji je 
že pred dvemi leti pričelo 
primanjkovati kvalitetne 
pitne vode, zato so ustano
vili vodovodni odbor, ki je 
lani pod planino Ter uredil 
novo zajetje. Voda, s katero 
se sedaj oskrbujejo prebi
valci Ljubnega, je kvalitet
no neoporečna, vendar pa 
bo potrebno izgraditi še pri
meren rezervoar, da tudi s 
količino ne bo več proble
mov. 

Dolžnost je ponovno spre
jel vodovodni odbor, ki mora 
najprej pridobiti sovlagate
lje, pa tudi potrebne doku

mente za izgradnjo. Gradnja 
bo delno financirana iz sred
stev samoprispevka, po po
sebnem ključu bodo delež 
prispevali še kiajani, osta
nek pa verjetno delovne or
ganizacije. Vodovodni odbor 
naj bi poiskal še druge vire 
pitne vode, kajti te primanj
kuje tudi v radmirskih zasel
kih. 

Na Ljubnem pa bodo v 
kratkem dobili tudi nov tele
vizijski pretvornik, za kate
rega so se prebivalci nekate
rih zaselkov, predvsem Ju-
vanje in doline proti Rast-
kam, borili vrsto let, saj ne 
morejo spremljati niti prve

ga televizijskega program.a. 
Pretvornik bodo postavili s 
pomočjo sredstev iz samo
prispevka in temeljne orga
nizacije ravenske železarne 
Kovinarstvo z Ljubnega, 
kjer so zastonj sestavili kom
pleten stolp. Tako so v tej 
temeljni organizaciji, kjer so 
tudi poslovno zelo uspešni, 
še enkrat pomagali takrat, 
ko je potrebno. Tudi sicer je 
sodelovanje med krajevno 
skupnostjo in Kovinars tvom 
zelo dobro, skorajda ni akci
je, ki je delavci tega tozda ne 
bi podprli finančno ali pa s 
prostovoljnim delom. 

R P 

Podvodni reševalci morale 
hIH dobro uspesobljonl 
UsianavIMo sekcUo pothmdšte nšBwalne služIm 

Društvo Ljudske tehnike 
E M O že obstoja od leta 1948. 
V društvu deluje 9 krožkov 
in klubov. Klub podvodnih 
dejavnosti je bil v društvu 
Ljudske tehnike ustanov
ljen leta 1963, tako da je bi
la že lani 20-letnica obstoja. 
O b ustanovitvi je bilo v klu
bu 15 članov, danes pa je že 
več kot 90 članov. 

Dolžnost vsakega potap
ljača je, da s svojim znanjem 
in v okviru svojih sposobno
sti priskoči na pomoč družbi 
ali posameznikom v primeru 
elementarnih ali drugih ne
sreč. Tako je zelo pogost po
jav, da potapljači pomagajo 
pri reševanju ljudi in opre
me, iskanju utopljencev, ra
zličnih podvodnih akcijah in 
delih ter sodelujejo z gasilci, 
J L A , civilno zaščito in dru
gih akcijah, kjer je potrebno 
znanje potapljanja. Te nalo
ge potapljačev pa zahtevajo 

visoko stopnjo strokovne 
usposobljenosti in dobro or
ganiziranost. Prav zaradi te
ga se v klubu ustanavlja sek
cija P O D V O D N E REŠE
V A L N E S L U 2 B E . 

V to sekcijo bodo vključe
ni najboljši potapljači, ki se 
bodo ,še dodatno usposobili 
za zahtevne naloge. Sekcija 
bo v celoti vključena v si
stem civilne zaščite in S L O . 
Podvodna reševalna služba, 
ki bo za Celje in širšo okolico 
izrednega pomena, je sicer 
močno obveza za klub in nje
g o v e člane, vendar bodo vsi 
s ponosom in polno mero od

govornosti radi opravljali to 
humano nalogo. 
. K lub je v svojem obstoju 
prejel številna priznanja in 
odlikovanja. K lub je tudi v 
letu 1982 organiziral tečaj re
ševanja na vodi za 42 pripa
dnikov poklicnih in prosto
voljnih gasilcev po dogovoru 
z občinsko gasilsko zvezo v 
Celju. 

V sodelovanju s poklicno 
gasilsko enoto v Celju, bo ta 
nabavila razno opremo v vre
dnosti 90000,00 din. Ze lo 
pohvalno pa je tudi to, da so 
člani tudi mlajši. 

R A D E A M B R 0 2 

Mladi raziskovalci 
ponovno v Lučeh 

Od 2. do 12. julija se bodo 
v Lučah ponovno zbrali štu
dentje - raziskovalci, ki bo
do v organizaciji Zgomjesa-
vinjskega študentskega 
kluba in gibanja »Znanost 
mladini« iz Ljubljane, sku
šali najti čimveč odgovorov 
na vprašanje, koliko je luč-
ko-solčavsko hribovsko in 
višinsko področje poseli
tveno zanimivo. Le na osno
vi raziskav je namreč mož
no tudi načrtovati, zato se 
bo zaradi čim boljšega spoz
navanja področja 60 štu
dentov razdelilo v šest te
matskih skupin. 

Mladi raziskovalci upajo, 
da bodo letos še uspešnejši 
kot lani, še pomembneje pa 
je, da bodo lahko njihove 
ugotovitve koristno uporabi
li načrtovalci razvoja v zgor
nje Savinjski dolini. 

Ce naj bo področje, na ka
terem bodo raziskovali, po
seljeno, mora biti tudi pose
litveno zanimivo. T o je seve
da odvisno od mnogih pogo
jev, predvsem pa od ustrez
ne izkoriščenosti, naravnih 
bogastev, energetskih mož
nosti, ustrezne organizirano
sti, dovolj visokega ostanka 
dohodka in tudi od zadovo
ljevanja normalnih socialnih 
potreb. Zato bodo agronomi, 
biologi, veterinarji in gozdar
ji izdelali programe za več
letno dejavnost kmetij, ob 
tem pa bodo skušali oprede- -
liti tudi najzanimivejše do
polnilne dejavnosti, ki bi 
kmetom ponujale dodaten 
dohodek. Opredelili bodo to
rej možnosti za razvoj čebe
larstva, sirarstva, turizma, 
domače obrti, tkalstva. Pri 
energetiki se bodo omejili 
predvsem na izgradnjo ma
lih hidroelektrarn, geografi 
in geodeti pa bodo^pripravili 

predlog izgradnje infrastruk
ture. Arhitekti in mikrobio-
logi bodo opredelili svoj 
odnos do arhitekture in nas
ploh do okolja, posebna sku
pina pa bo proučeveda tudi 
migracijske trende prebival
stva. 

Z računalniško obdelano 
anketo, ki so jo izdelali na 
lanskem taboru, so mladi 
raziskovalci ugotovili, da 
so kmetije na lučko-solčav-
skem področju v več kot 45 
odstotkih zelo odvisne od 
gozda, da ustvarjajo več kot 
polovico dohodka iz gozda. 

Pomembni so tudi podat
ki v zvezi z izdelavo pedolo
ške karte, zanimivi so tudi 
podatki o obremenitvi Sa
vinje z odplakami. Pokaza
lo se je namreč, da Savinja 
ne zadošča sanitarnim nor
mativom niti pri slapu 
Rinka. 

Raziskovalna vnema mla
dih bo usmerjena družbeno 
koristno, tabor pa bo vel iko 
prispeval tudi k razvoju 
ustvarjalne osebnosti mla
dih raziskovalcev. Na tak na
čin pa se gospodarno že vra
čajo tudi sredstva, ki jih je 
družba vložila v njihovo šo
lanje. R P A N T E L I C 

Trlm kolesarjenje na 
Polzeli 

Komisija za šport in rekrea
cijo tovarne nogavic Polzela je 
za člane kolektiva in tudi za 
druge pripravila trim akcijo 
kolesarjenje. Sodelovalo je več 
kot dvesto kolesarjev, vsi pa so 
na cilju sprejeli značko kole
sarja, izžrebali pa so tudi na
grade, ki jih je prispeval sindi
kat tovarne. 

T O N E T A V C A R 

Samoupravna stanovanjska skupnost 
občine Celje 

objavlja dodatni 

R A Z P I S 

Uuhonsko težave s plttio vodo 
PotnUuleio š9 nzmroar - IV untwomlk la žu w anubUl 

kadrovskih stanovanj za leto 1984, ki so bi la zgra
jena s sredstv i za zadovol jevanje stanovanjskih 
potreb delavcev, ki opravl ja jo dela In naloge šir

šega družbenega Interesa. 
1. 

Na razpisu lahko sodelujejo organizacije združenega dela: 
- ki zaposlujejo ali bodo zaposlile delavce za opravljanje nalo( 

širšega družbenega interesa, 
- ki združujejo sredstva za izgradnjo kadrovskih stanovanj, 
- ki niso sposobne oblikovati dovolj sredstev v skladu skupn« 

porabe za planiran obseg stanovanjske graditve, 
- ki imajo zagotovljena sredstva za plačilo lastne udeležbe in 
- ki jamčijo, da bodo delavcem zagotovile druga stanovanja naj 

pozneje v osmih letih po njihovi vselitvi v kadrovska stanovanja 

2. 
V skladu z družbenoekonomskimi cilji razvoja občine Celje zi 
obdobje 1981-1985 se bodo prioritetno reševale stanovanjske po 
trebe kadrov tistih organizacij združenega dela, ki: 
- opravljajo dejavnost na področju prioritetnih panog, 
- ki so opredeljene kot nosilke preobrazbenih jeder v celjskem 

gospodarstvu in 
- ki opravljajo dejavnosti na prednostnih področjih dela. 

Med prioritetne panoge spadajo: 
- kovinsko predelovalna industrija, 
- elektronika, 
- bazna in predelovalna industrija, 
- metalurgija in livarstvo, 
- grafika in obdelava papirja, 
- komunala in energetika, 
- pridelovanje in predelava hrane, 
- izobraževanje ter 
- zdravstvo 

Nosilke preobrazbenih jeder v celjskem gospodarstvu so organiza
cije združenega dela, ki se vključujejo v -»Projekt o prestruktuiranju 
celjskega gospodarstva«. 
V skladu z Resolucijo o politiki uresničevanja družbenega plana 
občine Celje za obdobje 1981-1985 sta prednostni področji dela: 
- razvojno raziskovalna dejavnost in 
- izvoz. 

3. 

V okviru pogojev, ki so določeni v 2. točki tega razpisa, so upravi
čeni do kadrovskega stanovanja delavci: 
- ki imajo deficitarni poklic, ki je vključen v listo deficitarnih 

poklicev, ki jo vsako leto sprejme skupščina Skupnosti za zapo
slovanje, 

- ki so usposobljeni za visoko specializirana in kadrovsko defici
tarna dela, kar se doseže s podiplomskim študijem in 

- ki dosegajo vrhunske rezu'tate na katerem koli področju družbe
noekonomskega razvoja. 

Ob naštetih kriterijih mora delavec izpolnjevati kriterije za kadrova
nje in najodgovornejša dela skladno z Družtjenim dogovorom o 
oblikovanju in izvajanju kadrovske politike v celjski občini ter 
izpolnjevati še sledeče pogoje: 
- da ima najmanj visoko strokovno izobrazbo. 
- da ni starejši od 50 let in 
- da se je že izkazal z dosedanjim delom. 
Izjemoma se lahko dodeli kadrovsko stanovanje tudi delavcu, ki 
nima visokošolske izobrazbe, če opravlja ali bo opravljal dela, ki 
zahtevajo specifična deficitarna znanja, ki se praviloma ne prido
bijo v rednem izobraževalfiem procesu, in ki imajo širši družbeni 
pomen. 

4. 

Kadrovska stanovanja se dodeljujejo delavcem za določen čas, za 
dobo največ osmih let. 
Do izteka tega roka morajo organizacije združenega dela zagoto
viti delavcem drugo ustrezno stanovanje ali izročiti stanovanjski 
skupnosti enakovredno nadomestno stanovanje. 
Delavec je dolžan izprazniti kadrovsko stanovanje in ga izročiti 
stanovanjski skupnosti, ko mu organizacija združenega dela zago
tovi drugo ustrezno stanovanje. 

5. 

Organizacija združenega dela, ki bo pridobila za svojega delavca 
kadrovsko stanovanje je dolžna prispevati lastno udeležbo, ki 
znaša 10% od kupoprodajne ali revalorizirane vrednosti stanova
nja, ki se vplača v obliki posojila v korist sredstev za izgradnjo 
kadrovskih stanovanj za dobo. za katero se delavcu dodeli kadrov
sko stanovanje po 3% obrestni meri. 
Delavec, kateremu se bo dodelilo kadrovsko stanovanje )e dolžan 
prispevati lastno udeležbo, katere višina je odvisna od vrednosti 
stanovanja in delavčevega socialnega ter materialnega stanja, ki se 
vplača prav tako v obliki posojila v korist sredstev za izgradnjo 
kadrovskih stanovanj, za dobo, za katero mu je bilo dodeljeno 
kadrovsko stanovanje po 4% obrestni meri. 

Organizacije združenega dela. ki bodo sodelovale na razpisu, 
morajo k obrazloženi vlogi priložiti: 
- sklep pristojnega samoupravnega organa o sodelovanju na raz-i 

pisu, 
- opis del in nalog, ki jih opravlja, ali. ki jih bo opravljal delavec, za 

katerega sodelujejo na razpisu, j 
- dokazilo, da ne morejo oblikovati dovolj sredstev v skladu] 

skupne porabe za planiran obseg stanovanjske graditve. 
- izjavo organizacije združenega dela in delavca, da sprejemata 

pogoje, ki so določeni s Pravilnikom o osnovah m merilih za 
dodeljevanje stanovanj delavcem, ki opravljajo dela m naloge 
širšega družtjenega interesa, 

- zagotovilo o roku, v katerem bo delavcu dodeljeno drugo stano
vanje. 

- vlogo delavca, 
- osebne podatke o delavcu, o številu njegovih družinskih članov, 

o skupnih prihodkih njegove družine ter o njegovih stanovanj
skih razmerah in 

- dokaze o morebitnih drugih dejstvih, ki so pomembna za sode
lovanje na razpisu 

Nepopolnih vlog ne bo mogoče upoštevati. 
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Samoupravna stanovanjska 
skupnost občine Celje j 



Sollilamost v zdravstvu na roSotu 
¥ Smarlu so opozortH na slstomsko nonravllnosU 

stabilizacijska prizadevanja so v 
zdravstvu šmarske občine že pokaza
la nekatere konkretne učinke. Ti so 
se ob koncu preteklega leta pokazali 
na področju porabe, ki je bila precej 
manjša, kot leto poprej, v zmanjševa
nju sredstev, porabljenih za zdravila, 
znižala se je povprečna ležalna doba 
v specialističnem in bolnišničnem 
zdravstvu. Tako je imela občinska 
zdravstvena skupnost lani le mini
malen finančni primanjkljaj. 

Da bi v občini zmanjšah bolniški sta-
lež, ki je v regiji najvišji, se je skup
nost, skupaj z zdravstvenimi organiza
cijami oziroma službami, povezala z 
organizacijami združenega dela. Zlasti 

tam, kjer je stalež višji od 8%, bodo 
skupno analizirali vzroke in primerno 
ukrepali. Pobuda občinske zdravstve
ne skupnosti Šmarje pri Jelšah je v 
organizacijah združenega dela naletela 
na lep odziv. O tem so v ponedeljek 
govoril i člani sveta za zdravstvo in so
cialno politiko pri občinski konferenci 
S Z D L Šmarje pri Jelšah. Opozorili so 
na pereč družbenoekonomski položaj 
zdravstvenih delavcev, na nujnost 
uvedbe domicilnega načela pri združe
vanju sredstev oziroma spremembe si
stema solidarnosti v naši republiki. Pri 
sedaj veljavnih merilih za regijsko so
lidarnost je jasno, da se le-ta oblikuje 
predvsem odvisno od ekonomske mo
či regije, ne pa glede na dejanske po

trebe, tako da bi skupnosti s približno 
enako demografsko strukturo in mi
gracijo v različnih regijah prejemale 
vsaj približno enak znesek regijske so-
lidarngsti. Razpravljalci so poudarili, 
da je sedanji sistem solidarnosti v 
zdravstvu v krizi. Dejstvo, da -manj 
razvite- občinske zdravstvene skup
nosti ob najnižji ravni zdravstvenega 
varstva prispevajo razmeroma največ 
dohodka za zdravstveno varstvo, je 
nevzdržno. Ta slika se kaže zlasti v 
občini Šmarje pri Jelšah. 

Člani sveta so se zavzeli tudi za ize
načitev cen v zdravstvu in podprli uki
nitev internističnega oddelka bolniš
nice v Topolšici . 

M . A . 

Za praznik vodovod 

v Gotovljah so od 16. do 24. junija v počastitev i 
krajevnega praznika pripravili vrsto prireditev. ^ 
Zadnji dan je bila slavnostna seja skupščine in druž- J 
benopolitičnih organizacij. | j 

Osrednji govor je imel predsednik sveta K S Ivan -
Rak in poudaril, da so kljub stabilizaciji in pomanjka- j 
nju denarja končno uredili vodovod Jedert-Zalog v 1 
dolžini 1 km, v o d o pa je dobilo 13 gospodinjstev. Po leg \ 
tega so do konca uredili pešpot, ki povezuje Gotovl je 
in Žalec ter zaključili z deli na pn mami kanalizaciji v \ 
zaselku Gmajna. ' 

Dela, ki so jih opravili, so stala več kot 2 milijona din, 1 
vel iko pa so pomagali tudi krajani z delom in prosto-1 
voljnimi prispevki. Na seji so podelili zlato in srebrni j 
znački K S Gotovlje. Zlato je prejela O O Z S M S Gotov- ] 
Ije, srebrni pa Konjeniški klub in Boris Borenšek. i 

M e d tednom je bilo meddružinsko lovsko strelsko' 
tekmovanje pri lovski koči Rinka, kjer so se pomeri l i ; 
lovci iz petnajstih družin, medklubsko tekmovanje v • 
preskakovanju ovir s konji, na katerem so tekmovali-
konjeniki iz Celja, Krumperka in Komende , prehodni ' 
pokal pa je osvojil Franc Mesaričiz Gotovel j . P o l e g ] 
tega so bili še turnirji v rokometu, malem nogometu, i 
odprto prvenstvo v šahu itd. ] 

T O N E T A V C A R i 

Kraiovna skupnost 
Savinja praznulo 

Krajevna skupnost Savi
nja praznuje 6. julija v spo
min na dan, ko je bil usta
novljen odbor Osvobodilne 
fronte za Celje. Ker pa bo v 
prihodnjem mesecu precej 
krajanov na dopustih, so se 
odločili, da bodo s prazno
vanjem nekoliko pohiteli in 
prve prireditve so pripravi
li že v torek, 26. junija. 

V krajevni skupnosti načr
tujejo za prihodnje leto ob
novo streh na stolpnicah ob 
Ljubljanski cesti, s skupni
mi močmi pa bodo poskrbeli 
za leše in bolj urejeno okolje. 
Pravijo, da jim ni upselo do 
praznika ustanoviti društva 
upokojencev, društva prija
teljev mladine in na novo 
formirati mladinsko organi
zacijo. 

V počastitev praznika so 
pripravili bogat program. 2e 
v torek se je pričelo strelsko 

tekmovanje na Gričku, da
nes pa bo ob 18. uri otvoritev 
slikarske razstave amater
skega slikarja Jožeta Perči-
ča-Juškina. Za soboto pa na
črtujejo izlet krajanov po 
partizanskih poteh z ogle
dom kulturnih spomenikov 
na Koroškem. Jutri bo ob 17. 
uri razširjena seja skupščine 
krajevne skupnosti s kultur
nim programom, ki ga pri
pravljajo učenci Osnovne šo
le Slavko Slander in 1. 
osnovne šole. Ena izmed po
membnejših točk seje je 
sprejetje novega statuta kra
jevne skupnosti, s tem v zve
zi pa tudi voli tve novega 
predsednika in podpredse
dnika krajevne skupnosti. 
Krajanom bodo podelili priz
nanja za dosežene uspehe pri 
delu, po kulturnem progra
mu pa bo družabno srečanje. 

N A T A S A G E R K E S 

HIŠNI RAČUNALNIKI Piše 
JOŽE GRČ AR 
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Ekran 
Večina računalnikov se poveže s 

standardnim televizorjem: črno-belim 
ali barvnim. Nekateri računalniki ima
jo tako imenovan monitorski izhod, ki 
omogoča povezavo s posebnim moni
torjem, drugi pa imajo vgrajen moni
tor. Slika na monitorju je, po pravilu, 
boljša od slike na standardnem televi
zorju, vendar je razlika zanemarljiva. 
Važna karakteristika vsakega računal
nika je resolucija. P o d tem pojmom 
razumemo število točk, ki jih lahko 
računalnik popolnoma nadzoruje. 
Vsako od teh točk lahko uporabnik, s 
pomočjo odgovarjajočega ukaza, 
osvetli ali zatemni, pri tem pa riše na 
ekranu sliko. 

Pri barvnem televizorju lahko upo
rabnik izbira tudi barvo vsake točke 
ali pa barvo segmenta na ekranu. Ce
nejši računalniki imajo grafiko tako 
imenovane majhne resolucije: na ekra
nu lahko nadzorujejo vsega okrog 3000 
točk, dražji modeli pa lahko adresirajo 
celo 256.000 točk. Nekateri računalniki 
imajo vgrajeno tudi ukaze za risanje 
krogov, mnogokotnikov, črt, pa celo 
za izdelavo risanih filmov. 

Kasetofon 
Praktično omogočajo vsi hišni raču

nalniki snemanje programov in podat
kov na kasetofon. Ker je to naprava, ki 
je ločena od računalnika, ga lahko 
smatramo za periferno enoto. 

Računalnik se s kasetofonom pove
že s pomočjo kabla, ki je navadno del 
standardne opreme računalnika. Na 
navadne kasete se snemajo vsi progra
mi, ki so lastniku kasneje potrebni ali 
pa podatki, ki so le delno obdelani. 
Hitrost snemanja je odvisna od raču
nalnika in ne od kasetofona, ter se me
ri v baud-ih. 1 baud je bit v sekundi. 
Na primer računalnik, ki snema podat
ke s hitrstjo 1000 baud-ov bo snemal 
16 kilobajtov spomina približno 2,5 
minute. Nekateri računalniki imajo 
»popolno kontrolo kasetofona«. S tem 

terminom se označuje dejstvo, da lah
ko računalnik kontrolira vključitev in 

izključitev kasetofona. Pri čitanju pro
grama ta lastnost ni zelo važna, je pa 
bistvena za '>ažuriranje<> datotek. 

Nekateri uporabniki uporabljajo ra
čunalnike na poslovnem področju. 
Proizvajalci v malem gospodarstvu 
imajo pogoste potrebe za računalnik, 
ki bi organiziral nabavo repromateria-
la, olajšal vodenje poslovnih knjig in 
avtomatiziral stike s strankami preko 
pošte. Takšni uporabniki, kakor se to 
strokovno reče, koristijo računalnike 
za delo z datotekami in za njihovo ažu-
riranje. 

Datoteka je zbir podatkov in se se
stoji iz enot. Lastnik fotokopirnice bi 
lahko, na primer oblikoval datoteko 
materialnih stroškov. Ena enota te da
toteke bi zajemala stroške nabave pa
pirja, druga vzdrževanje naprav, tretja 
režijske stroške, četrta plače uslužben
cev in podobno. Lastnik vsak dan po
sebej vnaša podatke o novih stroških, 
računalnik pa poišče potrebne enote 
na kaseti, jih vnese v spomin, spreme
ni njihovo vsebino ter jih ponovno po
sname. 

Lastnik fotokipirnice bi se znašel v 
resnih problemih, če bi za omenjene 
posle koristil standardni kasetofon. 
Stalno bi moral previjati trak, iskati 
začetek enote, kontrolirati njihovo 
vpisovanje v spomin računalniku in 
ponovno previjati trak, da bi se rezul
tati posneli na prava mesta. Tu pa se 
pokažejo prednosti, ki jih prinaša spe
cializiran kasetofon. 

Vgrajeni Interfacei 
Za vsak računalnik se lahko nabavi 

dodatna periferna oprema: tiskalnik, 
disketa, ploter . . . Dva računalnika ali 
računalnik s perifernimi enotami se 

povezujejo s pomočjo tako imenova
nega interface-a; to je elektronska na
prava, ki prilagaja signale, ki jih poši
lja en računalnik tako, da jih lahko 
razume drugi in obratno. V vsak raču
nalnik je vgrajen interface za povezavo 
s kasetofonom in televizorjem, nekate
ri računalniki pa imajo tudi specialni 
interface. Najbolj znani se označuje z 
RS232. Ce v podatkih za nek računal
nik vidimo, da ima vgrajen RS232 in
terface, to pomeni, da se lahko poveže 
z obilico perifernih enot, ki jih proizva
jajo različne firme. 

Hitrost delovanja 
računalnika 

Hitrost delovanja nekega računalni
ka je odvisna od številnih parametrov: 
vgrajenega mikroprocesorja, kvalitete 
sistemskega programa, ki je vgrajen v 
ROM-u, jezika, ki se uporablja in tako 
dalje. Hitrost delovanja je sorazmerna 
s ceno računalnikov. V novejšem času 
se v računalnik vgrajujejo tako imeno
vani 16 bitni procesorji, ki poleg pove
čane hitrosti povečajo razpoložljiv 
spomin, izboljšajo numerično natanč
nost in olajšajo pisanje strojnih pro
gramov. 

Z aspekta potreb hitrost ni vedno 
bistvena. Ce računalnik uporabljamo 
na znanstveno tehničnem področju, je 
manjša hitrost še vedno več stokrat 
večja kakor pri manuelnem reševanju 
problema. Na poslovnem področju hi
trost prav tako ne predstavlja večjega 
problema - obdelava je tu relativno 
kratkotrajna in je zato bistveno, da 
lahko spomin računalnika sprejme do
volj vel iko količino podatkov. Po
membna pa je hitrost za računalniške 
igre: če računalnik dela počasi, ne mo
remo vstaviti programov dinamičnih 
iger. 

1. razpisuje 
dela in naloge s posebnimi pooblastili in 
odgovornostmi 

V O D E N J E S E K T O R J A KAKOVOSTI 
(1 delavec) 
Poleg splošnih pogojev morajo kandidati izpolnjeva
ti še naslednje: 
- dipl. inženir strojništva ali organizacije dela 
- 4 leta delovnih izkušenj na področju kontrole ka
kovosti 
- ustrezne moralno-politične vrline. 
Izbrani kandidat bo imenovan za dobo 4 let. 
2. objavlja 
prosta dela in naloge: 

I ZVAJANJE STROKOVNIH DEL 
V R E D N O T E N J A DEUK 

(1 delavec, ponovljena objava) 
Pogoji: 
- diplomirani ekonomist, pravnik ali organizator 
dela 
- 2 leti delovnih izkušenj na podobnih delih. 

V O D E N J E IZMENE V VZDRŽEVALNI 
DELAVNICI 

(1 delavec) 
Pogoji: 
- strojni ključavnic^ 
- 2 leti delovnih izkušenj 

V A R E N J E ZAHTEVNIH S T R O J N I H 
E L E M E N T O V 

(več delavcev) 
Pogoji: 
- varilec 
- 1 leto delovnih izkušenj 

IZVAJANJE SKLADIŠČNIH IN 
T R A N S P O R T N I H DEL 

(več delavcev) 
Pogoji: 
- skladiščni oz. transportni delavec 
- 3 mesece delovnih izkušenj 

Č U V A N J E TOVARNIŠKIH 
PROSTOROV 

(več delavcev) 
Pogoji: 
- čuvaj-vratar 
- 3 mesece delovnih izkušenj 
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev poš
ljite v roku 15 dni na naslov: 
SIP Strojna industrija, 63311 Šempeter v Sav. dolini. 
O izbiri bomo kandidate obvestili v roku 15 dni po 
sprejemu sklepa o izbiri. 

Hmezad Notranja trgovina 
Žalec 
Komisija za delovna razmerja Hmezad DO Notranja 
trgovina TOZD Veleprodaja Žalec objavlja prosta 
dela in naloge: ' 

1. komercial ista za civi lno zaščito 
2. delavca v skladišču 

Poleg splošnih pogojev morajo kandidati izpolnjeva
ti še naslednje: 
pod 1 
Končana višja komercialna šola, dve leti ustreznih 
delovnih izkušenj, poskusno delo 3 mesece, 
pod 2 
Končana osemletka, 6 mesecev ustreznih delovnih 
izkušenj, poskusno delo 2 meseca. 
Komisija za delovna razmerja 

Hmezad DO Notranja trgovina 
DSSS Žalec 
objavlja prosta dela in naloge: 

1. izterjevalca 
2. saldakontista 

Poleg splošnih pogojev morajo kandidati izpolnjeva
ti še naslednje: 
pod 1 
Končana višja šola finančne smeri z dveletno prakso 
v finančni stroki ali ekonomska srednja šola s petlet
no prakso v finančni stroki. Poskusno delo 2 me
seca, 
pod 2 
Končana ekonomska srednja šola, dve leti ustreznih 
delovnih izkušenj. F^oskusno delo 2 meseca. 
Kandidati naj pošljejo ponudbe z dokazili o izpolnje
vanju objavljenih pogojev v 8 dneh od dneva objave 
na naslov: 
Hmezad DO Notranja trgovina Žalec, Celjska cesta 7. 
Kandidate bomo o izbiri obvestili v 15 dneh po kon
čanem zbiranju prijav. 
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Klic »na pomoč« ne pozna meje 
Ob eo-lebUcI GD Borico ob DnU awta z ghroma orboma 

Po cestah zadrečke doline 
bo odslej, predvsem takrat 
ko bo potrebno, vozil še ne, 
nov gasilski avtomobil, z 
dvema grboma na vratih -
G D Gorica ob Dreti na eni 
ter Feuerwehr Kiirten Bies-
field na drugi strani. Dober 
dokaz in simbol, da klic ga
silcem »na pomoč« ne pozna 
meja. Gasilci iz Zvezne re
publike Nemčije so namreč 
ob 60-letnici gasilskega 
društva Gorica ob Dreti slo
venskim prijateljem poda
rili gasilski avtomobil. 

Gasilci obeh društev so za
čeli tesneje sodelovati šele 
lani, ko so bili Goričani na 
obisku v Kiirten Biesfieldu, 
kjer imajo prav tako prosto
voljno gasilsko brigado. S 
svojim znanjem in izkušnja
mi, predvsem pa s prikazano 
gasilsko vajo so navdušili 
nemške prijatelje, ki so skle
nili obisk vrniti: »Takrat 
smo tudi zvedeli , da imajo v 
Gorici slab gasilski avtomo
bil, zato smo danes s seboj 
pripeljali presenečenje. Naš, 
že odpisan avto smo popol
noma predelali in ga podarili 
gasilskim jubilantom občine 
Mozirje," je povedal Reiner 
Deling, poveljnik občinske 
zveze gasilcev v Kiirtnu. 

> Slavje, ki so ga Goričani 
priredili v nedeljo, dan po za
ključku 10. kongresa sloven
skih gasilcev je bilo tako po
polno. V slovesni povorki je 
bil poleg ešalona praporšča
kov, treh ešalonov gasilcev 
in gasilskih vozil tudi ešalon 
gostov iz Zvezne republike 

Nemčije , ki so po slovesnosti 
prikazali gasilsko vajo z no
vim gasilskim vozi lom. 
Gostje iz Kiirten-Biesfielda, 
med njimi je bil tudi župan 
mesta in podpredsednik 
vvestfalske gasilske zveze, so 
gostiteljem prinesli še kup 
drugih daril, Franca Matjaža, 
poveljnika občinske gasilske 
zveze Mozirje pa so tudi odli
kovali z visokim priznanjem 
nemške gasilske zveze. Do
mačini so se gostom oddolži
li s plaketami, te pa so ob 60-
letnici podelili tudi domači
nom, zaslužnim za razvoj ga
silstva v Gorici. O pomenu 
gasilstva ter o jubileju so 
spregovorili Milan Ilovšek, 
predsednik G D , Franc Tr-

bovšek, predsednik občin
ske gasilske zveze Mozirje, 
Milan Kopitar in Lojze Plaz-
nik, predsednik SO Mozirje. 

V petnajstih gasilskih 
društvih občine Mozirje je 
včlanjenih 1535 aktivnih 
ter 319 rezervnih gasilcev, 
društva pa imajo tudi 1988 
podpornih članov. Skupaj 
je to kar 20 odstotkov prebi
valcev v občini. 

Gasilsko društvo Dreta, ki 
je bilo ustanovljeno leta 
1924, je med 15 gasilskimi 
društvi v občini Mozirje med 
najbolj aktivnimi. Prvi v ob
čini so imeli žensko deseti

no, dobro pa je tudi delo z 
najmlajšimi, pionirji, ki so se 
izkazali na mnogih tekmova
njih. Na republiških tekmo
vanjih so bili Goričani dva
krat prvi, 13-krat pa so za
sedli prvo mesto na občin
skih tekmovanjih. Pred peti
mi leti'SO obnovili gasilski 
dom, kar j im je v največji 
meri uspelo s prostovoljnim 
delom in pomočjo občanov. 
V društvu z 260 člani je na
mreč poleg aktivnih in re
zervnih gasilcev, mladink, 
mladincev in pionirjev tudi 
121 podpornih članov. Ko t 
so poudarili na slovesnosti, 
jim ni žal vloženega truda. 
Nasprotno, delo v korist 
vseh jim daje še več elana. 
Upajo le, da novega gasilske
ga avtomobila ne bo potreb
no uporabiti prevečkrat, da 
bodo svoje znanje in sposob
nost bolj dokazovah na gasil
skih vajah. 

R. P A N T E L I C 

Tudi najmlajši gasilci iz Drete, med njimi 5-Ietni Samo Hudoklin, so bili zadovoljni z 
darildln nemških gasilcev. 

Cene koruze oorožalo živinorelo 
s proizvodnjo mleka - in 

mesa so v kmetijski zadrugi 
Laško lahko zadovoljni. Že 
četrto leto ta proizvodnja 
vstrajno narašča in fizični 
obseg rasti proizvodnje v 
prvem poletju je kar 20 od
stoten. 

Ta uspeh pri večji proiz
vodnji mesa pripisujejo 
"Uslužnostnemu« pitanju,. 
kjer je kmet finančno udele
žen le pri krmi in.vloženem 
delu v času pitanja. S takim 
načinom kooperacije sodelu
jejo z desetimi večjimi ko
operanti, ki pitajo skupaj 200 
glav živine. 

Za tak način pospeševanja 
govedoreje so se odločili iz 
dveh razlogov. P o dogovor
jenem roku pitanja je živino 
odkupila zadruga, ne pa da 
je po določenem času romala 
v domače skrinje. Drugi ra
zlog pa je v tem, ker pri več

jih rejcih lahko dosežejo tudi 
boljšo kvaliteto pitanja in s 
tem tudi več možnosti za 
izvoz. 

Nenehno večanje proiz
vodnje mleka - letos ga bo 
okoli dva in pol milijona li
trov - pa je uspeh načrtnega 
dela pri izboljšanju osnovne 
črede. 2e doma vzredijo več
je število kvalitetnih ple
menskih živali, nekaj jih še 
tudi dokupijo, v povprečju 
pa izboljšajo osnovno čredo 
z okoli stotimi glavami ple
menskih živali letno. 

2e z letošnjo količino mle
ka bodo blizu načrtovani ob
vezi, ki so jo postavili ob pri-
četku gradnje nove mlekar

ne v Arji vasi. T o pa je 3 mili
jone litrov, ki naj bi jih dose
gli prihodnje leto. 

Kljub tem dobrim rezulta
tom, pa ob obstoječi cenovni 
politiki obstaja nevarnost, 
da bi se ta pozitivni trend 
ustavil ali celo nazadoval. 
Vzrok je v cenovnih neskla
djih. Cene repromatriaiov, 
gradbenih materialov in me
hanizacije so se bolj poveča
le v primerjavi s cenami 
kmetijskih proizvodov, ki jih 
proizvajajo na območju 
kmetijske zadruge Laško, 
Zlasti za živinorejo je zelo 
nevarna vratolomna rast ce
ne koruze, ki se že približuje 
35 dinarjem za kilogram. 

VSEM KMETOM KOOPERANTOM, DELOVNIM UUDEM 
IN OBČANOM OBČINE LAŠKO ČESTITAMO ZA OBČIN
SKI PRAZNIKI 

Tekmovanje gasilcev 
Ob prazniku krajevne skupnosti Salek-Gorica ter v počasti
tev gasilskega kongresa v Mariboru so člsini gasilskega druš
tva Salek iz Ti tovega Velenja tudi letos priredili gasilsko 
tekmovanje za Šaleški pokal. Tekmovanje je medobčinsko, 
zato ga obišče vsako leto vel iko tekmovalcev iz vse Slove
nije. 

Tudi v nedeljo, 17. junija, se je tekmovanja udeležilo 89 
ekip, med katerimi je bilo kar 20 ženskih. Med dekleti so bile 
najuspešnejše članice gasilskega društva Slovenska Bi
strica, druge so bile domačinke, na tretje mesto pa so se 
uvrstile gasilke iz Sostrega. Med moškimi so bili najboljši 
gasilci iz Kotel j , sledijo pa jim gasilci iz Begunj in Sloven
skih Konjic. 

Gasilska zveza Slovenije je podelila organizatorjem pokal 
za najboljše izvedeno medobčinsko tekmovanje. Prireditev 
so finemčno podprle razne delovne organizacije iz Ti tovega 
Velenja. 

Na sliki: Predstavnik gasilskega društva Koti je prejema 
šaleški prehodni pokal. 

J 0 2 E M I K L A V C 

Smučarski tek brez smučI 
Tekaška sekcija pri Smučarskem društvu Toper bo v počasti

tev praznika občine Celje pripravila prvi tek brez smuči s star
tom pri Gasilskem domu na Ostrožnem. Proga bo speljana 
pretežno po gozdu s krajšimi odseki po makadamu in asfaltu 
proti Smartinskemu jezeru. Tekmovanje bo v soboto. 30. junija 
ob 16. un, start pa bo za vse kategorije (pionirji 2,4 km, mladinke 
in mladinci 5 km, aktivni tekači 10 km in registriram tekmovAlci 
20 km) skupen. Prijave sprejemajo vse do začetka odprtega 
prvenstva. 



Razstave so odraz trenutne ustvarlalnosti 
¥ Ukovnem salonu člmmol glo alarmnih In wlažllnlh naprav 

v prvem polletju letos je bilo v Li-
Icovnem salonu v Celju ljubiteljem 
umetnosti na ogled osem razstav, ki 
si jih je do sedaj ogledalo skoraj 11 
tisoč obiskovalcev. Prav v tem času 
pa so razstavljene slike in plastike iz 
stalne zbirke Likovnega salona, ki 
nastaja že od leta 1962 in jo dopolnju
jejo že vrsto let. Razstava zajema de
la avtorjev, ki doslej iz stalne zbirke 
še niso bila predstavljena, zato je to
liko bolj zanimiva. 

P o l e g rednih razstav v L i k o v n e m sa
lonu, velja omeniti še razstavo društva 
celjskih l ikovnih umetnikov, ki so se s 

. svojimi deli predstavili v Grevenbroi-
chu v Zvezni republiki Nemčij i , zdaj je 
odprta razstava tudi v Rotovžu, za ob
činski praznik bo predstavljena v Ce
lju, septembra pa potuje še v P i lonovo 
galerijo v Ajdovščino. I zmed 15 članov 
društva liko\Tiih umetnikov se je raz
stave udeležilo kar 13 avtorjev in zato 
je m o č reči, da je tako predstavljano 
l ikovno snovanje avtorjev celjskega 
območja v zadnjih petih letih. 

Sicer pa se je v začetku leta z malo 
retrospektivo grafičnih listov najprej 
predstavil Vladimir Lamut, sledila je 
zanimiva razstava mlade celjske avto

rice Jane Vizjak, ki se je predstavila s 
trodimenzionalnimi slikami in risba
mi. T o je bila tudi ena izmed najbolj 
obiskanih razstav, saj jo je videlo 2159 
obiskovalcev. Z batiki se je nato pred
stavljala Vera Sešer-Založnik. Z zani
mivo prekmursko mot iv iko se je s sli
kami predstavljal Janez Vid ic ia nav
dušil 2781 obiskovalcev. Čeprav raz
stava Tihomira Pinterja ni imela kdo 
v e kakšne odmevnosti , jo velja izpo
staviti. T o je bila fotografska razstava z 
zanimivo tematiko pod naslovom 
»Umetn ik i v ateljejih« s poudarkom 
na celjskih avtorjih, ki trenutno živijo 
v Celju, ali pa so na kakršenkoli način 
povezani s tem mestom. Tej je sledila 
razstava Milana Rijavca in razstava li
kovnih umetnikov iz Grevenbroicha. 

Najpogostejši obiskovalci razstav v 
L i k o v n e m salonu so učenci osnovnih 
in srednjih šol ter študenti, medtem ko 
so starejši ljudje bolj naklonjeni likov
nim delom starejše generacije iz ob
dobja klasičnega realizma. Cilj L ikov
nega salona pa je, da predstavlja tre
nutno l ikovno tvornost na slovenskem 
in jugoslovanskem prostoru in tudi 
izven naših meja. 

Glede na to, da je L ikovn i salon edi

no profesionalno razstavišče v Celju, 
pa upošteva vse zvrsti l ikovne umet
nosti, kar je predpogoj za izbor celot
nega programa. L ikovn i salon ima na
mreč svoj programski odbor, ki je 
oplemeniten še z zunanjimi sodelavci 
in skupaj s kustosinjo salona Alenko 
Domjan, oblikuje program. Tako na
stajajo sUkcirske, kiparske in razstave 
uporabne umetnosti. Osnova vsemu 
pa je likovna kakovost del, kajti le ta
ko bo Likovni salon tudi v prihodnje 
obdržal svojo raven. Razmišljajo pa, 
da bi vsaki d v e leti predstavljali dela 
celjskih amaterjev in sicer na skupin
ski razstavi v okviru Zveze kulturnih 
organizacij in na OBnovi te razstave naj 
bi izbrali najboljšega avtorja, ki bi po
tem imel pravico do samostojne raz
stave v L i k o v n e m salonu. 

Ko t domala povsod, se tudi v L ikov
nem salonu srečujejo s problemi in 
težavami. Najbolj jih tare zastarela te
hnična opremljenost: od podstavkov 
do stekel, ki nimajo več tega namena 
kot nekoč. Ključni problem so alar
mne in vlažilne naprave. Čimprej pa 
bo potrebno dopolniti razsvetljavo. 

M A T E J A P O D J E D 

Bele samote 
v počastitev dneva sa-

moupravljalcev je bila v 
petek v avli kulturnega 
doma v Storah prireditev 
na kateri so odprli razsta
v o poslikanih tekstilnih 
ženskih mode lov in slik 
delavke Magde Zagorič-
nik in predstavili pesni
ški snopič delavca-žele-
zarja Francija Andreška, 
z naslovom Bele samote. 
Več ino pesmi je avtor po
klonil domači kozjanski 
zemlji, ostale pa ljubezni, 
delu v železarni in tudi 
domovini . 

M P 

Timoška irstala ¥ Storah 
Storlanl hoOa zopoi hodili v kino 

šestnajst let je od takrat, 
ko so prebivalci Štor lahko 
zadnjič kupili vstopnice za 
filmsko predstavo. Šele se
daj so aparature ponovno 
zaživele. Železarna Store je 
ob sodelovanju prizadevnih 
kulturnih delavcev Štor po
magala usposobiti dvorano 
in tehniko, Kinopodjetje 
Celje in Teden domačega 
filma pa bosta pod pokrovi

teljstvom Železarne Store, 
Tozd Valjarna pripravila za 
to priložnost slovensko pre-
miero filma Timoška vsta
ja, ki se bo letos predstavil 
tudi v Pulju. 

Filmska zgodba pripove
duje o veliki vstaji, v katero 
se je 1883 vključilo preko 
dvajset tisoč upornikov. V ta 
okvir je postavljen dramati

čen spopad treh oseb, in nji
hovega krvavega obračuna
vanja. Lazar, učitelj v malem 
mestu zapusti ženo in se za
ljubi v Kristino, mlado A v -
strijko. Poleg ljubezni ju ve
že skupaj tudi skupni upor
niški duh zoper tiranijo in 
krivice. N jegov brat, kape-
tan Sibin tudi v vstaji ostaja 
zvest kralju in tradiciji. V su
rovih življenjskih okolišči
nah junaki filma vsak po 
svoje spoznavajo svojo resni
co, kar privede do končnega 
usodnega spopada. 

Srečanje s fi lmom, ki mu 
ni odrekati bližine zgodovin
ske avtentičnosti in ustvar
jalne zavzetosti, predvsem 
pa srečanje z ustvarjalci fil
ma bo gotovo kulturno in 
estetsko doživetje. 

Premiera filma Timoška 
vstaja bo v torek, 3. julija 
ob 20. uri v Kulturnem do
mu v Storah. 

Pričonlalo se loško prireditve 
Domačo In hUo skupine na graHu PogletI 

s slavnostno sejo skupšči
ne se bodo v soboto ob 20. 
uri pričele v Ločah tradicio
nalne, 14. loške kulturne 
prireditve, katerih glavni 
pokrovitelj je letos ob še ne
katerih drugih delovnih or
ganizacijah konjiške obči
ne, Kostroj. Prosvetno druš
tvo Marjan Rap iz Loč bo na 
seji podelilo najaktivnej
šim kulturnim delavcem 
številne plakete in prizna
nja. 

S tem slavnostnim dogod
kom bodo poletne prireditve 
v naslednjih dveh mesecih 
zaživele in privabljale, kot 
vsa leta doslej, številne obi
skovalce. Na gradu Pogled 
bo 2. julija gostoval folklorni 
ansambel Abraševič iz Beo

grada, v soboto, 7. julija se 
bodo predstavili ansambli 
Dravinjske doline. Vsakolet
ni kmečki praznik, ki bo le
tos 22. julija v Ločah, bo tudi 
tokrat v znamenju tekmova
nja traktoristov in koscev, 
po kraju bo krenila povorka 
s prikazom starih kmečkih 
običajev, pripravili pa bodo 
tudi kulinarično razstavo in 
razstavo ročnih del. 

Loške prireditve se bodo 
nato nadaljevale 4. avgusta, 
ko bo na gradu Pogled z an
samblom Randez vous go
stovala pevka Josipa Lisac. 
Iz Sovjetske Zveze pa bo pri
šel 11. avgusta v goste fol
klorni ansambel Zar ptica, 
teden kasneje pa ansambel 
Lojzeta Slaka s Košn ikov im 
Janezom. Pestro poletno be

ro loških prireditev bodo 25. 
avgusta zaključili na gradu 
Pog led s koncertom ansam
bla Slovenija in 8. septembra 
z vinsko trgatvijo. 

M A T E J A P O D J E D 

Knjige v knjižnice 
Repubhški svet Zveze sindikatov Slovenije je razpi

sal akcijo knjige v knjižnice, ki so se je skrbno lotili 
tudi v konjiški občini. Občinski sindikalni svet je že 
sredi aprila posredoval to zamisel v vsa delovna okolja. 
P o v s o d je bU odziv zelo dober, saj se je večina delovnih 
organizacij, oziroma osnovnih organizacij sindikata, že 
odzvcila s sklepi, da bodo odobrili sredstva za knjige, ki 
se bodo znašle na policah knjižnic v konjiški občini. 
Dobršen del sredstev so osnovne organizacije sindi
kata že nakazale in tako naj bi se do zaključka akcije, 
to je do konca junija, zbralo na posebnem računu 
občinskega sindikalnega sveta okoli milijon in pol di
narjev. Del sredstev pa bo prispeval tudi občinski 
sindikalni svet. 

Nsdoga knjižnice je, da bo zbrani denar čimbolje 
naložila v izbor knjig, obogatila knjižni fond in pribli
žala knjigo delavcu, in sicer s potujočimi knjižnicami v 
katerih si bodo delavci izposojali in vračali literaturo 
neposredno na delovnih mestih, kar naj bi postala 
stcdna usmeritev knjižnice. M . P O D J E D 

Z a v o d G o l o v e c je zapr i svo je o b j e k t e v 
n e d e l j o , 24. j u n i j a in j i h b o p o n o v n o o d p r l 6. 
a v g u s t a . 

Razen t e n i s i g r i š č , ki o b r a t u j e j o vsak d a n o d 
8. d o 20. ure . Rezervac i je pr i v a r n o s t n i k u na 
t e l e f o n 33-098 . 

NOVOST - NOVOST! 

Ob lepem vremenu vsak petek in soboto ob 
21. uri od 29. junija dalje l e t n i k i n o na 
z e l e n i c i za b a z e n o m G o l o v e c o b m i z a h z 
g o s t i n s k i m i u s l u g a m i . 

Vabljeni! 

PRIREDITVE 

Zdravilišče Dobrna 
V dvorani Zdraviliškega doma bo jutri zvečer ob 20. uri 

koncert Kulturno umetniškega društva Kajuh Dobrna. 
Predstavil se bo moški pevski zbor pod vodstvom Emila 
Lenarčiča in folklorna skupina, ki jo vodi Marica Pasarič. 

V soboto, 30. junija pa bo ob 20. uri v letni kavarni 
Zdravilišča Dobrna zabavni večer, na katerem boste lahko 
prisluhnili ansamblu Impala. 

Letno gledaHšCe firiže 
v okviru poletnih kulturnih prireditev v Grižah, ki so 

letos posvečene 90-letnici kulturnega delovanja v kraju in 
60-letnici organiziranega zborovskega petja, bo v soboto, 7. 
julija v letnem gledališču v Grižah koncert Pihalnega orke
stra milice iz Ljubljane. Po koncertu bo zabava. 

Zdravilišče Rogaška Slatina 
v dvorani Zdraviliškega doma bo danes zvečer ob pol 

devetih koncert akademskega pevskega zbora Boris 
Kraigher iz Maribora. 

Hotel nobrava Zreče 
Pri bazenu zreškega hotela Dobrava bo v torek, 3. julija 

tradicionalna prireditev Zreška noč, ki jo organizatorji 
letos pripravljajo že tretjič. Prireditev se bo pričela ob 19. 
uri, v programu pa se bodo predstavili narodni ansambel 
Fantje z vseh vetrov, zabavni ansambel Veriga in gostom 
Alfijem Nipičem, folklorna skupina iz Poljčan in plesna 
skupina Panter iz Slovenskih Konjic. Ogledali si boste 
lahko modno revijo, ki jo pripravlja Emona iz Zreč, pa tudi 
izvolitev Miss zreške noči. 

v primeru slabega vremena pa bo prireditev odpadla. 

Žalska noč v Žalcu 
Turistično društvo Žalec je letos že tretjič organizator 

turistične in zabavne prireditev Žalska noč, ki bo letos v 
soboto, 30. junija. 

Ze ob 9. uri dopoldan se bo pričel sejem domače obrti na 
Slandrovem trgu, v streljanju s fračami pa se boste lahko 
pomerili v športnem parku. 

Direktorji žalske občine bodo svoje nogometne moči 
pomerili v srečanju z žensko nogometno reprezentanco 
Slovenije na nogometnem stadionu ob 14. uri. Ob 15.30 uri 
bo promenadni koncert pihalnih orkestrov žalske občine 
pri pošti, ob 16. uri pa se bo pričela pisana povorka s 
prikazom kmečkih opravil. Pri hotelu Golding-Rubin 
bodo ob 17. uri nastopili mlatiči, ob 17.30 uri bodo na 
nogometni stadion doskočili padalci, ob 19. uri pa bodo 
reizglasili rezultate streljanja s fračo in nogometne tekme. 

v nadaljevanju prireditve bo zabava z družabnim 
igrami in bogatimi nagradami ter srečolovom. Sodelovali 
bodo ansambel 12. nadstropje, Veter, Gu-gu, Vita Muži-
niča, Veseli hmeljarji, Štajerski fantje, humorista Tone 
Fornezzi-Tof in Janez Hočevar-Rifle, pevka Meta Malus, 
pihalni orkestri in še kdo. 

Zdravilišče Laško 
v dvorani Zdraviliškega doma bo jutri ob 20.30 uri ob 

zaključku športne rekreacije Športni ples, kjer bodo naj-
boljšinj rekreativcem podelili tudi priznanja. 

Muzel revolucile Celle 
v spodnjih razstavnih prostorih Muzeja revolucije je 

odprta razstava likovnih del slikarja Jožeta Horvata-Ja-
kija. Razstava bo odprta do 4. julija. 

Razstavni salon Rogaška Slatina 
v Razstavnem salonu je odprta razstava likovnih del 

slikarja amaterja Vojina Tišme. Razstavo si lahko ogledate 
do 12. julija. 

PokralInskI muze! Celle 
v Pokrajinskem muzeju je odprta razstava z naslovom 

Antične ostaline iz Stanetove ulice v Celju. Razstava bo 
odprta do septembra. 

Likovni salon Celle 
v Likovnem salonu je odprta razstava slik in plastik iz 

stalne zbirke Likovnega salona. Razstava bo odprta do 5. 
julija. 

Knllžnica Edvarda Kardella Celle 
v spodnji avli knjižnice Edvarda Kardelja je odprta 

razstava o življenju in delu Ksaverja Meška. Razstavo si 
lahko ogledate do 6. julija vsak dan v času, ko knjižnica 
posluje za bralce. 

Poslovni center Ingrad Celle 
v avli Poslovnega centra Ingrad na Lavi je odprta raz

stava novih skulptur akademskega kiparja Vaška Cetko-
viča in umetniških fotografij Zvonka Pirtoška. Prazstavo 
si lahko ogledate še do sobote, 30. junija. 

Kino Voinik 
v kinodvorani v Vojniku bodo predvajali v nedeljo, 1. 

julija ob 17. in 19.30 uri francosko komedijo Zandar proti 
Marsovcem. 



Slivniško lozero 
privabila Izlotniko 
Na ležem ladranle, čolnarlenle, rtbelew 

Gorica pri Slivnici je lep 
|n miren kraj v kotlinici, 
^bdani z gozdovi, v neposre-
ilni bližini pa je tudi jezero, 
|40 ob svoje bregove, pa tudi 
V sam kraj privablja vse 
yeč gostov, predvsem orga
niziranih izletniških skupin 
|z vse Slovenije. Po okolici 
ô kmečki domovi z lepimi 

vinogradi, pa veliko prilož
nosti za izlete. Iz Gorice lah-
io pridemo na Rifnik, na 
hrib Helene (600 m), le 3 ki
lometre pa so oddaljeni 
ostanki Turškega zidu. 

Turistično društvo, v kate-
[rega je včlanjenih kar petino 
prebivalcev, so ustanovili 
pred dvemi leti, predvsem 
zaradi tega. ker jezero ponu
ja pogoje za razvoj turizma. 
Po leg ribičev in tistih, ki radi 
zaveslajo v čolnu, je na Sliv-
niškem jezeru vse več jadral
cev na deski. Se več, pri turi-
Ističnem društvu so ti ustano
vili tudi svojo sekcijo ter v 
letošnjem letu zgradili tudi 
pomol. Pri tem jim je poma
galo tudi turistično društvo, 
ki bo pri pomolu zgradilo 
brunarico. Društvo, ki ga vo
di Ernest Zidanski, dobro 
sodeluje tudi /. ribiči, ki ima
jo ob jezeru svojo kočo. Ta je 
v sezoni oskrbovana ob so
botah in nedeljah, po naroči
lu pa tudi med tednom. Ribi
ške dovoli lnice izdaja tudi 

Milan Kokošar v Gorici, pri 
njegovi ženi Veri , tajnici T D 
pa bodo izletniki dobili tudi 
ostale podatke o kraju. 

Člani društva skrbijo pred
vsem za lepši izgled kraja. 
Namestili so 30 ličnih košev 
za smeti, zasadili lipe in cvet
lične grede ter postavili 
izvirne smerokaze. Na oči
ščevalnih akcijah sodeluje 
večina članov, šolarji in ribi
či. Tudi delavci dislocirane
ga obrata Auree lepo skrbe 
za okolico obrata, medtem 
ko se Kmetijski kombinat, 
Merx in gostišče v središču 
Gorice v ta prizadevanja ne 
vključujejo. 

V okolici kraja je precej 
možnosti za razvoj turizma 
na kmetih, a zaenkrat se v 
takšno obliko turistične po
nudbe delno usmerja le 
kmet Franc Zuraj, ki se je 
odločil za kmečki turizem 
izletniškega tipa. Kmetija in 
gostišče namreč stoji v lepi 
dolinici ob cesti v L o k o pri 
Zusmu, od tam pa je izhodi
šče za izlete na Žusem (700 
m) , kjer so razvaline srednje
veškega gradu. Ker na kme
tiji obdelujejo 12 hektarjev 
zemlje, rok pa je pri hiši pre
malo, ne morejo ponujati 
polnega penziona, zato spre
jemajo skupine, ki jim po
strežejo s pristno domačo 
hrano. Ti izletniki se k 2ura-
ju vse bolj tudi vračajo, zato 
je gospodar poskrbel še za 
dodatno razvedrilo. Usposo
bil je stari kmečki voz. s ka
terim izletnike popelje do je
zera ali v bližnje kraje. 

R. P A N T E L I C 

Franc Zuraj s svojim zapravi ji včl(om. 

PLANINSKI KOTIČEK 

Razvitle prapora 
Planinsko društvo Polzela bo 4. julija, ob svoji 25 letnici 

ter v okviru žalskega občinskega praznika in Dneva borca 
razvilo svoj društveni prapor. Slovesnost bo ob 11. uri pred 
planinskim domom na Gori Oljki. Sodelovala bo godba na 
pihala, učenci OS Polzela, v domu pa bo tudi razstava 
fotografij znanega planinskega fotografa Jaka Copa. Po 
končani prireditvi bodo ponujali tudi planinski golaž. 

Načrtovan je tudi skupen odhod planincev in drpgih 
udeležencev, ki bodo na pot krenili ob 8. uri z igrišča pri 
avtobusni postaji na Polzeli. 

S. J. 

Tretjič žalska noč 
Turistično društvo 2alec bo v soboto, 30. junija že tretjič 

pripravilo Žalsko noč. Prvi dve sta uspeli, upajo, da bo tudi 
tretja, ko bo za veselje skrbelo kar šest ansamblov - 12. nad
stropje, Gu-Gu, Veter z Meto Malus, Veseli hmeljarji, ansambel 
Vita Muženiča in Veseli Štajerci ter še nekaj posamezmkov, med 
njimi Tof, Rifle in drugi. 2e ob 14. uri bo nogometna tekma med 
žalskimi direktorji in žensko reprezentanco Slovenije, v mestu 
pa bo tako kot vedno, bogata ponudba z obrtniških stojnic. Ves 
Žalec bo v sobotno-nedeljski noči zaprt za promet in spreme
njen v en sam zabaviščni prostor. 

T/ 

Cene avtovlakov 
Znane so že cene za prevoz avtomobilov in prikolic z avto-

vlaki, ki bodo proti Puli, Reki in Splitu letos prvič vozili tudi iz 
Celja. Cene za prevoz avtomobilov so različne, razdeljene v tri 
kategorije, odvisno od dolžine avtomobila. Za avtomobile sred
njega razreda (stoenka) bo povratna vozovnica veljala do Pule 
1624, do Rijeke 1174 in do Splita 2594 dinarjev. Povratna potni
ška vozna karta za iste smeri pa bo veljala 768, 576 in 1116 din. 
Na avtovlake bodo lahko naložili tudi prikolice, za smer Pula so 
izjema le Adria prikolice, ki jih bodo vozili le, če bo dovolj 
zanimanja. 

R P 

Odprt tUdI hotel ter Mfe Zekovec 
Poročali smo že o poletnem voznem redu gondole na Golte, 

sedaj pa so nam tudi sporočili, da bo Levar Danica, ki ima v 
najemu Mozirsko kočo, poskrbela tudi za ponudbo v restavraciji 
hotela na Golteh. Ponudba bo bifejskega tipa, po naročilu pa 
bodo pripravili tudi hrano za večje skupine, ki bodo, razen v 
Mozirski koči lahko našle prenočišče tudi v hotelu. 

Bife pri spodnji postaji nihalke Zekovec pa je letos prevzela 
Marija Golob iz Nazarij, ki bo v malce povečanem lokalu ponu
jala hrano na žaru. 

Tudi ribolov za devize 
Titovo Velenje in Gornje Savinjsko dolino so prejšnji teden 

obiskali ribiči iz Eslingena, mesta, ki je pobrateno s Titovim 
Velenjem. V turist biroju iz Mozirja so pripravili zelo zanimiv 
program, ki je gostom ponudil ribolov v Šoštanju in ob Savinji, 
piknik, obisk turistične kmetije ter kulturno zgodovinskih in 
naravnih znamenitosti. Za žene ribičev so pripravili posebne 
programe, peljali so jih na Golte, v jamo Pekel, ogledale so si 
tudi Nekropolo. Takšni programi in organizirana skrb za goste 
so vsekakor najboljša oblika propagande. 

Lučki dan druoače 
Turistični delavci v Lučah so sklenili, da bodo letošnji turi

stični dan pripravili drugače kot prejšnja leta. Obudili bodo 
življenje starih Luč, 11. in 12. avgusta bodo domačinke in doma
čini na stojnicah prodajali spominke domače obrti in ponujali že 
pozabljene jedi, te pa bodo pripravili tudi gostinci. 1 

predilnica Laško potrebule 
več kvalificiranih delavcev 

» Z a dodatno usposablja-
.ije nikoli ni prepozno«, me
ni Jožefa Kerin, ki bo po 35 
letih delovne dobe, od tega 
kar 24 letih v Predilnici La
ško, odšla ietos v pokoj, 
^ e d petimi leti je morala 
elovno mesto tkalke zapu-
.iti in z dodatnim usposab

ljanjem je postala sukalka. 
»Potrel>e so bile pač take in 
ni bilo izbire. Seveda se je 
bilo težko privaditi novemu 
stroju in načinu dela, toda z 
dobro voljo se vse da.« 

Z dodatnim usposablja
njem Predilnica Laško nene
hno izboljšuje svojo kadrov
sko strukturo, čeprav ji še 
vedno primanjkuje nekate
rih kadrov, Zlasti z 2. stopnjo 
izobraževanja: barvar in pre-
dilec; srednje zahtevni pokli
ci (tretja stopnja) kot so bar
var in strojni prediiec; nada
lje predilec s 4. stopnjo; s pe
to stopnjo tekstilni mehan
ski tehnik; s šesto inženir 
tekstilne tehnologije ter di
plomirani inženir tekstilne 
tehnologije s sedmo stopnjo. 

Odkar se je Volna, sedaj 
Predilnica, združila z delov
no organizacijo Dekorativna, 
je približno 70 delavcev pri
dobilo z internim usposab
ljanjem polkvalifikacijo. Si
cer pa omogočajo študij ob 
delu vsem, ki se odločijo za 
tako smer, ki je v skladu z 
razvojem te temeljne organi
zacije. Kljub temu. da takim 
delavcem povrnejo stroške 
študija in ostale stroške ter 
imajo na voljo študijski do
pust, je zanimanje za študij 
ob delu še premajhno. 

Tudi vseh štipendij ne 
uspejo podeliti. Za peto 
stopnjo - tekstilni tehnik -
že štiri leta razpisujejo tri šti

pendije in kaže, da bodo tudi 
letos ostale neizkoriščene. 
Le tno razpišejo tudi 6-7 šti
pendij za skrajšani program. 
Za te že imajo kandidate. N e 
kaj so jih razpisali tudi za ne 
tekstilne poklice (ključavni
čar, vzdrževalec dela, elektri-
čar). Upajo, da bodo vsaj te 
lahko podelili. 

Delo v tekstilni 
Industriji ne pomeni 
le delo z nitkami, 
šivankami In 
tkaninami 

Tudi v tekstilni industriji 
se srečujejo z najrazličnejši
mi strokovnimi prijemi od 
avtomatizacije, elektronike 
in mikro elektronike do ra
zličnih področij fizike, kemi
je in mehanike. Pogle jmo si 
pobliže, kaj delajo različni 
profili delavcev v Predilnici 
Laško: 

Tisti, ki končajo 3. stopnjo 
izobrazbe opravljajo dela in 
naloge predice, tkalke, pre-
vijalke, sukalke, mikalke in 

V Predilnici Laško je za
posleno 231 delavcev. Viso
ko izobrazlM) imata dva de
lavca, višjo trije, peto prav 
tako trije, četrto 59, ostali 
pa prve do druge stopnje. 

barvarja. P o razvidu del in 
nalog pa lahko ta dela oprav
ljajo tudi tisti, ki imajo le 
drugo stopnjo izobrazbe. Pri 
teh delih gre za upravljanje 
in posluževanje predilnih. 

previjalnih, sukalnih, bar-
varnih in mikalnih strojev. 
Stroj je potrebno nenehno 
nadzorovati, kontrolirati de
lo stroja, dodajati in odvze
mati material in podobno. 

Z dokončano 4. stopnjo 
izobrazbe delavce razporedi
jo na opravljanje naslednjih 
del in nalog: mojster, pred-

delavec in skladišnik. Moj
ster skrbi za tekoče vzdrže
vanje in popravila, predde-
lavci pa razporejajo material 
v stroje. 

S peto stopnjo strokovne 
izobrazbe delavci opravljajo 
dela in naloge: vodje iznicne, 
kontrolorja, obračun proiz
vodnje in normiranje. 

S šesto stopnjo pa so de
lavci razporejeni na dela in 
naloge obratovodij. 

Tudi tekstilna industrija 
torej nudi široko paleto del 
in opravil, kljub temu pa se 
še vedno premalo učencev 
odloča za tekstilne poklice. 

Zato se tudi v tej industriji in 
posebej še v tozd Predilnica 
Laško zaposljuje še vedno 
preveč delavcev neustreznih 
poklicev. 

Poleg tega, da so v Predil
nici razmeroma dobri osebni 
dohodki in da so možnosti za 
nadaljni študij, je na dokaj 
visoki ravni tudi družbeni 
standard zaposlenih. Samo 

primer. Takorekoč nimajo 
nerešenih stanovanjskih 
vprašanj. Mladi delavci ima
jo v kratkem času možnost 
priti do stanovanja ali do po
sojila za gradnjo. Lani sta se 
na primer v nova stanovanja 
vselila dva delavca. Letos 
bosta tudi dva dobila stano
vanje, petnajst pa je dobilo 
posojila. T o pa so tudi vsi, ki 
so bili na listi prosUcev. 

VSEM DELOVNIM UUDEM IN OBČANOM ČESTITAMO 
OB OBČINSKEM PRAZNIKU OBČINE LAŠKO! 

Križno-previjalni stroj »Schlafhorst' Nakladalna skrinja. 



Zaščita preil boleznimi In 
škodlllvcl 

Zaradi toplega in vlažnega vi-emena so pogoji za razvoj 
raznih hmeljskih škodlj ivcev in bolezni zelo ugodni. Tako so 
se v hmeljišču prejšnji teden pojavile listne hmeljske uši, tu. 
pa tam tudi rdeči pajek in peronospora (gl ivično obolenje). ' 
Da bi preprečili njihov razvoj so pričeli s škropljenjem. Zato 
so uporabili filomat in antrakol. Na sliki: Jože. Veselic pri
pravlja škropiva. 

T O N E T A V C A R 

Švedsko mušlco na šontlurskih njivah 
šOneUe boao plaCevall matUie ttavke 

Sentjurčani bodo pridela
li za 10 odstotkov manj ko
ruze, T O K šentjurskega 
kmetijskega kombinata pa 
bo odkupil kar 80 odstotkov 
manj pšenice kot je načrto
val. Tako posamezni kmetje 
kot T O K bodo zaradi tega 
ustvarili manjši dohodek. 
Kmetom bo izvršni svet po
magal z manjšimi davki, 
medtem ko bo moral tok iz
pad dohodka nadoknaditi 
sam, ker v občini nimajo od 
kje vzeti denar, da bi pokri
li njihov primanjkljaj. 

Koruza je slabo vzklila za
radi neugodnih vremenskih 
razmer, slabe kvalitete neka
terih semen in zaradi šved
ske mušice. Ker bo pridelek 
koruze manjši bo tudi manj 
krme in"TOK je bo moral po 
vsej verjetnosti odkupiti, če
prav je draga in odkup ni 
ekonomičen. Zaenkrat bodo 
skušali povečati pridelek z 
dodatnim gnojenjem, ven
dar se lahko tudi tu zaplete 
pri denarju, ker so gnojila 
prav tako draga. 

T O K odkupuje pšenico od 
kmetov, ki pa so okoli 80 
hektarov površin preorali in 
posejali s koruzo ali ječme
nom, ker je pšenica slabo 
prezimila. Tako je zdaj pše
nica posejana le še na 30-tih 
hektarih in ker bo odkup 
manjši za okoli 80 odstotkov. 

T O K ne bo mogel izpolniti 
dogovorjenih obveznosti in 
republiška sredstva bodo te
mu primerno manjša. Po leg 
tega bo pridelek maniši tudi 
zato, ker je prišlo do invazije 
pšeničnih uši. Zaradi škode 
bodo kmetje plačevali za 
okoli 20 odstotkov manjše 

davke in oproščeni bodo po 
sameznih prispevkov za sa 
moupravne interesne skup 
nosti. T O K pa se bo mora 
znajti sam, čeprav je nameni 
vel iko denarja tudi za kredi 
tiranje semen. 

v . { : 

Gospodarno kmetovanje 
Piše Franc Potočnik, dipl. kmet. Inž. 

Katere strniščne ilosevke borne selall? 

Osnovno vodi lo pri odločitvi, kateri 
strniščni dosevek bomo sejali, naj nam 
bo pričakovani pridelek hranilnih snovi 
na hektar. Pri tem moramo poseben po
udarek dati vsebnosti beljakovin v suhi 
snovi pridelka. S tega vidika pridelova
nje pitnika, strniščne repe in presajene 
pese ter kavle ali kolerabe ni najbolj 
smotrno. Pitnik nam sicer daje velik pri
delek zelene mase, v kateri pa je zelo 
malo suhe snovi, pa še v tej suhi snovi je 
nizek delež surovih beljakovin. Z repo, 
peso in kavlo dobimo prav tako sora
zmerno nizek pridelek hranilnih snovi, 
pridelovanje teh rastlin pa je drago, ker 
zahteva vel iko ročnega dela. Zato jih 
prav tako kot pitnik ne priporočamo, 
čeprav imajo pred pitnikom to pre
dnost, da jih lahko skladiščimo v pozni 
jeseni in v začetku zime in na ta način 

pripravimo predvsem za prašiče v bolj 
ekstenzivni seji nekaj presne krme za to 
obdobje. 

VeJik pridelek hranilnih snovi, pred
vsem beljakovin, pridelamo z metulj-
nicami in njihovimi mešanicami, s 
kužnicami kot koševinami in mnogo-
cvetno ljulko. Pridelovanje in spravilo 
teh krmnih rastlin je mehanizirano. 
Uporabljamo strojno linijo za spravilo 
sena. Nekatere od teh krmnih poljščin 
lahko tudi siliramo in sicer same, če so 
dovolj uvenele ali pa skupaj s silažno 
koruzo. Zato j im dajemo prednost pri 
setvi strniščnih dosevkov. 

Na izbiro strniščnega dosevka pa vpli
va tudi otpimalen čas setve in čas spra
vila pridelka. Ob letošnji bolj pozni leti
ni moramo biti na to še posebej pozorni. 

Ustvariti več, le skupni cill vseh delavcev TIH Laško 
To le usmeritev k bolišemu delu; k ustvarlanlu In šele nato k delitvi 

v delovni organizaciji TIM Laško so si 
zadali velike in odgovorne naloge v sred
njeročnem razvojnem načrtu delovne or
ganizacije, ki temelji na dolgoročni gospo
darski razvojni politiki. 

Letošnje naloge so le korak naprej k za
stavljenim ciljem, ki so jih uskladili s teko
čimi ukrepi gospodarske politike. Realiza
cija sprejetih planov naj bi omogočila, da 
bo delovna organizacija dosegla naslednje 
finančne rezultate. Celotni prihodek v viši
ni 4 milijarde 300 milijonov dinarjev, doho
dek milijardo in osem milijonov dinarjev, 
čisti dohodek pa bi znašal 530 milijonov 
dinarjev. 

Vse temeljne organizacije so planirale tu
di povečani obseg proizvodnje, ki omogoča 
večji dohodek in za katero je na trgu še 
vedno dovolj povpraševanja. 

Izvoz 
Ob trimesečju je TIM povečal izvoz za 

dva in pol krat v primerjavi z enakim ob
dobjem lani in je že v začetku leta dosegel 
četrtino planiranega izvoza za leto 1984. 
Vrednost izvoza naj bi se letos povečala 
najmanj za 30 odstotkov v primerjavi z lan
skim letom. V zunanjo trgovinsko menjavo 
so vključene vse temeljne organizacije ra

zen tozd F I M A v Mionici, kjer pa naj bi 
letos že ustvarili pogoje za izvoz. Vrednost 
celotnega izvoza na konvertibilni trg naj bi 
znašala nekaj nad 200 milijonov dolarjev. 

Oskrba z repromaterlall 
Povečati izvoz na konvertibilni trg in si 

na tak način zagotoviti potrebne devize za 
uvoz repromaterialov ter hitrejše nadome
ščanje uvoženih surovin in raznih kompo
nent z domačimi, so temeljne naloge za re
dno in kvalitetno oskrbo T I M z repromate-
riah. Sicer pa ocenjujejo, da bo ta letos 
boljša, saj bodo sovlaganja v povečano pro
izvodnjo pohstirena v O K I Zagreb že omo
gočila dobavo večjih količin te surovine. 

Invesncijska poiittka 
Ravnati gospodarno pomeni za Timovce 

realizirati le tista investicijska vlaganja, ki 
bodo prispevala k večji produktivnosti in 
večjemu dohodku. Pri tem pa morajo skr
beti, da se zastarelost osnovnih sredstev 
letos ne bo bistveno povečala. Težili bodo, 
da se uresničijo že vsi sprejeti ukrepi za 
hitrejše obračanje obratnih sredstev, boljše 
in racionalnejše gospodarjenje z uporablje
nimi surovinami in repromateriali, energi- \ 

Povečani količinski obseg je zlasti pri 
naslednjih proizvodih: izdelki za izolacijo 
fasad in streh, izdelava termoizolacijskih 
panelov, suho montažnih panelov in sen
dvič plošč za predelne in zunanje stene, 
stropove, embalažo itd... Nadalje izdela
va in montaža investicijske opreme v tozd 
ESOT, in v proizvodnji lesenih izdelkov v 
tozdTLG. 

jo, stroji... Sicer pa vidijo rešitev iz predvi
denih likvidnostnih težav, ki se pojavljajo 
zaradi sprejetih ukrepov na področju fi
nanc naslednji: povečanje produktivnosti, 
zmanjševanje proizvodnih in drugih stro
škov ter večjemu dohodku in večjemu izlo
čanju ustvarjenega dohodka v poslovne 
sklade. 

Razvojni plani 
Ti so v pkviru razvojne službe na ravni 

delovne orgjinizacije usmerjeni v naslednje 
dolgoročne cilje: na razvijanju višje ravni 
proizvodnje in boljše kakovosti izdelkov in 
sistemov, ki jih že proizvajajo; iskanju raz
vojnih rešitev, ki bodo slonele na vse večji 
uporabi surovin in repromaterialov doma
če proizvodnje in nenazadnje bo ta služba 
pripravila predloge za nove programe, ki 

jih bodo temeljne organizacije lahko ure
sničile brez večjih vlaganj. 

Dolgoročne usmeritve 
prblzvodnje TIM: 

- Proizvodnja izolacijskih materialov in 
sistemov, zlasti sistemov visoke sestavlje
nosti; 

- Proizvodnja embalaže z razširitvijo 
asortimana ter proizvodnjo potrebnih oro-
dij; 

- Proizvodnja maloserijske specializira
ne investicijske opreme za razhlajevanje te
hnoloških voda, opreme za hladilno tehni
ko ter strojev in naprav za predelavo in 
izdelavo izolacijskih materialov in emba
laže; 

- Montaže in inženiring za izgradnjo ob
jektov za skladiščenje hrane, izgradnjo hla
dilnih naprav ter vgradnjo lastnih izdelkov; 

- Proizvodnja lesnih izdelkov za potrebe 
konvertibilnega trga. 

VSEM DELAVCEM DELOVNE OR-
GANIZACUE TER VSEM DELOV
NIM UUDEM IN OBČANOM OB
ČINE LAŠKO ISKRENE ČESTITKE 
OB OBČINSKEM PRAZNIKU! 

Panorama TIM v Rečici. TOZD TIE, obrezovanje stiroporskib blokov. 



Presenečenia 
diskoteke Evropa 

Tako se glasi ena od re
klam, s katero vabi hotel 
Evropa goste v svojo disko
teko. Bil sem tam in se pre
pričal, da se »presenečenja« 
vrstijo eno za drugim. Se 
preden sem prvič prestopil 
prag diskoteke, sem bil pre
senečen ob vesti, da so mi 
tam pretepli prijatelja. Ču
dno sem se počutil, ko .sem 
le podlegel reklami in šel v 
diskoteko. 2 e pri blagajni 
poskrbijo za prvo preseneče
nje, ko te nihče ne pozdravi. 
Verjetno ne utegnejo, ker so 
redarji pri vratih preveč za
posleni z ogledovanjem, ali 
si primeren gost. Ce si, lahko 
kupiš vstopnij;o. Ob 22. uri 
pozdravi disc jockey vse pri
sotne in jim zaželi prijetno 
zabavo do druge ure. S tem 
poskrbi za kasnejše presene
čenje, ko ugotoviš, da ob pol 
enih glasbe ni več, pa četudi 
si pet minut pred tem naročil 
pijačo. Natakarji jo prinese
jo, a osebje diskoteke za to 
nima razumevanja. Glasbe 
ni več, ura .še zdaleč ni dve, 
pijača je na mizi, ti pa moraš 
ven. Verjetno se ne splača, 
ker je premalo gostov. Ce ne 
razumeš, da moraš ven, po
skrbi za to disc jockey na 
svoj način. Najbolj učinkovi
to tako, da navije aparaturo 
na ves glas in namesto gra
mofonske igle uporabi prst. 
T o je presenetljivo doživetje 
in učinkovit način, da spraz
ni lokal. Prijetno preseneče
nje je tudi, ko alkoholno 
utrujenemu gostu vzamejo 
200 din za vstopnico, nato pa 
v diskoteki spozna, da redar
jem ni VŠ9Č in mu pomagajo 
na svež zrak. Ta pomoč je 
odvisna od moči redarjev. Se 
najmanj možnosti je, da odi-
deš sam. Naslednji dan ne 

boli glava samo od alkohola. 
Kljub vsem preseneče

njem sem šel v diskoteko 
Evrope še tretjič, saj gre v 
tretje rado. Tokrat redarju ni 
bil všeč ples prijatelja, kar 
mu je skušal dopovedati gla
sno z besedami in grobo z 
rokami. Stopil sem zraven, 
da bi predstavniku javnega 
reda in miru diskoteke pre
senečenj razložil, da se z go
sti tako ne ravna. Kaj hujše
ga! Se preden sem povedal 
prvi stavek do konca, sta me 
dva mišičasta fanta odnesla 
ven. Seveda jima nisem bil 
najbolj hvaležen, zato sem 
dobil še dve po nosu. K o se 
je pocedila kri, so me obde
lovali že štirje korenjaki. P o 
nekajminutnem preganja
nju, udarcih z nogo, strgani 
in slečeni srajci, se me je 
usmilil šef diskoteke in usta
vil svojo vojsko. K o smo ga 
vprašali, zakaj sem bil tepen, 
smo bili pa res presenečeni. 
' 'Mam^ ne maramiO«, .se je 
glasil odgovor. Prav! Jaz tu
di ne! Torej je bila vse le po
mota? T o pa ne! Prijatelj je 
grdo plesal, jaz pa sem grdo 
gledal, ali kaj? Se zdaj ne 
vem. N e ve pa tudi vodstvo 
Evrope, ki na mojo pritožbo 
ni reagiralo. Sedaj tudi ni
s e m presenečen, ko sem 
izvedel, da so osebju disko
teke že grozili z napetim re
volverjem, da so naslednji 
dan spet obdelali gosta, ki je 
bil bojda preveč vinjen, pol 
ure potem, ko je prišel v di
skoteko. 

Mene to ne preseneča več, 
sprašujem pa se, kako naj jih 
jaz presenetim? 

J. G., Celje 

iščem moža 
Živ im v svojem rojstnem 

domu, v veliki zaščiteni do
mačiji, ki sem jo v celoti po
dedovala lani. Vse življenje 

pridno delam. Letos sem vse 
spravila na čisto - poplačala 
sem dolgove, ki so bili, do 
zadnjega davka. Vse je lepo 
obdelano, kar ni malo stalo. 
Saj se ve - semena, umetni 
gnoj, škropiva, nafta, bencin, 
vse je drago. A zmogla sem, 
četudi težko. Ni mi lahko 
predvsem zato, ker živim sa
ma s 16-letnim sinom. Vsi 
prijatelji, ki jih nimam malo, 
in ki jih imam vse rada in 
tudi oni mene, mi svetujejo, 
naj si s pomočjo oglasa poi-
ščem primernega moža. Kot 
sedmi otrok v družini sem 
ostala sama s sinom, ki je 
pravi, razvit, mišičast kmet 
in prav nevaren garač. Toda 
sama ne moreva naprej, če
prav sem v petinštiridesetih 
letih previharila že vse nevi
hte in nesreče ter vse življe
nje težko delala. Žel im člo
veka, res človeškega in to 
Slovenca. Tudi jaz sem zave
dna Slovenka, zavednih star
šev. Mož naj bi bil od 45 do 
55 let star, mora biti kmeč
kih staršev. Lahko je zdo
mec, vdovec, samski ali ra
zvezan ne po svoji krivdi. 
Imeti mora svoje mesečne 
dohodke, izpit in avto, ne 
sme biti pijanec, zapravlji-
vec. Saj veste, če do petdese
tih let nihče ni nič ustvaril, 
se tudi ve, da nič več ustvaril 
ne bo. Imiam dve hiši, dva 
vrta, štiri vinograde, dva 
hektara njiv, sedem hekta
rov pašnikov in dvajset hek
tarov gozda. N e vem, kaj je 
morje, kaj so izleti, zato bi 

šlo lažje, če bi imela pomoč 
za skupne cilje. In če bi si 
ustvarila topli dom na veliki 
zaščiteni kmetiji, katere last
nica sem sama. 

Hitim, ker grem zdaj v sta
lo in kosit. 

M. R. 
(naslov v uredništvu) 

Hvaia 
estrailnomu 
ansambiu 

2e teden dni pred koncer
tom vojaškega orkestra ljub
ljanske garnizije je v našem 
domu upokojencev v Celju 
na vidnem mestu visel lep, 
velik plakat. 13. junija nas je 
od 15. do 16. ure razveselje
val estradni ansambel šestih 
glasbenikov, s katerim so so
delovali tudi vokalni solisti 
Majda Arh, Jolanda Anžlo-
var, Rudolf Peček in Vladi
mir Strmičnik. Poslušalcev 
je bilo mnogo, saj se tudi in
validi niso hoteli odreči za
bavi. Mnogo bolnikov iz no
vega doma je kukalo skozi 
okna, vel iko poslušalcev je 
bilo tudi skritih za zavesami. 
Nastopajoči so igrali in peli 
res lepo, tako da smo jih na
gradili z burnim ploskanjem. 
Kar hudo nam je bilo, da je 
bilo sporeda tako hitro ko
nec. Upokojenci se lepo zah
valjujemo za prijetno zabavo 
in iz srca želimo, da bi nas še 
kdaj razveselili. 

P A V L I N A K L A N C N I K , 
Celje 

Z NOVIM TEDNIKOM 
TUDI NA MORJU 

Novi tednik poiščite v Vestnikovili 
kioskih 

LIK » S A V I N J A « C E U E , n.soi.o., 
Mariborska 116, Celje 

Komisija za delovna razmerja TOZD Žaga Celje, 
TOZD za Energetiko in vzdrževanje in TOZD 
Pohištvo Celje 

Objavlja 
naslednja prosta dela in naloge: 

1. Izmenovodja decimirnice 
(1 delavec) 

2. Izmenovodja proizvodnje 
ladijskega pbda 
(1 delavec) 

3. Električar 
(2 delavca) 

4. Več KV mizarjev 
za dela in naloge na lesno obdelovalnih strojih v 
proizvodnji pohištva 

Poleg splošnih pogojev morajo kandidati za oprav
ljanje navedenih del in nalog izpolnjevati še nasled
nje posebne pogoje: 

Pod 1. in 2.: 
- srednja tehniška šola lesne smeri 
- tri leta ustreznih delovnih izkušenj 
- sposobnost vodenjajn organiziranja 
Pod 3.: 
- poklicna elektro šola 
- eno leto ustreznih delovnih izkušenj 
Pod 4.: 
- poklicna lesna šola - KV mizar 
- eno leto ustreznih delovnih izkušenj 

Kandidati naj svoje pismene prijave z dokazili o 
izpolnjevanju pogojev, ki so določeni s tem oglasom 
pošljejo v 15-ih dneh po objavi na naslov: 
LIK »Savinja« Celje, Mariborska 116, Celje. 

Kandidate bomo o izbiri obvestili najkasneje v 30-ih 
dneh po končanem zbiranju ponudb. 

Osebni dohodek za navedena dela in naloge je od 
^9.000 do 25.000 din. 

Pivovarna Laško proda vse 
več stranskih proizvodov 
lzwoz presega načrtowanla 

Dvajset let smo potre
bovali, da so za naš trg 
postali zanimivi tudi 
stranski proizvodi pivo-
varniške proizvodnje. 
Pivske tropine je na pri
mer Pivovarna Laško še 
nekaj let nazaj metala v 
Savinjo, pred dvanajsti
mi leti jih je pričela izva
žati v Avstrijo, sedaj pa 
je vse več povpraševanja 
po njih pri domačih 
kmetijskih zadrugah. 
Podobno je tudi z ostali
mi stranskimi proizvodi, 
ki vsebujejo veliko be
ljakovinskih sestavin in 
predstavljajo dragocen 
dodatek živinski krmi. 

P n proizvodnji slada 
letno dobijo 150 ton sla-
dnih kalčkov, ki ga v ce
loti izvozijo v Avstrijo in 
Italijo ter 150 ton krmne
ga ječmena, ki ga prodajo 
kmetijski zadrugi Laško. 

Pri proizvodnji piva pa 
sta stranska proizvoda 
mokre pivske tropine, ka
terih letno proizvedejo 
okoli 19 tisoč ton ter suhi 
pivski kvas. Slednjega 
pridobivajo iz lastne piv
ske suspenzije ter su-
spenziji iz pivovarne 
Union. Talis in pivovarne 
v Buzetu. 

Večje zanimanje za 
stranske proizvode se je 
pojavilo šele v zadnjih le
tih, ko doma vse bolj pri
manjkuje kvalitetne 
krme, uvoz surovin pa je 
vse dražji. Zato pivovarna 
Laško nima težav s pro
dajo teh surovin, podpi
sali so tudi več samou
pravnih sporazumov z ra
zličnimi kmetijskimi za

drugami na celjskem ob
močju ter v Trbovljah, ka
terim dobavljajo pred
vsem pivske tropine. 
Vendar petino teh še ve
dno izvažajo, ker potre
bujejo devize in ker zunaj 
dosegajo tudi realno višjo 
ceno kot doma. 

6-7 kg pivskih tropin 
ima podobno hranilno 
vrednost kot 1 kg koru
ze. V primerjavi s ceno 
koruze pa so tropine ce
nejše. Po zadnji podraži
tvi, 15. junija, je kg tro
pin 3,00 din (7 kg je torej 
21,00 din), 1 kg koruze pa 
stane že približno 35,00 
din. 

Do sedaj so skoraj vso 
letno količino pivskega 
kvasa izvažali (95%), letos 
pa so se odločili, da se te
mu prihodku deviz odpo
vejo v prid potrebam 
kmetijske zadruge Laško 

Dokler pa bo izvoz teh. 
tudi doma nujno potreb
nih stranskih proizvodov. 
Pivovarne Laško, pred
stavljal pomemben deviz
ni prihodek, bo Pivovar
na še naprej prisiljena te 
proizvode izvažati. Od do
govorov s posameznimi 
zainteresiranimi proizva
jalci pa je odvisno, koliko 
jih bo namenila za doma
či trg. 

P ivo se je 15. junija po
dražilo za 22 odstotkov. V 
primerjavi s podražitvijo 

ostalih alkoholnih in bre
zalkoholnih pijač, torej le 
za polovico. T o pomeni, 
da je pivo ponovno dose
glo realno razmerje z 
ostalimi »konkurenčni
m i « pijačami. Kar pome
ni, da na primer za liter 
vina dobite skoraj dva li
tra piva. V maloprodaji 
stane sedaj pivo 39,50 di
narjev. 

V pivovarni Laško upa
jo, da se bo tako zajezil 
trend upadanja prodaje 
piva. Ta ,e od lanskega 
avgusta, ko se je pivo na
zadnje podražilo, padla za 
12 odstotkov. Celotna pi-
vovarniška industrija v 
Jugoslaviji pa beleži pa
dec prodaje za 22%. 

Sicer pa je tovarniška 
cena piva s transportom 
14,41 dinarjev. Od tu na
prej pa jo dograjujejo 
davčna politika in gostin
stvo. 

S 15% izvoza v prvi po
lovici leta pivovarna La
ško presega izvozne načr
te, resno razmišljajo, da 
bi ga postopno zmanjše
vali, saj od ustvarjenega 
priliva deviz, lahko kori
stijo le 18 odstotkov de
viz, kar ne pokriva niti 
desetino potreb Pivovar
ne za nakup repromate-
rialov v tujini. 

Sicer pa letos načrtuje
jo za 70 milijonov dinar
jev izvoza na konvertibil
ni trg. 

Laboratorij 

Polnilnica piva 
VSEM DELOVNIM UUDEM IN OBČANOM ČESTI
TAMO OB OBČINSKEM PRAZNIKU! 



Skrbno obdelana polla pričajo 
o marl|l¥lb IJudeb ¥ Zbelovem 
Ob spominu na starega blapona se marsikomu milo stori 

Po ravnici iz Loč nas je pred tednom dni vodila pot 
v krajevno skupnost Zbelovo v konjiški občini, ka* 
mor smo se odpravili na leteče uredništvo z ustnim 
časopisom in kulturno zabavno prireditvijo. S po
močjo ljudi, ki žive svoj vsakdan ob Dravinji in na 
Zbelovski gori in z veliko pomočjo predstavnikov 
krajevne skupnosti, smo želeli vsrkati in doživeti 
utrip v teh krajih, kamor, resnici na ljubo, bolj redko 
zaidemo. Zato pa smo z ljudmi v teh krajih doživeli 
lep prvi poletni dan, ki nas je navdal z optimizmom, 
četudi je v beležnicah ostal še kakšen oreh, v katerega 
bo potrebno ugrizniti z namenom, da bi bilo ljudem v 
Iteh krajih lepše. 

Za Zbe lovo je značilno, da 
je v teh krajih pred več kot 
pred tremi desetletji živelo 
več kot 800 prebivalcev in da 
jih je danes tudi približno to
liko - 884. T o pomeni, da izse
ljevanje iz teh krajev ni bilo 
prisotno, zlasti ne iz kmetij 
na višjih legah. Vas Zbe lovo 
ima najnižjo lego v zgornji 
Dravinjski dolini in leži na 
266 metrih nadmorske višine. 
Dolina je tu ozka in pokrivajo 
jo rodovitne naplavine. Vre
menski prerok je Boč, pravi
jo ljudje. Ce v jutru megla 
obleži, pravijo, da še isti dan 
deži. In čeprav je v krajevni 
skupnosti le 10 čistih kmetij, 
imajo tudi takoimenovani 
polkmetje skrbno obdelano 
zemljo, kar pomeni, da se ne 
ravnajo le po starih izrekih, 
ampak po sodobnih navodi
lih kmetijskih- strokovnja
kov. Neobdelanih cili zane
marjenih zemljišč v tej kra
jevni skupnosti ni in to je po
datek, s katerim se resnično 
lahko pohvahjo. 

Solidarnost je ob delavno
sti druga vrlina ljudi v tej kra-

K o so začeli graditi nov 
gasilski dom so pod temelji 
starega našli še dobro ohra
njen pergament, datiran z 
letnico 1938, na katerem je 
zapisano: ljubezni središče, 
prosvete og-njišče, mladine 
zavetje dan in noč - bodi 
vsem ta dom na pomoč! 

In res je tudi novi dom 
shajališče krajanov, edini 
večji prostor v kraju, na ka
terega so ljudje toliko bolj 
ponosni, ker je v njem vzida
nih veliko prostovoljnih de
lovnih ur in prispevkov do
mala vseli ljudi iz krajevne 
skupnosti. 

jevni skupnosti. Tako je zra
sel tudi gasilski dom, ki je 
zamenjali starega, dotrajane
ga. Prizadevni gasilci so s po
močjo krajanov leta 1978 po
stavili temeljni kamen za no
vega in ga predali namenu tri 
leta kasneje. Nasproti njega 
stoji nov dom občanov, v ka
terem se odvija družbenopo
litični utrip krajevne skupno
sti. Ce k tema objektoma pri
štejemo še trgovino, v kateri 
lahko kupite vse, ali skoraj 
vse, je podoba jedra krajevne 
skupnosti na dlani. D o kme
tij na Zbelovski gori pa je še 
kar nekaj kilometrov, a spet 
ne toliko, da j im ne bi bili kos 
otroci, ki se v šolskem letu 
vračajo v klopi domače 
osnovne šole, okoli katere se 
je v zadnjem času razpletlo 
vel iko dilem: ali naj sploh 
ostane v Z b e l o v e m in ali ne 
bi bilo bolj smotrno otroke 
prešolati v bližnje L o č e . 

T o pa so že teme, ki jih bo
m o skušali z obeh strani 
osvetliti v posebnih prispev
kih iz te gostoljubne krajevne 
skupnosti, kjer je nekoč, dav
no, z bližnjega gradu vladala 
zbelovska gospoda, danes pa 
živijo tod kmetje in delavci, 
ki j im debelejši kos kruha re
žejo tovarne v sosednjih, mej
nih občinah in tudi drugod. 
Na delo jih vozijo avtobusi, a 
marsikomu se še danes milo 
stori, ko se spomni starega 
hlapona, ki je sopihal po oz
kotirni železnici in prevažal 
potnike. Tu in tam je zapi-
skal, a nikoli tako milo, kot 
tistega 14. aprila leta 1962, ko 
je skozi dolino peljal zadnjič. 

Kr ižem kraž s poti po kra
jevni skupnosti Zbe lovo smo 
odšli tudi mi in si rekli: nas vi
denje! M A T E J A P O D J E D 

Foto: E D I M A S N E C 

Janko Kohne, predsednik sveta krajevne skupnosti Zbelovo 
je v razgovoru predstavil življenje v teh krajih in izpostavil 
družbeno-politične aktivnosti ljudi, ki se odražajo pred
vsem v solidarnostnih akcijah. 

Za »ogrevanje* sta v uvodu in med prireditvijo posk 
okrnjeni sestavi, člana domačega ansambla »Sončni, 
spremljala harmonikarja Vinka Leskovarja s frajtoi 

V svetli in prostorni dvorani gasilskega doma v Zbelovem si je prireditev z ustnim časopisom in kulturno zal 
programom ogledalo več kot 100 krajanov od blizu in daleč. Zanje smo pripravili tudi posebno izdajo Novega tet 
paberki tega dne. 

S kratkim programom so se predstavili tudi učenci osnovne šole. Zanje je bil to zadnji 
nastop v tem šolskem letu, saj ^o se že naslednjega dne pričele vsem otrokom tako težko 
pričakovane šolske počitnice. 

Kot gostje so iz sosednje krajevne skupnosti Loče nastopili člani loškega okteta in z t 
treh pesmi navdušili poslušalce v dvorani. Loški oktet bo prejel v soboto ob 2t 
svojega obstoja zlato plaketo na slavnostni skupščini v kulturnem domu v Ločah. 



Ob vojvodskem prestolu štrlijo kvišku rogovile posušenega javorja, kar bi lahko razu
meli tudi kot simbol odmirajočega slovenstva na tem polju. 

Narodnostna učna ura na sprehodu po Pliberku. Prvi na levi je Lipej Kolenik, podpred
sednik Zveze koroških partizanov in predsednik upravnega odbora pliberške slovenske 
posojilnice. 

Koprena odtulenostl se širl 
JMo/a lunllska komika wiaanla 

Peščica na? je prve junijske (1984) dni šla tja tez 
Ljubelj h Gospe Sveti, Vrbskem jezeru in skoz Celo
vec po obronkih Karavank v Podjuno, od koder smo 
še skočili do slikovitih Djekš, da bi potem v Pli^ 
berku sedli in segli vase. Presneto hitro beži čas. Po 
treh letih sem bil spet med njimi, pa se določene^ 
stvari, ki bolj silijo v oči in zavest, niso spremenile^; 
vsaj na bolje ne. ^ 

Suhe rogovile nad 
vojvodsklm stolom 

Gospa Sveta v svojem 
mrzlem kamnitem hramu 
pestuje dete, ki naj bi bilo 
odrešenik sveta. Ledenomr-
zla veličastnost ne daje upa
nja, bolj plaši, zato zdrkne
mo po brežini k gozdiču na 
polju pod Krnskim gradom. 
Vojvodski stol je še tam, vi
soko ograjen, da bi kdo nanj 
ne sedal, vlit napis na ograji 
pa razpleta svojo, nemško 
verzijo o minulosti tega zgo
dovinskega spomenika. Pa 
kaj bil Dan hoda od tu v 
kamniti gmoti Pece ledeni 
tretji simbol, ko v legendi o 
kralju Matjažu brada najbrž 
ne raste več. S simboli je pač 
križ - nikomur ne ugovarja
jo. Tudi rogovi le suhih dre
ves ob prestolu so simbol od
mirajočega slovenstva na 
Gosposvetskem polju. 

Med spominki in običajni
mi tiskanimi obvestili, ki jih 
turistični kramarji ponujajo 
prišlekom povsod po svetu o 
slovesu svojega kraja, ne bo
ste našli slovenske izdaje. Ce 
bi že to storili zaradi trgov
skih razlogov in sosedskih 
odnosov, tega ne store v gro
zi, da bi kaj takega utegnilo 
vzbuditi vtis o mešanem 
ozemlju, o priznavanju 
manjšine. 

In tako božje otroče na ko
lenih svete gospe nič ne reče 
in ne požuga »landlersko« 
opravljenim domačinom, ki 
nas poslušajo, ko da bi mora
li ugibati, kateri jezik neki 
govorimo?! Skoda, da takrat 
še nisem vedel za pomenlji
v o šalo svojega koroškega 
znanca, ki je dejal, da je slo
venski bog, srotej ob nem
škem, kajti nemški se pelje v 
nebo, našega smo pa kar peš 
poslali. 

Vrhsko Jezero, z 
zlatom obdana luža 

Romantični opis enega 
največjih jezer na Koro
škem, ki je zdaj turistična 
Meka, odpade. Jezerska oba
la je vidna le z višin, v.sak 
meter ob njej je prirejen za 
goste s pomolčki, mostički, 
mostovži, čolnarnami in pla

žami, ličnimi uticami, pro
storčki za zabavo, športnimi 
tereni. Okrog in okrog. Vrba 
je kot kakšna Opatija in tu, 
kdo bi si mislil?, pred turi
stično direkcijo v krogu za
stav številnih držav plapola 
tudi naša trobojnica z zvez
do. Al i nemara Avstrijci res 
verjamejo, da je polog zača
sni ukrep, ali pa so tisti, ki 
jih polog prizadene, kot gost
je tega mondenega kraja za_-
nemarljivi. 

Jezero je sicer obdano z 
žično mrežo, ki ni zlata. Ta 
pregraja je zato, da ostanejo 
za goste določeni prostori 
gostom. Kdor ne plača pri re-
ceptorju, pri kopališki bla
gajni, v čolnarni, v tem ali 
onem športnem klubu, ne bo 
kalil vode Vrbskega jezera. 
Turizem kot tovarna - s por-
tirjem, s čistočo, ki prisili ka
dilca, da vtakne ugasnjeno 
vžigalico nazaj v škatlo. Slo
venski priimki ob jezeru v 
nemškem črkopisu slutijo, 
da je pred pol stoletja tu bila 
slovenska beseda doma. 
Zdaj je le še gost. 

V DJekše po sledeh 
»zelenih« 

Najsevernejša slovenska 
vas, ki sevoda ni priznana 
kot mešano področje, so 
Djekše na slikovitem pred
gorju Svinje planine. Spet 
klinični primer turizma -
kmečkega sicer. V središču 
srednjeveška taborna cerkev 
z obzidjem, z ohranjenimi 
branilskimi mostovži, med 
obzidjem in cerkvenimi ste
nami pa na kamnitih spome
nikih, lesenih in železnih kri
žih komaj kakšen nemški 
priimek. Sami lepi gorjanski 
slovenski priimki, ki jih ni 
mogla odtujiti skoraj dosle
dna raba nemškega črkopi
sa. V gostilni in trgovini go
vorijo slovensko, kadar pri
dejo popotniki z juga. Med 
seboj seveda »tajčajo",-kajti 
bilo bi potrebno nekaj dni, 
da bi zaslutili, koliko je ta 
vas še slovenska po javni 
opredeljenosti? Razen cerk
ve je vse novejše, vključno z 
župniščem. Moderen pode
želski gradbeni slog je zatrl 
domačnost in z njo slovenski 
značaj. 

In na poti v to gorsko vas 
demonstracija »zelenih«. Ob 
cesti gruče ali posamezna 
drevesa nosijo napise: 

- Umirajoča smreka! 
- Drevesa umirajo! 
- Javor umira stoje! 
- Zaradi kislega dežja pri

zadeti gozdovi! 
Na Koroškem varstvo oko

lja ni konferiranje v zakaje
nih sejnih sobah - je akcija. 
Ti napisi bodejo v oči v za
vest, vendar drugače kot 
krajevne označbe, ki niso 
dvojezične. 

Urice nehotene 
morallke 

v zadružni blagovnici v 
Pliberku je slovenščina pre
vladujoča. Trgovska hiša, ki 

je bila očitno grajena tudi za 
kupce čez mejo, vendar v ne
srečnem času, ko so le-te za-
plankali za pregrado pologa 
na eni »najbolj odprtih mej v 
Evrop i« . Zgrajena s kapita
lom tukajšnje slovenske za
družne posojilnice že čuti 
nekatere olajšave v obmej
nem prometu. Tega ne izrab
lja na škodo zamejskih kup
cev. Najbolj ugoden kurs 
menjave ima. 

Pa vendar vsakodnevna 
»Iz le tn ikova« proga iz Celja 
vozi v Lavvamiind ob Dravi, 
kjer je trgovina v izrazito 
nemških rokah in tudi kaj 
bliže ni. kot čez mejni blok v 
Holmcu. 

Pade kisla šala: Ce kdo na 
vsak način ob nakupih želi 
osvežiti svoje znanje nemšči

ne, jo tudi v Pliberku kar za
dovolj ivo obvladajo! 

Z v e m , da so lani na božič-
nici v Topsportu, ki je pre
težno zgrajen z našim kapita
lom, kapital pa v kapitali
zmu obvlada vse druge vre
dnote; kjer so zaposleni več-
jidel slovenski Korošci, tudi 
naši predstavniki v izogib 
potrebe po tolmačih uradne 
zdravice oddeklamirali po 
nemško. Z v e m tudi to, da v 
uradnih stikih med občin
skimi veljaki s te in one stra
ni meje, slovenski rojaki ni
majo več veliko možnosti za
stopati svoje temeljne inte
rese, ker bi to škodilo morda 
poslovnim stikom. 

Kako zelo veseli morajo bi
ti naši bratje po krvi in jezi
ku z one strani Karavank, ko 
slišijo iz ust naših komerci
alnih obiskovalcev in mno
gih » z d o m c e v « spotakljiv 
očitek: češ. kaj pa se stalno 
puntate, ko imate vsega do
volj?! 

Suma sumarum, kamen
ček h kamenčku in polasti se 
te gomazljiv občutek, da se 

koprena odtujenosti širi, kot 
se razraščata lišaj in mah v 
gozdu, ki ga vetrovi ne prepi-
havajo. Ni najbrž polog edini 
vetrolov? Težave v katerih 
smo zamegljujejo zavest, da 
kot lačen, ki sune kos kruha, 
razuzdamo moralo, pa bi za 
odpustitev naših dolgov in 
judežev groš sem in tja tudi 
koga zatajili. 

»Most« po* Koroško! 
Lipej Kolenik, 

podpredsednik Zveze koro
ških partizanov in predsed
nik slovenske zadružne po
sojilnice v Pliberku pa je 
simbolizem z manjšinami 
orisal še z ene plati, ko je 
dejal: 

- da so manjšine res most 
prijateljstva in sodelovanja, 
da pa manjšina ni ravno 
srečna, če bi po tem mostu 
hodili izključno drugi . . . 

Tol iko in dovolj mi je za 
razmišljanje do drugega ter
mina enkratne oprostitve 
pologa na leto. 

J U R E K R A S O V E C 

Ko leta ne predstavllalo bremena 
DavataasaUainl MIha Arllč le še poln načrtoff za napmi 

Miha Arlič s Pilštanja svojih de
vetdeset let tako dobro skriva, da 
bi me skoraj spravil v neroden po
ložaj. Na pragu lepo urejene hišice 
na robu trga me je pozdravil moža
kar živahnega pogleda in odločnih 
kretenj. Kakšnih šestdeset bi mu 
prisodil in že sem ga hotel vprašati, 
če je njepTov oče doma. 

Vprašanje se mi je k sreči zatakni
lo v grlu in, tudi k sreči, se je tudi kaj 
hitro razkrilo, da možakar s praga le 
tako dobro skriva leta in, kot je Miha 
kasneje razkril v pogovoru, še zdaleč 
ni potegnil črte pod svojim življe
njem; v glavi nosi še polno načrtov 
za naprej. 

» D o l g o sem bil ledik. Sele pri pet
desetih sem se oženil. Nisem kadil, 
niti pil in vseskozi sem skrbel za 
svoje zdravje,« je odgovori l na vpra
šanje, ki k takšni starosti pač obvez
no sodi zraven. Vprašanju o receptu 
za dolgo življenje, namreč. 

Tudi na drugo vprašanje, če je bil 
vel iko bolan, je izstrelil kot iz topa: 
» Z e l o malo. Se najdlje sem bil bolan 
na Soški fronti, ko sem moral za dva, 
tri mesece v bolnišnico.« 

Miha živi v skromni, a lepo urejeni 
hiši v slogi s svojo šest let mlajšo 
ženo Katarino. Pred štirimi leti jima 
je hiša zgorela in še sedaj sta polna 
hvale na račun sokrajanov. ki so ji
ma omogočil i , da sta si uredila zača
sno domovanje v Pilštanjski šoli. 
Zastojn. S sosedi se dobro razumeta, 
le nekoliko dolgčas je, se pritožu-
jeta. , 

»Nobenih veselic ni več, nobene! 

Miha Arlič in šest let mlajša žena Katarina pred skromnim, a lepo ureje
nim domom na Pilštanju. 

zabave. Nekaj ljudi, najinih prijate-j 
Ijev tod okrog je že pomrlo ,« je Miha j 
podkrepil misel o dolgčasu. ? 

Miha je precej potoval po svetu.; 
P o poklicu je krojač in še sedaj več- ' 
krat sede za šivalni stroj, Z ženo ob- • 
delujeta tudi manjši vrt, oba pa sij 
rada ogledata televizijski program in i 
si krajšata čas z branjem časopisov. ^ 

Miha hodi po nakupih v Kozje in \ 
Lesično in mimogrede se potoži, da ; 
bi v njunih letih morala jesti na pri- i 
mer teletino. ki pa je ni moč dobiti .! 

»Tako žvečiva le staro goved ino« inj 
tudi sicer, se pritožuje, ker je v naših] 
trgovinah zelo skromen izbor. j 

P o nakupih gre vedno peš in vj 
Pilštanjski breg včasih tovori tudi 
15-kilogramske tovore. 

» K o sem bil mlajši, nisem imel de
narja za motor. Sedaj bi si ga lahko • 
privoščil, a sem že prestar. Da bi le 
bil dvajset let mlajši. Takoj bi si ga 
k u p i l . . . « 

S R E Č K O S R O T 
Foto: B R A N K O S T A M E J C I C . 



VSE ZA PRIJETNE POČITNICE 
IN LETNI ODDIH 

VELEBLAGOVNICA T 

Ernest Tiran 

R a z b o j n i k 
G u z a j 25 

Tisti moški iz kota mu je odgovoril: 
»Bog ga daj! Bo župan takoj tukaj, 

kar usedi se malo, sem - le k nama se 
usedi!« 

In mu je natočil kupico. »Si kaj že
jen? Na, pij!«-

»O, žejen pa, žejen! Kdo pa si - tako 
znan se mi zdiš? Kam bi te dejal? Ne 
morem se domisliti, od kod te poznam! 
Pa nisi ti Trbovc iz Razborja, ka-li?« 

»Seveda sem!«, je moški takoj pritr
dil in se prijazno nasmehnil. 
»Jaz pa tebe' dobro poznam, saj sva 
menda celo malo v žlahti! Se mi zdi! 
Čakaj no; kako je že to bilo, moja babi
ca in tvojega dedca brat sta si bila pra
va sestrica! Seveda sta bila, sestrica sta 
bila! Na, kar z nama pijte, stric, sem 
vesel, da se po dolgem času spet vidi
va! Zakaj pa nič k nam ne pridete? Le 
pijte! Kar nagnite ga, stric, tako je 
prav!« 

Pa je pravkar pogledal župan v go
stilno in spet hotel iti, Miha pa ga je 
takoj zaustavil: 

»Eh, gospod župan, počakajte no ma
lo! Kaj sem hotel reči, - dober večer, 
gospod župan. Vejo, - breja noče biti, 
breja! Saj vejo, tista seka, ki sem jo na 
Olimju kupil od Hrvata! Pa sva rekla z 
mojo staro, kaj bi jo zastonj redila, 
mrho pošinjeno, kar na sejem z njo! 
Jutri bi jo gnal v Poljčane! Po pos sem 
prišel, gospod župan, po pos!« 

»O, tisto pa tisto! Takoj ga dobiš. Pa 
en maseljšek ga bova tačas, mar ne? 
Takoj prinesem!« in je že hotel ponj. 

Miha s palcem in kazalcem v žep na 
telovniku, pa ni bilo nič v njem! 

»Gospod župan, ne, nikar! Nisem da
nes prav nič žejen, res da ne! Pa tudi -
o ti preklemanska babnica, spet mi je 
pobrala ves denar iz žepa! Niti božjaka 
ga ne premorem, resne. Preklemanska 
babnica taka, kako je stekljiva. Vaša, -
se pravi, tvoja pa ne izgleda tako huda! 
Kdaj si se pa oženil, da nismo nič zve
deli?« 

»Mhm. To je pa moja Barbka?« 
Ženska se je Mihi nasmehnila in za

ljubljeno pogledala moža ob sebi. »Pol
ko!«, je zaklical muzikant in zabodeno 
pogledal okoli sebe. Potem se mu je pa 
menda le zazdelo, da je nekam malo 
svatov za mizo. »O hudič!« je rekel, in 
si na ves glas zapel: 

»Miii pa ne greeemo dam, daam, da 
se bo šaaajnalooo, da se bo šajnalo 
prooti Ljubljan'...« in je naprej zadre
mal. 

» Veš kaj, Anza,« je rekal župan, »spiš 
pa lahko doma!« 

»Kaaaj?!«, je udaril muzikant s pest
jo po mizi »Ti boš mene podil spat, ti 
smrkavec! Kdo si pa ti pravzaprav!? 
Holadri, holadro, pri moji ljubci je to-
plooo... Hudič, pit prinesi! Žejen 
sem!« 

Ta trenutek sta se na pragu pojavila 
dva orožnika. Mož v kotu se ja malo 
zdrznil, popravil vile ob zidu. 

»Tale se ga je pa danes dobro nade
val! Anza! Kaj čuješ? Anza, spat pojdi, 
jutri je tudi še en dan!«, je rekel orož
nik in ga dvakrat krepko stresel za ra
mo. Anza pa ni bil tak, da bi se pustil 
motiti v svojem globokem premišljeva

nju. Samo zagodel je nekaj, da ga smr
kavci že ne bodo podili spat, njega že 
ne, bo šel, kadar bo sam hotel, zdajle pa 
ne, preleeepo je res na deželi, deeeeže-
li, deeeeželiii..., krščen duš, smrkavec, 
se te čisto nič ne bojim! Baraba! Ober 
baraba!« 

Pa so bili skupaj! Prvi orožnik ga je 
dregnil med rebra, da se je Anza skoraj 
prevrgel s stola, drugi pa ga je na drugi 
strani ujel, da ni padel po tleh, pa sta 
šla z njim! 

Glejte, že sooonce zahahaja! se je drl 
še med vrati in še s ceste ga je bilo 
slišati: Smrkavec! Še en liter! No, pa 
pojdimo spat... Holadri, holadro... 
potem je pa utihnil. 

Guzaj, to je bil namreč mož v kotu, je 
naročil še pol litra. 

»Boste kaj večerjali? Svinjsko pe
čenko, telečjo obaro, bržolice ali pa po-
vojena svinjska rebrca lahko dobite, ali 
pa sveže pečenice, cc, angelčki bi jih 
jedli, pa jih v nebesih ne dobijo!« 

Miha pa vmes: 
»Naj mi no napišejo, gospod župan 

—« 

»Kar malo potrpi, saj ne gre dež po 
tebi! Saj vidiš, da nimam časa, da mo
ram gostom postreči!« 

»I no, sem samo mislil - kadar bodo 
imeli čas, gospod župan - « 

»Pečenice! Tri krat, za strica tudi!« 
Mihi se je samo smejilo. Se mi ni 

zastonj sanjalo od uši sinoči! Od uši 
dobro pomeni?! - preklemanska bab
nica, da mi je šla in pobrala ves denar, 
je rekel glasno. 

»Nič ne marajte, stric! Niso vse bab-
nice na svetu toliko vredne, da bi se 
jezil človek zaradi njih!« 

»E, če bi ti imel tako sitno, kakor jo 
imam jaz, bi že drugače govoril! Sam 
ne vem, kje jemlje svojo sitnobo, da ji 
nikoli ne zmanjka, komaj še bable leže, 
vrešči za vsak mah, kakor bi jo sam 
ravbar Guzaj z žeblji nabijal!« 

»Kaj ga tudi vi poznate, stric, tega 
Guzaja?« 

»Kaj bi ga ne poznal. Kdo ga pa ne. 
Skoraj ravno tak je kakor ti, samo pre
cej večji je in bolj hude oči ima, pa 
kakšna leta bi znal biti starejši in bolj 
rusast je tudi! Zdaj ga že dolgo ni bilo 
nič tod okrog, menda se le boji, ko so 
mu zadnjič na Hrvaškem skoraj celo 
tovarišijo pobesili - « 

»Kaj, da so res? To pa še nisem sli
šal!« 

Pa mu je stric Miha natanko povedal, 
kako je bilo. Šest so jih obesili, trije so 
pa menda le ušli. Guzaja so tudi že 
imeli, pa se je naredil nevidnega, ima 
vedno pri sebi trikrat žegnano hostijo, 
njega ne more nihče prijeti! Ali je pa s 
hudičem v zvezi, saj kupčija je bila sla
ba, samo likof bo joj, ko ga bo peklen
šček nazadnje uro prišel iskat!« 

»O, - « se je oglasil orožnik s praga. 
»Na Hrvaškem mu je lepo pometlo, pri 
nas bi mu pa ne! Primojdunaj da ne! Če 
bi ga jaz dobil v roke, bi mu nobena 
hostija in noben hudič nič ne pomagal. 
Daj mi maseljc rdečega, Jože!« 

In se je vsedel kar k onim trem. 
»Neki dobi tri tisoč goldinarjev, kdor 

ga prime? To bi bili pač lahko zasluže
ni denarji!« 

»Samo tristo! Lahko zasluženi, pravi
te? No, ga pa že dobro poznate. Koliko^ 
krat smo že šli nadenj, pa vedno za
man. Če smo šli zgoraj, je bil on spodaj, 
če smo bili desno, nam je ušel levo, če 
smo bili levo in desno in zgoraj in spo
daj, nam jo je pa lepo po sredini pobri
sal. Šentjurski so ga enkrat že skoro 
držali! Pa jim jo je še zadnji trenutek 
odnesel! Od vraga je ta človek. Zadnji 
trenutek, vam rečem, skoraj so ga že 
imeli!« 

»Škoda, res škoda. Samo, da skoraj 
še nikoli ni zajca ujel. Menda je res s 
hudičem v zvezi!« 

Izlet - srečanje - rekreacija - promenadni 
koncert - piknik - zabava s plesom in še 
kaj... 

OBIŠČITE DOBRNO 
Iz let ne le v e n e g a n a j s t a r e j š i h z d r a v i l i š k i h 
k ra jev S l o v e n i j e , a m p a k i s t o č a s n o v č u d o v i t o 
in u r e j e n o o k o l j e , p o v e z a n o z n e š t e t i m i 
m o ž n o s t m i r e k r e a c i j e in v s e k a k o r z d r a v l j e n j a , 
p r e d s t a v l j a o d l i č n o i z b r a n c i l j v a š e g a iz le ta . 

V soboto, 30.6. bo ob 20. url 
otvoritev letne kavarne. 

Zabavali vas bodo: glasbena skupina BARANJA s plesno 
skupino IMPALA. 

Na voljo vam bodo specialitete z žara in izbrane 
slaščice. 

V letni kavarni bo plesna glasba vsak večer, razen srede, 
od 20. ure dalje. 

Vabljeni! 

• T U R I S T I Č N A A G E N C I J A I Z L E T N I K C E U E 
vabi na poči tn ice v: 
Portorož, Umag, Vrsar, Pulo, Rabac, na Cres, v 
Dramalj, Crikvenico, Selce, Novi Vinodolski , Lopar, 
na Pag, Novaljo, Zadar, Murter, Dubrovnik, na 
M l j e t . . . 
IZBERITE - hotel , apartma ali zasebno sobo 
POSEBNA UGODNOST: letujte v hotelskem naselju 
ZAGORI Novi Vinodolski 
7 DNI - Odhodi 22/6, 29/6, 6/7, 13/7 
CENA ARANŽMAJA 9.275,00 din po osebi 
10 DNI - odhodi 30/6, 10/7 
CENA ARANŽMAJA 13.250,00 din po osebi 
Otroci do 10. leta imajo 30% popusta 
Doplači lo za avtobusni prevoz na relaciji 
Cel je-HN Zagor i -Cei je 950,00 din po osebi 
8-DNEVNO KRIŽARJENJE: 
S p l i t - M a k a r s k a - L o v i š t e - T r s t e n i k - Š i p a n - L o p u d -
Dubrovnik 
P o l a č e / M l j e t - P o m e n a - K o r č u l a - H v a r - M i l n a - B r a č - S p l i t 
Prevoz z v lakom od Celja do Splita in nazaj 
Odhod 24/8-1984 

• N O V O 
L o g a r s k a d o l i n a 
CENA ARANŽMANA VKUUČUJE: 
- 7 polnih penzionov 
- tur is t ično takso 
- en piknik 
- en organiziran planinski pohod z vodn ikom 
- 1 X zabavni večer s plesno glasbo 

CENA SAMO 6.400,00 PO OSEBI 
za ju l i j , avgust in september 



Pionirji fotografiralo 
Med počitnicami boste prav gotovo imeli nekaj časa za svoj 

konjiček - fotografiranje. Pa tudi slike si sami izdelajte saj je 
izdelava pri fotografu danes že precej draga. Ponavadi najprej 
začnemo z izdelavo fotogramov, kjer nastanejo zanimivi izdelki 
in s tem spoznavamo kako nastane slika. Poskusite tudi vi v 
svoji temnici postaviti na foto papir predmete, ki bi po vaši 
domišljiji bili najprimernejši za zanimivo sliko. Papir osvetlite 
in ga razvijate in fiksirate. Podoben izdelek je napravil tudi Uroš 
Selič iz osnovne šole Edvarda Kardelja v Slovenskih Konjicah.^ 

Računalnik priliala 
I. naaalle¥anle 

Dan se le začel 
Mihec je odprl oči in se za

spano pretegnil. Uaaaaah! 

Nenadoma pa mu je šinilo 
skozi glavo: »Saj je prvi dan 
počitnic!« Huraaa! 

2 e dolgo ni tako hitro sko
čil iz postelje kot to jutro. 
Kaj vse mora postoriti, zače
ti, končati, odkriti v teh 
dneh! 

V kuhinji ga je čakal velik 
kos kruha z marmelado in 
kava, zraven pa listek: 

MIHEC, 
POSPRAVI POSTELJO! 

SKUHAJ KROMPIR! 
MAMA' 

•'Mihec to, Mihec ono!« je 
jezno pomislil. Kako naj člo
vek sploh naredi kaj pamet
nega, če se mora ukvarjati z 
gospodinjstvom. Kako dolgo 
že moram kuhati' krompir? 
Pet minut? Eno uro? Uf! O 
tem bo razmišljal potem. Brž 
je pospravil zajtrk, polizal 
marmelado, ki se mu je na
brala v kotičkih ust, smuknil 
v kavbojke in majico, potem 
pa zdrvel na dvorišče. 

Flik ga je že čakal. Prijaz
no je mahal z repom in brž 
pritekel, ko mu je Mihec za-
klical: 

»Greva, F l ik!« 
In sta oddrvela skozi vrtna 

vrata v beli svet. Pri sosednji 
hiši ju je ustavil Tinček: 

» K a m gles? Jaz bi tudi 
sou!« 

» L e še tebe sem pogrešal,« 
se je potiho jezil Mihec, na 
glas pa je vzkliknil: 

» N e moreš z menoj!« 
Tinčkov obraz se je spačil, 

v očeh so se mu začele nabi
rati solze. Mihec se je nekoli
ko omehčal: 

» N e moreš z menoj, Tin
ček. Daleč grem! Pa saj bom 
kmalu nazaj. Prinesel ti bom 
bonbone!« 

Bonbone! Ta čarobna be
seda je Tinčka v hipu potola
žila. Za vrečico bonbonov bi 
dal vse na svetu. Celo pest 
frnikul ali celo svoj električ
ni vlak, ki ga sicer še posodi
ti ni maral. 

» N e bos pozabu?« je vpra
šal nezaupljivo. 

» N e bom, Tinček. Brez 
skrbi!« 

Mihec in Flik sta stekla 
vzdolž ulice. Kmalu sta bila 
pri visokem zidu iz rdeče 
opeke, ki je zakrival pogled 
na vel iko dvorišče. Skozi 
škripajoča lesena vrata je Mi
hec prišel na vrt, poraščen z 
visoko travo, grmičevjem in 
nekaj drevesi. S Fl ikom sta 
stopila po ozki stezici do niz
ke, s strešno lepenko krite 
barake. T o je bilo opuščeno 
skladišče - česa že? N o , tega 
Mihec ni vedel. Odkar se 
spomni je bilo to njegovo 
skrivališče. Njegovo in Mar
kovo in Blaževo. In Fl ikovo, 
seveda. 

Ampak baraka ni bila na
vadna baraka. Kje pa! Vča
sih je bila skrivnostni, zača
rani grad, ki so ga napadali 
nevidni sovražniki, prežeči v 
koprivah in grmovju ob 
opečnem zidu. Včasih je bila 
to partizanska postojanka. 

kamor so se zatekali borci po 
velikih ofenzivah na sovraž
nika. Drugič spet ranč na 
divjem zahodu, ki so ga mo
rali braniti pred tolpami na
mišljenih rdečekožcev. In 
kdo ve, kaj še v s e . . . 

Marko je bil že tu. Brkljal 
je po »orožarni«. Tako so 
imenovali kot, kjer je bilo 
zloženih nekaj lesenih letvic 
in celo dve pravi, iz lesa 
izrezljani puški. 
» Ž i v i j o ! « je zaklical Mihec in 

negotovo pogledal v tema
čen prostor. V prvem hipu se 
ni mogel znajti, kajti bil je še 
ves zaslepljen od močnega 
sonca, ki je sijalo zunaj. 
"Serbus!" je odvrnil Marko 
in se čudno modro držal. 

' L e kaj ima spet za bre
g o m ? « je pomislil Mihec, re
kel pa ni nič. 

Sicer pa mu tudi ni bilo 
treba, kajti Marko se je že 
obrnil in rekel: 

»Mihec! Danes se moramo 
resno pogovori t i !« 

» P r a v ! « je odvrnil Mihec 
na videz brezbrižno, v resni

ci pa je kar pokal od 
radovednosti, kaj kuha prija
telj Marko. 

»Brž, ko pride Blaž, bom 
sklical izredni sestanek naše 
skupine,« je napovedal 
Marko. 

Mihec, Marko, Blaž in Flik 
so živeli v zelo demokratični 
skupnosti. Nihče ni bil vo
dja. O vsem so se skupaj do
govorili in si sproti razdelili 
naloge. Zato je lahko tudi 
vsak izmed njih sklical sesta
nek, kadar je hotel povedati 
kaj pomembnega. Res so se 
včasih tudi spričkali in po
tem Mihca ali Marka ali Bla
ža ni bilo v barako, dokler je 
kuhal mulo. Toda to ni nikoli 
trajalo več kot en dan. Dru
gače pa so se dobro razume
li. N o , resnici na ljubo, to niti 
ni bilo težko, saj so bili samo 
štirje. In Flik nikoli ni vsilje
val svojega mnenja. 

" L e kje hodi Blaž,« je kar 
naprej spraševal Marko. P o 
njegovi nestrpnosti je Mihec 
vedel, da mora biti novica 
res zelo pomembna. A ni ho
tel spraševati. Radovednost 
je ženskega spola. 

Atka gra na 
počitnice 

A E R O in F O T O L I K sta 
bila z nami vse šolsko leto 
in skrbela za lepe in pri
vlačne nagrade. Ti dve 
besedi sta bili tudi geslo 
zadnje Atkine zanke. 
Zreb je nagrado namenil; 
T I N I B U C A R , Pot za ra
zori 15, L J U B L J A N A 
Š E N T V I D . 

S tem se Atka do jeseni 
tudi poslavlja. 

Šepeta - tozd z dolgoletno Izvozno tradicllo 
Sopota Radeče je postala temeljna or

ganizacija Lesnine po obnovitvi leta 
1974. Prednost združitve so ol>čutili leta 
1978, ko je Sopota pogorela in so vse 
temeljne organizacije solidarnostno po
krile izpad dohodka in pomagale, da so 
proizvodnjo obnovili. 

V Sopoti je zaposlenih 162 delavcev, 
od tega 65% žensk. Ocenjujejo sicer, da 
imajo zadovoljivo kvalifikacijsko struk
turo, vendar jim primanjkuje predvsem 
mizarjev. 

Ob združitvi v delovno organizacijo so 
se preusmerili v izdelavo otroškega pohiš
tva iz masive. Tako zajema delež proiz
vodnje otroških posteljic in zibelk 30 od
stotkov celotne proizvodnje, prav toliko 
mizna podnožja in enako lesene embala
že. Imajo dva obrata. V obratu Finale do
končujejo izdelke, v obratu 2aga pa pri
pravljajo elemente za končno izdelavo in 
izdelujejo leseno embalažo. Slednjo izde
lujejo za papirnico Radeče in Kol ičevo . 

Letos naj bi prodali za 290 mili jonov 
svojih izdelkov. T o pomeni, da bodo mo
rali izdelati okoli 40.000 posteljic in zi

belk, 2500 kubikov razne embalaže ter za 
19 kontejnerjev miznih podnožij, ki jih 
izvažajo v Amer iko . Otroške postelje in 
zibelke pa so zlasti zanimive za Francijo, 
Vel iko Britanijo, Belgijo in v zadnjem ča
su tudi za Demokratično republiko Nem
čijo. Proizvode, ki so namenjeni v izvoz, 
sproti prilagajajo željam kupcev, ker se 
njihovi standardi razlikujejo od domačih. 

Cene izdelka na zunanjih tržiščih so niž
ja kot doma, vendar so glede na vel ik 
izvoz, devizno stimulirani tudi znotraj de
lovne organizacije kar j im vsaj delno po
krije nižje cene, ki jih dosegajo zunaj. Del
no so odvisni tudi od uvoza repromateria-
lov in surovin, zlasti kvalitetnih lakov in 
brusnih papirjev ter osnovnih sredstev 
kot so stroji za obdelavo lesa, ki jih doma 
težko dobijo. Razmerje med izvozom in 
uvozom pa je ugodno, saj znaša 70:30. 

Osnovno surovino - les - dobijo na ra-
deškem območju Gozdnega gospodarstva 
Brežice, obrat Radeče. Celoletne pogodbe 
imajo tudi z Goran produktom iz Sabca za 
izdelavo elementov ter z »8. majem« V a -
raždin za izdelavo stružnih komadov. 

Kadrovske težave Sopota rešuje na ra
zlične načine. V Okviru škofjeloške šole 
se delavci lahko usposabljajo za prido
bitev polkvalifikacije. Prihodnost pa 
sloni na mladih strokovnih kadrih. Ve
čletno sodelovanje z radeško šolo je šele 
sedaj obrodilo sadove in so letos podelili 
učencem kar šest štipendij (prej pa dol
ga leta ni bilo zanimanja za lesarske po
klice). Z osnovno šolo so podpisali tudi 
samoupravni sporazimi, da učenci višjih 
razredov prihajajo na prakso v Sopoto, 
kjer imajo za to tudi mentorje. Tudi za 
ostale šole, ki si želijo ogledati proizvod
njo, organizirajo ekskurzije pod stro
kovnim vodstvom svojih mentorjev. 

Odnos s kooperanti ocenjujejo zadovo
ljivo, čeprav je ravno zaradi nepravočasne 
dobave v prvih mesecih prišlo do izpada 
proizvodnje. Na neredno dobavo je zlasti 
vplivalo slabo vreme in pa težave, ki jih 

imajo kooperanti (»8 . maj«) z repromate-
riali. Vendar v Sopoti ocenjujejo, da bodo 
do konca leta dosegli proizvodni plan in 
povečali fizični obseg dela. Sicer pa je 
zmanjšanje fizičneg obsega dela tudi po
sledica pomankanja kadrov in velike od
sotnosti z dela, kar je sicer značilno za 
lesno industrijo, vendar je v Sopoti tega 
še več, ker je večina zaposlenih žensk. 

Dolgoročno v Sopoti načrtujejo, da bi 
vso temeljno organizacijo premestili k 
obratu 2aga, ker je tam več možnosti za 
prostorsko širitev. Vendar kaže, da iz tega 
ne bo nič, ker je po kategorizaciji kmetij
skih zemljišč odkup le teh zaenkrat ne
mogoč. Morda pa j im bo uspelo podaljšati 
za tretjino proizvodno halo na obratu Ža
ga s čimer bi izboljšali delovne pogoje na 
tem obratu. V obratu v Radečah pa bodo 
uredili jedilnico in obnovili pisarniške 
prostore. Upajo, da bodo kaj od tega ure
sničili do jeseni, ko praznujejo 55-letnico 
ustanovitve. 

VSEM DELOVNIM UUDEM IN OBČA
NOM OBČINE LAŠKO ČESTITAMO 2. 
JULIJ, OBČINSKI PRAZNIK 



Borac vabi iztoica Puca 
v Celju je bil turnir mladinskih ekip republik in pokrajin (manjkali so samo predstavniki Črne gore) v rokometu »Bratstvo in enotnost«, ki so ga odlično izpeljali domači organizatorji. V finalu je Vojvodina po podaljšku premagala Slovenijo 25:21, v regularnem času je bil rezultat 

18:18. Ekipa Slovenije pa bi verjetno tudi to srečanje po dveh uvodnih zmagah nad Srbijo in Makedonijo dobila če bi nastopila kompletna. 
Tako pa sta manjkala dva 

ključna igralca, vratar Kapitler 
(Aero Celje) in Puc (Šoštanj). 
Prvi ni nastopil zaradi poškod
be, pri drugem je bil vzrok v 
neljubih menažerskih poslih, 
ki so jih sprožili predstavniki 
Borca iz Banja Luke. Po dru
gem srečanju so namreč neka
teri »prijatelji« rokometa iz Šo
štanja skupaj z menažerji Bor
ca iz Bania Luke odpeljali Izto

ka Puca v hotel Golding Rubin 
na prijateljski pogovor glede 
prestopa v njihove vrste. Puc 
se ta večer ni vrnil v tabor re
prezentance pač pa šele na-
»lednji dan in zato so ga iz nje 
izključili, sledila pa bo tudi pri
java. 

Takšen postopek je treba 
vsekakor pozdraviti, znova pa 
stopiti na prste vsem, ki z ra
zličnimi »zlatimi« načini vabi
jo že mlade, niti ne polnoletne 
osebe v novo okolje ter jim ob
ljubljajo gradove v oblakih. 
Nerazumljivo je, da to počenja
jo že z Igralci, ki se šele formi
rajo v popolne osebnosti in 
takšne »vabe« lahko 18 letnega 
Iztoka Puca samo zbegajo in 
zavrejo njegov nadaljnr športni 
pa tudi drugačen razvoj. Zad
nji primer pa je nov dokaz, ko
liko gnilega je še v našem špor
tu in kako lahko nekateri dela
jo tisto, kar drugi ne smejo ozi
roma kar se sploh ne bi smelo 

delati. Postopej^ za izključitev 
iz reprezentance pa je bil vse
kakor na mestu, čeprav bi mo
rali ukrepati tudi proti tistim, 
ki so do tega neprijetnega do
godka pripeljali. In ali v RK 
Šoštanj ni bilo prav nobenega, 
ki bi to vsaj poskušal prepre
čiti??^ 

V slovenski reprezentanci je 
nastopilo več celjskih igralčev 
in dva iz Šoštanja. Vsi so v bi
stvu tvorili jedro ekipe, ki je 
osvojila drugo mesto. V zadnji 
tekmi sta bila najboljša strelca 
Seško 7 in Bala 6. Slednji se je 
tudi uvrstil med sedem naj
boljših igralcev na turnirju. 
Vodja ekipe je bil Tone Goršič, 
pomočnik trenerja pa Slavko 
.Ivezič. Turnir je znova poka
zal, da je na našem območju 
veliko obetavnih igralcev, ki 
jim je treba samo omogočiti 
zdrave pogoje za razvoj in 
uspehi bodo spet takšni, kot 
včasih. JK - T V 

MaratonsicI nogomet v Grižah 
K r a j e v n a o rgan izac i j a m l a d i n e v G r i ž a h i n P a r t i z a n Gr i že sta p r i p r a v i l a 48 u r t ra ja jočo 

t e k m o v m a l e m n o g o m e t u s k a t e r o so začel i v č e t r t e k o b 17. u r i i n z n j o uspešno k o n č a l i v 
s o b o t o o b i s t e m času. R e z u l t a t 487:359 za P a r t i z a n (Sriže. N a j v e č z a d e t k o v je dosege l B o j a n 
V o g l e r 92, za e k i p o m l a d i n c e v pa R o m a n M a l i s 32. Na js ta re jš i igra lec je b i l B r a n k o 
H r i b e r š e k (46), k i pa se je že po p o l u r e i g r a n j a težje p o š k o d o v a l . P r i š l o je še d o d r u g i h 
p o š k o d b , t a k o si je V o j k o V o d e b z l o m i l nos , T o m o S t e p i š n i k pa r o k o . M e d m a r a t o n s k i m 
s r e č a n j e m so p o p i l i k a r 22 zabo jev oranžade i n 12 zabojev m i n e r a l n e v o d e , starejš i pa t u d i 
neka j s t e k l e n i c p i v a . Prece j je b i l o t u d i o b i s k o v a l c e v i n to z last i v v e č e r n i h u r a h , n a j m a n j pa 
m e d eno i n p e t o u r o z j u t r a j . P r e d s r e č a n j e m so se t u d i s t e h t a l i . N a j v e č je shu jša l A n t o n 
V e r d n j k za 6 k i l o g r a m o v (p re j 80, zdaj 74). 

N a p o s n e t k u sta e k i p i p r e d z a č e t k o m n o g o m e t n e g a m a r a t o n a . 
T O N E T A V C A R 

Kiadivar se le rešil izpaila 
Nogometaši Kladivarja so dosegli svoj največji uspeh v zadnjih letih, saj so se uspešno vrnili v slovenski nogometni prostor potem, ko so bili po jesenskem delu prvenstva s sedmimi točkami zadnji in praktično odpisani. 
V drugem delu prvenstva so 

z marljivim delom in domači
mi igralci zbrali od 22 možnih 
točk kar 16. Dosegli so drugi 
najboljši rezultat drugega dela 
prvenstva. 

Spomladi so igrali: Vozila 
0:0, Železničar 1:0, Rudar (Ti
tovo Velenje) 0:0, Rudar (Tr
bovlje) 2:0, Šmartno 1:1, Koper 
0.3; Mura 0:2, Stol 3:3, Kovinar 
3:1, Maribor 0:6, Triglav 1:0, 
Primorje 3:1 in Izola 5:0. V go-
steh so osvojili kar 6 točk in 
doma 101 

Obiskali smo nogometaše 
Kladivarja in se pogovarjali s 
skromnim, a marljivim trenerjem Franjom Rumpfom, ki je 
vse prvenstvo veroval v svoje 
igralce in se ni dal zmotiti ter 

skupaj s svojimi pomočniki iz 
domačih vrst ni odnehal. Igral
ci so dobili zaupanje, vedno 
pokazali največ in dali najbolj
šo igro na gostovanjih, kjer so 
priborili dragocene točke. 
Marsikateri pri vodstvu N K 
Kiadivar, sedaj ko je nevarnost 
mimo, še vedno premišljuje o 
angažiranju trenerja z »velikim 
imenom« in pri tem morda po
zablja, da lahko ekipi največ 
dajo domači trenerji in da je 
potrebno ravno na njih graditi 
bodočo dobro ekipo. Franjo 
Rumpf takole ocenjuje sezono: 

» V prvi vrsti so igralci tisti, 
ki so nas vrnili od odpisanih. 
To so Tasič, Zilnik, Bonacin. 
Gmajner, Bevc, Koren, Ske-
delj, Savič, Gajzer, Zukič, Ka
der, Emeršič, Podgoršek, 
Kfiez, Mlinar, Skrbič in drugi. 
Ti so z disciplinirano igro in 
redno vadbo našli, svojo igro. 
Toda to je šele prvi korak za 
bodoče delo. Tu moramo nada
ljevati, delati dolgoročno, na
črtno in tudi uspehi bodo priš
li. Osnova so vsekakor domači 

igralci. V njih imam zaupanje 
in v kolikor bom še naprej 
skrbel za delo s prvim moš
tvom sem optimist. 2elel pa bi 
tudi, da se nam vrne občin
stvo, kajti brez njega žal ne bo
mo uspeli.« 

J. K U Z M A 

Uspeli SaiMlIla Jelenca 
Na Savi med Kranjem in Prâm v dolžini šestih kilometrov je bila zanimiva tekma, v spustu, kjer je sodelovalo tudi osem predstavnikov Društva za šport na vodi »kajak-kanu« ter med 

60 posadkami doseglo nekaj lepih uspehov. Najbolj je presene
til mladi osmnajstletni Sandi Jelene, ki je bil najhitrejši, pri tem 
pa je premagal celotno jugoslovansko reprezentanco v spustu in 
s tem opozoril, da bo treba letos z nji resno računati. Pred vrati je 
mladinsko evropsko prvenstvo v Spittalu in Sandi Jelene bi se 
lahko ob dobro organiziranem treningu celo potegoval za meda
ljo. Pri mladincih je bil četrti Zdravko Seničar in sedmi Joži 
Ivančič, med člani pa Matjaž Murgelj tretji. Od njega in Jelenca 
lahko še veliko pričakujemo zlasti na državnem prvenstvu, \i bo 
v Hrastniku meseca septembra, Sedmi je bil pri članih Matevž 
Kovačič in med članicami: prva 2iva Cankar. Vodni tekmovalni 
krst sta prestala tudi pionirja Boris Zakošek in David Zličar, ki 
sta bila šesti oziroma dvanajsti. 

D U S A N K O N D A 

NA KRATKO 

Saliovsilo prvenstvo 
v 2alcu 

Šahovski klub Žalec bo organi
zator letošnjega republiškega pr
venstva za mladinke, ki se bo za
čel jutri (v petek) v prostorih ho
tela Golding Rubin. Tekmovalke 
se bodo pomerile po švicarskem 
sistemu v devetih kolih za naslov 
prvakinje. 

Športni ples s 
priznanji 

ZTKO Laško in občinski sindi
kalni svet bosta jutri (v petek) 
pripravila v Zdraviliški dvorani 
športni ples, kjer bodo med dru
gim podelili tudi priznanja naj
boljšim v zadnjih sindikalnih 
športnih igrah. 

Pri ZTKO Laško pa do sobote 
(30. junija) zbirajo prijave, kdo 
želi tekmovati v občinski ligi ma
li nogomet sezona 84/85. Prijav
nice morajo zajemati tudi podat
ke o igralcih, vodji ekipe, barvi 
dresov ter igrišču, kjer bodo Igrali. 

VLADO MAROT 

Dvojica Kuntarič 
(NIVO) druga 

Na jadralni regati za pokal Bo
hinjskega jezera je nastopilo tudi 
močno zastopstvo Nivoja iz Celja 
ter doseglo lep uspeh med 40 po
sadkami v petih razredih. Dvoji
ca Kuntarič je bila druga, Dol: 
žan-Jezemik peta, TUinger-Sko-
berne sedma in Gregorin-Ivan-
čič osma. 

TIM ESOT 
LAŠKO prvi 

Končan je spomladanski del 
območne kegljaške skupnosti 

Celje, II. liga moški, kjer je nasto
pilo 14 ekip. Lestvica: 1. TIM 
ESOT Laško 24 točk, sledijo 2. 
Kovinotehna Celje 20, 3. Obnova 
Celje 18. 4. Resevna Šentjur 18, 5. 
Avto Celje 16, 6. Cinkarna 16, 7. 
Zelezar Store 14, 8. Libela 12, 9. 
Izletnik 10, 10. Emajlirec Celje 
10, 11. Rogaška Rogaška Slatina 
6, 12. Savinja Celje 6, 13. Žična 4 
in 14. Klima brez točke. 

MARTIN O J S T E R S E K 

Dve zmagi v 
Uubilani 

Tri dnije trajalo tekmovanje v 
smučarskih skokih v Ljubljani 
na 65-metrski plastični skakcilni-
ci, kjer so nastopili tudi pred
stavniki klubov s celjskega ob
močja in dosegli nekaj lepih 
uspehov. V kategoriji pionirjev" 
do 9 let so bili 3. Repar, 5. Oreš-
mk in 6. Lukič, vsi Toper Celje. 
Do 15 let je zmagal Pušnik iz Ti
tovega Velenja, med mlajšimi 
mladinci je bil Kovačič Toper 
Celie drugI, med mladinci pa 

Verdev Braslovče Andrač prvi 
ter Golob Titovo Velenje šesti. 

izletnik proti 
Krapini 

Delavci celjskega Izletnika so 
se na stadionu v Storah pomerili 
s člani prevozniškega podjetja v 
Krapini v nogometu in srečanje 
izgubili 4:5. 

V Rečici pri 
î šicem tUdI 
F. Petemei 

Strelska družina Dušan Pože-
nel bo tudi letos pripravila odpr
to prvenstvo v streljanju z malo-
kalibrsko puško in pištolo na 
svojem lepo urejenem strelišču. 
Tekmovanje bo trajalo dva dni in 
sicer v soboto, 30. junija ter nede
ljo, 1. julija, obakrat pa se bo za
čelo ob 8. uri. Prijavljeni so do
mala vsi najboljši slovenski strel
ci, med njimi pa tudi Franc Pe
temei st., ki se je udeležil dveh 
olimpiad v Montrealu in Moskvi. 

Za pelcai v 
Šempetru 

Pred bližnjim praznikom obči
ne Žalec so pripravili strelsko 
tekmovanje z malokalibrsko pu
ško leže v Šempetru. Nastopilo je 
šest ekip. Zmagala je SD Celje 
pred SD Kovinar Store, SD Ža
lec, SD Dušan Poženel Rečica 
pri Laškem itd., med posamezni
ki pa so bili najboljši Mladen Pe
trovič 365 iz Celja, Boris Malec 
361 in Jože Cesnik, oba Kovinar 

• Store, 349 krogov. 

Motorni piloti v 
Lalšah 

Na letališču v Lajšah pri Šošta
nju je bilo republiško prvenstvo 
v motornem letenju, kjer so lep 
uspeh dosegli tudi predstavniki 

Aero kluba Celje in Titovo Vele
nje. Opravili so tri posamezne na
loge, kjer sta zmagala v navigaci
ji Lakovič Celje in časovni točno
sti Lukanc Titovo Velenje. V 
skupni uvrstitvi je zmagal Ver-
bančič iz Maribora, 2. Bauer Ce
lje, 5. Lakovič Celje, 6. Lukanc 
Titovo Velenje, 10. Florjane Celje 
in 12. Kotnik T. Velenje. 

iVIed deseterico 
v Cazinu je bilo posamezno _ 

kegljaško prvenstvo za ženske. V ' 
finalu so imele pravico nastopa 
tudi celjske kegljavke. Zal zaradi 
bolezni nista odpotovali Lojzka 
Bajde in Tanja Gobec. Preostala 
peterka pa je osvojila vidna me
sta, dve tekmovalki pa sta se uvr
stili med najboljšo deseterico. 
Tončka Pečovnik je bila deveta. 
Jožica Seško pa deseta. Vesna 
Krajnc je bila enaindvajseta. 

J. K. 

Nova poraza 
v predzadnjem kolu medrepu

bliške lige v malem nogometu 
sta celjska predstavnika ostala 
praznih rok. Penal je izgubil v 
Mariboru proti Bohovi 1:4, Aero 
pa v zaostali tekmi proti Elektro 
Rogič iz Ljubljane 2:5. 

V zadnjem, 13. kolu, bosta igra
la Penal proti Elektro Rogič in 
Aero proti Bohovi. Na lestvici sta 
Penal in Aero v drugem delu s 
šestimi točkami. 

J. K. 

Srečanje invalidov 
iz Titovega Velenja 
In Tkanine 

v drugem srečanju invalidov 
športnikov Titovega Velenja in 
Tkanine Celje je zmaga pripadla 
gostom, ki so bili boljši v keglja
nju in namiznem tenisu, slabši 
pa v šahu, katerega so igralci 
Tkanine dobili s kar 14:2. 

Odprte prvenstvo 
Celja v streljanju 
z MK 
že enajstič bo strelska družina Celje pripravila odprto prvenstvo Celja z malokalibrsko puško za strelce rekreativce, torej tiste, ki jim je streljanje zgolj prijeten konjiček. Tekmovanje bo na Gričku v četrtek in petek (28. in 29. jimija) popoldne od 16. do 19. ure, v soboto (30. junija) ves dan od 9. do 19. in v nedeljo (1. julija) s finalom ob 9. uri. 

S a m o u p r a v n a s tanovanjska skupnos t 
o b č i n e Ce l j e 

objavlja dodatni 

R A Z P I S 
posoji l za p r e n o v o s tanovanj in s tanovanjskih hiš, 
ki s o v lasti u p o k o j e n c e v , za le to 1984 v skupnem 

znesku 2.400.000,00 din. 

I. 
Upravičenec do posoji la za prenovo stanovanja ali s tano
vanjske hiše je upokojenec, ki je občan občine Celje in ki 
nima stanovanja ali nima ustreznega standardneg« stano
vanja. 
Posojila za prenovo se dodel juje jo za posege v stanovanja 
ali stanovanjske hiše, s katerimi se poveča koristna stano
vanjska površina ali število stanovanjskih prostorov, pre
delajo oči tno nefunkcionalna stanovanja ali zgradi jo 
manjkajoče sanitarije. 
Posojila se ne dodel jujejo za posege v stanovanja ali 
stanovanjske hiše, ki po normativ ih in standardih, veljav
nih v stanovanjski skupnost i , spadajo med dela tekočega 
vzdrževanja. 

II. 
Pri pr idobitvi stanovanjskega posoj i la je upokojenec d o l 
žan zagotovit i lastno udeležbo, ki znaša najmanj 30% od 
predračunske vrednosti prenove. 
Za lastno udeležbo upokojenca se štejejo privarčevan 
denar, dokazan s hrani lno vlogo, posoj i la na podlagi na
menskega varčevanja ali vezave denarja za prenovo pri 
banki , material , vloženo delo upokojenca in druga vlaga
nja v prenovo stanovanjskega objekta. 

III. i 

Vlogi za posoj i lo za prenovo stanovanja ali stanovanjske 
hiše je treba pri ložit i : j 
- potrdi la o skupnih dohodk ih upokojenca in članov nje-j 

govega gospodinjstva za leto 1983, med katere se všte-1 
vajo osebni dohodk i , nadomesti la osebnega d o h o d k a , ; 
pokojninski prejemki , inval idnine, št ipendije, otroški i 
dodatk i , preživnine, družbene denarne pomoči in drugi j 
dohodk i , ' 

- potrd i lo o stalnem bivališču in skupnem gospodin js tvu. ' 
- gradbeno dovol jenje ali potrd i lo o priglasitvi gradbenih 

del, 
- izpisek iz zemljiške knjige, 
- predračun gradbenih del in 

- dokaz, da so zagotovl jena sredstva za lastno ude
ležbo. 

IV. 

Rok za sprejemanje vlog znaša trideset dni od dneva 
objave tega razpisa. 
Vloge za posoj i la z« prenovo je treba poslati v razpisnem 
roku Samoupravni stanovanjski skupnost i občine Celje, 
Celje, Gledališka 4, pri kateri prejmejcTudeleženci razpisa 
tudi podrobnejše informaci je. 
Prepozne ali nepopolne vloge za posoj i la ne bo mogoče 
upoštevati . 
O rezultatih razpisa bodo udeleženci obveščeni najpoz
neje v šestdesetih dneh-po izteku razpisnega roka. 

Samoupravna stanovanjska 
^ , skupnost obč ine Celje 



NOČNE 
CVETKE 

• V petek, nekaj po 1. 
uri zjutraj je Bahrudin M . 
na vsak način hotel priti 
do še novih količin alko
holnih pijač. Ker pa so ob 
tako poznih nočnih urah 
gostilne v Celju že zaprte, 
je poskušal priti v disco 
hotela Celea. K e r mu niso 
odprli, je začel bentiti in 
razbijati po vratih, milič
niki pa so hrupnega po
nočnjaka prepeljali v pro
store za treznenje. Bahru-
dinu tisto noč ni bilo več 
do veseljačenja, kljub te
mu pa je bil naslednji dan 
kar vesel, saj je prihranil 
precej denarja, ki bi ga si
cer pretopil v alkoholne 
pijače. 

• V petek popoldne je 
Husein S. razgrajal pred 
restavracijo » K o p e r « . Za 
njegovo »dobro vo l jo« je 
bil kriv alkohol, ker pa je 
razbil tudi šipo na vho
dnih vratih v to restavra
cijo, ga bo veseljačenje 
tudi precej stalo. Pa tudi 
obisk pri sodniku za pre
krške ne bo ravno poceni. 

• V petek popoldne 
sta v bifeju » H a n « družno 
nadlegovala goste in 
strežno osebje Stanko A . 
in Vjekoslav M. Kar naen
krat pa je bilo njune slož-
nosti konec in iz nje se je 
razvil pretep. Miličniki so 
oba pridržali v prostorih 
za treznenje, takoj nasled
nji dan pa so ju odpeljali 
k sodniku za prekrške, 
ker sta doslej zagrešila že 
več podobnih izgredov. 

• V soboto zvečer je 
prišlo do pretepa na Grič
ku. Stepla sta se Milan K . 
in Robi K . Krajši konec je 
potegnil Robi , saj je mo
ral iskati zdravniško po
moč. Pri sodniku za pre
krške, kjer se bosta spet 
kmalu srečala, bo slika 
obrnjena. Vsaj tako je ra
zbrati iz predloga, ki so ga 
za sodnika za prekrške že 
napisali celjski miličniki. 

Med turistično sezono na 
cestali ne bo večlili zastoiev 

Prometni miličniki na 
Celjskem so se že pripravili 
na letošnjo turistično sezo
no, ko bo na magistralnih 
cestah na našem območju 
precej gostejši promet. 
Prvo »turistično« prometno 
konico so predvideli že ob 
koncu tega meseca (jutri in 
v soboto), ugotavljajo pa, 
da je nekoliko gostejši pro
met na cestah na celjskem 
območju že od sredine ju
nija. 

Miličniki so se že dogovo
rili s Cestnim podjetjem Ce
lje in komunalnimi organiza
cijami, da bodo poleti opra
vili le najnujnejše rekon

strukcije na magistramm ce
stah in še te le v času, ko 
bodo najmanj ovii^ali promet 
- po možnosti tudi ponoči. 

Okrepljene miličniške pa-
truljie bodo stalno spremljale 
gostoto prometa na po
membnejših tranzitnih ce
stah na našem območju, 
hkrati pa bo organizirano tu
di obveščanje med Uprava
mi za notranje zadeve. Ce bo
do na primer, na mejnem 
prehodu Šentilj kolone mo
toriziranih turistov, bodo 
prometni miličniki na Celj
skem pravočasno obveščeni, 
da se bodo lahko pripravili 
in poskrbeli, da bo promet 

potekal čimbolj nemoteno in 
hitro. Miličniki so izdelali tu
di poseben načrt za kontrolo 
in urejanje prometa med tu-

Miličniki bodo sodelovali 
tudi v nekaterih drugih pre
ventivnih akcijah med turi
stično sezono. Tako bodo 
opozarjali turiste, ki bodo 
kampirali kar ob cestah, pa
zili, da ne bi zanetili kakš
nega požara. 

ristično sezono, ob gnečah 
na cestah pa bodo dosledno 
izločali počasnejša vozila, ki 
bodo ovirala promet. 

S. S R O T 

Natančni eleittronsiti alliotesti 
Etmsiaimelšš postopek onemogoCo lzlonwanlo voznlkow 

Prometni miličniki na na
šem območju so med prvimi 
v Sloveniji dobili tri elek
tronske alkoteste Drager 
7310. Gre za napravo, ki zelo 
natančno pokaže, če in koli
ko promilov alkohola ima v 
krvi voznik. 

Na Celjskem ima dva taka 
alkoskopa Postaja prometne 
milice v Celju, enega pa ima
jo miličniki v T i tovem Vele
nju. Nova naprava ima več 
očitnih prednosti. Po leg toč
nosti, je postopek tudi precej 
bolj enostaven in cenejši, 
vozniki pa preizkusa ne mo-

N a celjski Upravi za no
tranje zadeve imajo tudi 
edini v Sloveniji kaiibrator 
- napravo za preiskus toč
nosti in umerjanje elektron
skih alkoskopov. Tako se
daj v Celju umerjajo nove 
alkoskope tudi Uprave za 
notranje zadeve na drugih 
območjih. Alkoteste je na-
nu-eč potrebno preskusiti 
oziroma'umeriti vsakih de
set dni. 

rejo izigravati tako kot prej 
pri »bcdončkih«, saj elek
tronski alkotest to takoj zaz
na in se izključi. V nekaterih 
drugih državah ~ Avstraliji, 

N o v i Zelandiji, Z D A , Vel iki 
Britaniji in Kanadi - veljajo 
rezultati, ki jih pokažejo 
elektronski aikoskopi toliko, 
kot veljajo rezultati, ki jih 
dobijo pri odvzemu krvi. 

V približno mesecu in pol, 
kar imajo na Celjskem elek
tronske alkoskope, ugotav
ljajo miličniki, da je bilo veli
ko manj ugovorov in pritožb 
voznikov. 

Raziskava švedskih znan
stvenikov je pokazala, da 
vozniki slabše reagirajo za 
volanom tudi po prekroka
ni noči, ko v krvi nimajo 
več alkohola. Testirali so 22 
oseb, ki so se ga prejšnji ve
čer napile. Po prespani no
či, ko v krvi niso imeli več 
alkohola, so sedli za volan, 
preiskusi pa so pokazali, da 
so z »mačkom« reagirali za 
približno petino počasneje 
kot pred pitjem. 

Z novimi aikoskopi bodo 
mogoče tudi pogostejše kon
trole voznikov, kar pa je gle
de na število vinjenih vozni
kov na naših cestah nujno 
potrebno. Republiški javni 
tožilec namreč ugotavlja, da 
je bil v preteklem letu kar v 
vsaki sedmi prometni nesre

či eden izmed udeležencev 
vinjen in da je alkohol za vo
lanom vse pogostejši vzrok 
za prometne nesreče. 

Po leg treh naj bi na Celj
skem dobili še nekaj elek
tronskih alkoskopov. Potre
bovali bi jih že sedaj, vendar 
so naprave precej drage in še 
uvoziti jih je potrebno, zato 
jih bodo nabavljali postopo
ma. V tem času pa bodo mi
ličniki seveda še vedno upo
rabljali tudi stare alkoskope 
- »ba lončke« . 

S R E Č K O S R O T 

Prevračanfe proti 
Savinji 

Iz smeri Laškega je pripe
ljal v blagi levi ovinek nad 
letnim bazenom v Rimskih 
Toplicah voznik kombija 
A L B I N T A H E R N E R , 33, iz 
Trebnjega. Zaradi neprimer
ne hitrosti na mokri cesti pa 
ga je zaneslo v levo, kjer se je 
prevrnil po nasipu na streho. 
Voznik in sopotnik A L O J Z 
K A P L A N . 28, iz Trebnjega 
sta se huje ranila, škode pa je 
za 500.000 dinarjev. 

ZMI nuitorista In 
pobeenil 

P o Mariborski cesti se je 
pripeljal v križišče pred celj
sko avtobusno postajo moto
rist D A R K O K R I V E C , 26, iz 
T u m o v e pri Skofji vasi ter 
vozil naravnost na Aškerče
v o cesto. Z Aškerčeve ceste 
pa je v križišču zavijal v levo 
takrat še neznani voznik 
osebnega avtomobila in za
radi izsiljevanja prednosti 
zbil motorista, ki se je lažje 
ranil. Voznik je s kraja nesre
če pobegnil, že naslednji dan 
pa so ga miličniki izsledili -
nesrečo je povzročil V I N K O 
R A M S A K , 22. IZ Paškega 
Kozjaka. 

Zbil Je doMIcona 
levi strani ceste 

Voznik osebnega avtomo
bila F R A N C 2 M E G A C , 26, iz 
Brežic pri Poljčanah se je pe
ljal skozi Mlače in v desnem 
o^/inku zaradi neprimerne 
hitrosti zapeljal v levo, kjer 
je zbil 7-letno K . H . , ki je ho
dila i-Tavilno po svoji levi 
strani ob kolesu. Deklica se 
je huje ranila in so jo prepe
ljali v celjsko bolnišnico. 

Umri dva tedna po 
nesreči 

Štirinajst dni po prometni 
nesreči je v celjski bolnišnici 
umrl A N D R E J V R S N I K , 55, 
iz Cepelj. Vršnik se je 10. "Ju
nija peljal s kolesom po lo
kalni cesti v Pondorju po 
klancu navzdol in padel. 

PROMETNE 
NESREČE 

Tatvine icoles se 
množilo 

Miličniki v Celju v teh po
letnih mesecih zabeležijo 
vsaj eno tatvino kolesa na 
dan. Tatovi si najraje izbere
jo nezaklenjena kolesa v sre
dišču mesta, večkrat pa obi
ščejo tudi kolesarnice v kle
teh stanovanjskih blokov. 

Takšne tatvine je zelo tež
ko raziskati, še posebej, ker 
večina pravih lastnikov ne 
pozna številke svojega kole
sa. Se težje je odkriti tiste, ki 
kradejo kolesa, da imajo po
tem rezervne dele, ki so v 
trgovinah že precej dragi. 

Res pa je, da miličniki pre
cej ukradenih koles tudi naj
dejo, a se potem pravi lastni
ki ne oglasijo na postaji mili
ce. Takšna kolesa zato pro
dajo na licitacijah. 

S. S. 

Svet Srednje šole 
Borisa Kidriča Celje, 
Ljubl janska 17 
razpisuje naslednja prosta dela in naloge: 

- 2 učiteljev strokovne teori je 
v tekstil , tehnološki usmeritvi; 
Pogoj: 
- d ipl . ing. tekstilne tehnologi je 
- dipl . ing. teksti l , konfek. tehnologi je 

- 2 učiteljev prakt ičnega pouka 
v tekstil , konfek. usmeritvi 
Pogoj: 
- ^ i n g . konfekci j , tehnologi je 

- 2 učiteljev prakt ičnega pouka 
v tekstil , mehanski usmeritvi 
Pogoj: 
- ing. tekstilne tehnologi je 

- 1 učitelja prakt ičnega pouka 
v osebnih usmeritvah - frizerstvo 
Pogoj: 
- višja izobrazba z ustrezno srednjo šolo 

- 1 učitelja fizike 
Pogoj: 
- dipl . ing. fizike ali 
- dipl . ing. elektrotehnike ali 
- dipl . strojni ing. 

- 1 snažilka šolskih prostorov 
Vloge z dokazil i o strokovnost i pošlj ite v 15 dneh po 
izidu razpisa. 
Začetek dela 1. septembra 1984 

Osumilena gralieža, olitožena za 
t a t v i n o In ponarelanle listin 

Celjski kriminalisti so ovadili javnemu tožilcu 33-
letno Vesno Gračner iz Celja za kaznivo dejanje gra-
beža v zvezi z zlorabo položaja in pravic odgovorne 
osebe. Vesna naj bi to dejanje storila kot obdelo-
valka podatkov za računalniški center pri Elektro 
Celje. 

Gračnerjeva je oškodovala Elektro Celje za približno 
220.000 dinarjev, tako da je pri zamenjavah električnih 
števcev pri nekaterih zasebnikih (in seveda pri sebi 
doma) v računalniški center sporočala višja začetna 
stanja, kot pa so dejansko bila. Tako so se nekateri ožji 
sorodniki, zasebni obrtnik, zdravnik, pet sosedov, pet 
sodelavcev in znanec izognili delu plačila za porab
ljeno električno energijo. 

Kriminalisti so ovadili tudi An ico Golavšek, ki je 
delala na podobnem delovnem mestu pri Elektru Ce
lje. Tudi pri Golavškovi so zamenjali električni števec, 
potem pa je v računalniški center sporočila višje dejan
sko stanje, tako da je Elektro oškodovala za 18.000 
dinarjev. 

Vesna Gračner pa je poleg tega obtožena še za dve 
kaznivi dejanji. Toži lec jo bremeni, da je v mesecu 
novembru lani iz trgovine »Vesna« v Stanetovi ulici v 
Celju ukradla žensko obleko, ki je stala 6000 dinarjev. 

Se eno kciznivo dejanje pa naj bi storila, ko je letos 
januarja iskala drugo službo. Hotela se je zaposliti v 
Kovinotehni, ker pa ni imela ustrezne kvalifikacije, je 
ponaredila spričevalo. Poskušala je tako, da je na spri
čevalo o zaključnem izpitu, ki ga je izdala ekonomska 
srednja šola iz Celja ime osebe, ki je to spričevalo 
dejansko prejela, prelepils z lističem in nanj napisala 
svoje ime. Vendar pa so prevaro v kadrovski službi 
Kovinotehne odkrili. 

S. S R O T 





bodeči imTiDliK 
Suha grla 

O b g l a s o v a n j u za z a d n j i ce l j sk i s a m o p r i s p e v e k 
s m o g o v o r i l i , d a je p o t r e b e n , ker n a m g l e d e o s k r b e 
z v o d o že t e č e v o d a v g r l o . 

Z d a j je o d r e f e r e n d u m a p r e t e k l o že p r e c e j časa , 
v o d a p a n a m že o b m a n j š i h s u š a h le s l a b o t e č e v 
» r l o . 

GASILCI SVOJ SO KONGRES IMELI 
IN O GAŠENJU POŽAROV GOVORIU. 
PRI TEM - ČISTO ZARES -
SO ŽE RESNO KUNKURENCO DOBILI! 

Prehlad 
R e s n i č n o se t i č u d i m - t a k o t o p l o je z d a j , t i si p a 

n e p r e s t a n o p r e h l a j e n . 
T u d i t i b i b i l , č e bi de la l v m o j i d e l o v n i o r g a n i z a 

c i j i . Pr i nas s o n a m r e č t a k o h l a d n i m e d s e b o j n i 
(yJnosi . 

Vzdih tega tedna 
S a ) bi s e o d p o v e d a l i t e j I n v e s t i c i j i , a m p a k 

p o t e m b i š e l d e n a r d r u g a m ! 

Za nove moči 

V e č i n a c e l j s k i h š p o r t 
n i k o v zdaj n a b i r a n o v i h 
m o č i in se p r i p r a v l j a j o 
n a n o v o s e z o n o . 

No, t u d i nav i jač i n a b i 
ra jo n o v e m o č i . 

TEŽKO LJUDEM, KI LOČEVATI NE ZNAJO 
IN SE POGOSTO ODLOČAJO ZA KRAJO. 
NEKAJ SE ČASA DOBRO OBNESE -
ENKRAT PA Z ROKO PRAVICA JIH STRESE! 

Cene, cene . . . 
Pred d n e v i s e m žele l n a c e l j s k i t r ž n i c i k u p i t i 

neka j s tvar i . Pa s e m se us t raš i l in se p r e m i s l i l . 

P o l e g m e n e je n a m r e č sta l n e k resen m o ž . 

Bal s e m se, d a m e b o zače l s p r a š e v a t i , o d k o d m i 
t o l i k o d e n a r j a . 

Nekateri naši ljudje se pritožujejo nad tem, da ponekod spet 
uvajajo gala plese. Menijo, da so zdaj vse bolj v modi goli plesi 

Enotni 

v t e h d n e h s o se t u d i 
n a c e l j s k i h s r e d n j i h š o 
lah s s k l e p n i m i izp i t i p o 
s lav l ja l i s r e d n j e š o l c i . 
Neka te r i p r a v i j o , d a s o 
ime l i t o k r a t d o k a š n j e za 
v e z n i š t v o uč i te l j ev . 

O b o j i s o se h o t e l i p o 
stav i t i p r o t i p r i h a j a j o č e 
m u u s m e r j e n e m u i zo 
b r a ž e v a n j u . 

Ali ni čudno 

M e d t e m ko ne l ca -
te r i r e č e j o N E , h o č e 
j o o d s t o p i t i t is t i , ki s o 
Z A ! 

P o v e j m i , ka j m i 
s l i š , in p o v e m ti, iz 
k a t e r e o b č i n e s i ! 

športna 
- T a k o l e j e t o v a r i š , ker s te u d a r i l i s o s e d a , b o s t e 

d o b i l i t r i m e s e c e z a p o r a . 
- T o v a r i š s o d n i k , kaj ne bi b i l za z a č e t e k d o v o l j 

r u m e n i k a r t o n ? ! 

še vedno 
Na c e l j s k e m o b m o č j u še v e d n o g r a d i m o a l i o b 

n a v l j a m o razne k u l t u r n e d o m o v e . 
Razprave o t e m p a c e s t o n i s o n i č k u l t u r n e . 

Aktualna 
- Ču je te , mesar , vi s te mi p a z a d n j i č da l i z a p s a 

ze lo s l a b o m e s o . 
- Pa ne b o s t e rek l i , d a se je pes p r i t o ž e v a l ? 
- T o ne , a m p a k o b a z ž e n o n a j u j e b o l e l ž e l o d e c . 

GLEDE NA ODNOSE MED LJUDMI BODO KAR IMELI PRAV 
TISTI, KI MENIJO, DA SE NAM SPET BLIŽA LEDENA DOBA! 

Delovna organizacija 
» K R E A T O R « Celje 

razpisuje 
prosta dela in opravi la za nedoločen čas, in sicer: 

2 šivilji 
za delo po meri 

z naslednjimi pogoj i : 
KV šivilja in nad 1 leto delovnih izkušenj na področju 
dela po meri . 

Delo se združuje za nedoločen čas, s po ln im delov
nim časom, s pogojem tr imesečnega poskusnega 
dela. 

Pismene prijave s kratkim op isom dosedanjega dela 
in dokazi lom o izpolnjevanju pogojev pošlj ite na 
naslov: Delovna organizaci ja »KREATOR« Celje, 
Cankarjeva 1/11. 

Reizpis velja 15 dni po objavi . 

Delovna skupnost skupnih služb 

razpisuje 
po sklepu delavskega sveta DSSS dela in naloge s 
posebnimi pooblasti l i 

V O D J A PLANSKOANALITSKE 
SLUŽBE 

Kandidati morajo poleg splošnih pogojev za oprav
ljanje navedenih del in nalog izpolnjevati še nasled
nje: 
- da imajo visoko šolo ekonomske smeri in 3 leta 
delovnih izkušenj na podobnih delih in nalogah ali 
- da imajo višjo šolo ekonomske smeri in 5 let 
delovnih izkušenj na podobnih delih in nalogah 
- poskusno delo 3 rtiesece 
Delovno razmerje sklenemo za nedoločen čas s po l 
nim delovnim časom. 
Pisne ponudbe z dokazil i o izpolnjevanju razpisnih 
pogojev pošlj ite v 8 dneh na naslov: 
Kmetijski kombinat Šentjur, razpisna komisi ja. 
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Namesto avtobusov so taicsiji 
Na Cipru je skoraj na vsakem koraku 

možno najeti taksi. V enostavnih pisar
nah ga lahko najameš za ves dan. Ena 
takšnih je bi.a tudi blizu hotela Miramare 
v Limassolu, kjer sem. stanoval. 

Ko sem šel mimo, me je ustavil prija
zen možakar, taksist ter me povprašal, če 
želim, da me odpelje v Paphos, ali v Ni-
kozijo, ali v TrOdos. Zraven je bila tabla s 
cenami. Za dvajset funtov ti je taksist ves 
dan na voljo. Ker sem bil zmenjen, da 
pridem na našo ambasado v Nikozijo, sva 
se z možakarjem domenila, da mu bom 
naslednji dan sporočil ali se peljem z 
njim ali ne. Potem sem še v recepciji 
vprašal, koliko stane taksi do Nikozije. 
Povedali so mi takšno ceno kot prej tak
sist. Za vožnjo v Nikozijo in nazaj bi torej 
moral plačati kar dobrih 5000 naših di
narjev. To je bilo preveč. Kaj sedaj'' Re-
ceptorko "sem vprašal, če morda vozi v 
Nikozijo a\'tobus, pa mi je povedala, da z 
avtobusom nima smisla. Na cipru se z 

'njimi skorajda ne vozijo. Z izjemo kme
tov v hribovitih predelih, ko se odpravijo 
v dolfno. 

Avtobusi pa so tako prirejeni, da lahko 
v njih pripeljejo izredno veliko stvari, ki 
j-im potem zadoščajo tudi za mesec dni in 
več življenja v hribih. Prijazna receptor-
ka Panayiota Schofielo mi je potem sve
tovala naj vzamem servis taksi. Ta stane 
do Nikozije le funt in 200 milimov (Funt 
se deli na tisoč delov: 1000 milimov in sto 
centov). Kakšna je razlika med taksijem 
m servis taksijem? Taksi najamete za ves 
dan in se v njem vozite sami ali pa s svojo 
druščino. Servis taksi pa je v bistvu cipr
ski javni prevoz, ki ga tudi večina upo-' 
rablja. Lepo pokličete po telefonu centra
lo in poveste, kateri dan in ob kateri uri 

bi se radi kam popeljali. Taksi pride po 
naročnika domov, medtem pa po domo
vih pobere še druge, ki so ga naročili in 
imajo isti cilj kot vi. Servis taksi te tudi 
pripelje na naslov, ki mu ga daš. Razlike 
med avtomobili ni. V glavnem imajo tak
sisti Mercedese in to takšne s tremi vrsta
mi sedežev. Za funt in 200 m.ilimov sem 
se torej še z drugimi osmimi potniki pri
peljal točno pred vrata naše ambasade. 

Sicer pa imajo na Cipru v glavnem ja
ponske avtomobile, za katere pravijo, da 
so poceni in zelo kakovostni. Kar tri četr
tine vseh avtomobilov je japonskih. Se 
pred nekaj leti je bilo tri četrtine italijan

skih avtomobilov. Teh je precej še danes, 
vendar se njihovo število še zdaleč ne da 
primerjati z japonskimi. Naše Zastave ni
sem videl niti ene, zato pa ni nobena 
redkost češka Skoda. Bencin točijo v ga-
lonah. Ena galona je štiri litre in pol. Ben
cin stane približno toliko kot pri nas. s 
tem seveda, da so dohodki tamkajšnjih 
lastnikov avtomobilov neprimerno večji. 
Na Cipru so marsikaj podedovali od .\n-
gležev. Merske enote so angleške: unč, 
jard, milja, galonitd. Tudi avtomobili vo
zijo po levi strani. To je bil tudi vzrok, da 
nisem najel osebnega vozila. Težko bi se 
bilo navaditi vožnje po levi strani. 

Sajveč Je japonskih avtomobilov, vse manj pa italijanskilt. 



Steklina ponovno na pohodu 
Cnadaljevanje iz prejšnje 

številke) 

Samopomoč ob poškodbi, 
ki jo povzročajo živali je izre
dno pomembna, tudi v pre
vent ivnem smislu. Poškodo
vano mesto je treba takoj 
oprati z vodo , z milom, deter-
genlom, če teh sredstev ni
mamo, tudi s samo vodo. Mi
lo in detorgent je potrebno 
izprati s čisto vodo, nato ra
no razkužiti s 4()%-70% alko
holom, alkoholno tinkturo 
joda. P o m e m b n o je ugotovi
ti, kdo je lastnik živali, če je 
bila žival aktivno za.ščitno 
cepljena proti steklini. Vsak 
ugriz je treba prijaviti zdrav
stveni delovni (organizaciji, 
ne glede na vrsto živali, ki je 
povzročila poškodbo. Nujna 
je takojšnja zdravniška po
moč, če je poškodbo povzro
čila domnevno stekla ali div
ja žival. V 24 urah je treba 
iskati zdravniško pomoč, če 
je poškodovana glava, če je 
poškodbo povzročila divja 
žival, neznana žival ali žival 
sumljivega vedenja. V dru
gih primerih moramo po
iskati zdravnika v 2-3 dneh. 
T o opozori lo kaže jemati re
sno, ker se situacija glede 
stekline zelo hitro, iz dneva v 
dan spreminja. Stekla žival 
je izredno nemirna in lahko 
naredi do 30 km na dan. Tu
di aktivna zaščita - cepljenje 
proti steklini - živali ne za

ščiti 100% pred steklino. Za
to odrejamo takojšnji obvez
ni 10-dnevni veterinarski 
nadzor vseh živali (ne glede 
na vrsto živali ali mesto po
škodbe oz. velikost rane), ki 
povzročajo tako ali drugače 
poškodbo pri ljudeh. Antira-
bična zaščita in nadzor člo
veka je zaključen, ce se v 
tem času ne pojavijo znaki 
bolezni pri živali. 

V letu 1983 je bilo v antira-
bični ambulanti Celje obrav
navanih 532 primerov po
škodb pri ljudeh, ki so jih 
povzročile živali. 82 moških 
in 36 žensk smo aktivno za
ščitili s cepljenjem proti ste
klini. Največje število ceplje
nih je v celjski občini m sicer 

O T R O K E O P O Z O R I M O N A 
P R E V I D N O S T PRI R A V 
N A N J U Z N E Z N A N I M I ŽI 
V A L M I . 

37, v občini T .Ve len je 18, v 
Brežicah 12. Žalcu 11. Šmar
ju 9. Mozirju. Hrastniku. 
Sevnici 4. Laško, Šentjur. 
Pregrada po 3. Popolno smo 
cepili 19 ljudi, delno smo za
ščitili 43 oseb, pri drugih je 
bilo cepljenje prekinjeno, 
ker so po 10-dnevnem nad
zoru veterinarji izključili bo
lezen pri živalih. 

Pri 118 osebah so poškod
bo v 79 primerih povzročili 
psi. v 21 primerih mačke, v 6 
primerih lisice, v 5 primerih 
srne, v 1 primeru vodna pod
gana, miš, kuna. podlasica, 
jazbec in drugi. Iz tega je raz
vidno, da smo morali v več 
kot polovici primerov cepiti 
ljudi zaradi malomarnosti in 
neresnosti lastnikov živali, 
predvsem psov. 

P o zakonu bi morali biti 
psi privezani in imeti na-

gobčnik ter letno aktivno za
ščito s cepljenjem proti ste
klim. 

Najbolj so ogroženi otroci 
do 15 let. V 43 primerih je 
najbolj pogosta poškodba 
glave. V 80'!'.. poškodba na
staja zaradi znane ljubezni 
otrok do živali (psov). 

Večina ljudi ima brezskr
ben odnos do stekline, to se 
spremeni, če se poškodujejo. 
Del se vda v usodo in ne 
ukrepu glede zaščite proti 
steklini, večino pa zgrabi pa
ničen strah. Tako pri antira-
bični obravnavi ne dobimo 
ustreznih objektivnih podat
kov o lastniku živali, opisu 
poškodbe in kraju poškod
be. P o m e m b n o si je zapom
niti na kakšnem mestu je na
stala poškodba, kakšna žival 
jo je povzročila, poskušamo 
poiskati lastnika in njegov 
naslov. Izvajamo .samopo
moč in navodila zdravstve
nih delavcev. Boljših rezul
tatov pri zatiranju stekline ni 
možno pričakovati, dokler 
bo odnos ljudi, lastnikov 
psov neresen, malomaren in 
neustrezen. 

Opozoriti moramo tudi 
lovce, da se ravnajo po zna
nih načelih obveznega od
strela določenega procenta 
divjih živali, predvsem lisic 
ter pošiljanja možgan na la
boratorijsko preiskavo na 
steklino. 

Stekline ne kažt? zanemar
jati, ker je bolezen trdovrat-

. no prisotna. Samo z upo.šte-
vanjem navodil veterinar
skih in zdravstvenih delav
cev bomo lahko dokončno 
zatrli steklino. Vedeti je tre
ba, da je steklina med najsta
rejšimi znanimi č lovekovimi 
boleznimi, pa je še vedno 
uganka za nas. 

d r . M A R G I T A K O C i S 

OGLAS V 
NOVEM TEDNIKU 
JE POT 
KUSPEHU 

A¥tomoMlsko za!rare¥an|e 
Pnnizke za¥amwalne vsoie prt ob¥eznem zavaro¥anšu 

Časov, ko smo z obvez
nim zavarovanjem avto
mobilske odgovornosti, 
vse skrbi za kritje stro
škov za materialno in ne
materialno škodo, ki smo 
jo povzročili drugim ali 
jo ti terjajo od nas, prelo
žili na zavarovalnico, ni 
več. Neomejeno zavaro
vanje odgovornosti je za
mujalo omejeno zavaro
vanje. To preprosto po
meni, da povrne zavaro
valnica stroške le do do
ločene vsote, ostalo smo 
dolžni plačati sami. 

Za povzročeno škodo 
zavarovalnica pri osebnih 
avtom.obilih povrne do 5 
mil i jonov dinarjev, eneiko 
pri traktorjih, pri tovornih 
vozil ih in prikolicah pa do 
10 milijonov. Zaradi 
strme rasti stroškov ob 
popravilih vozi l in drugih 
stroškov, pri večjih nesre
čah to ne zadošča. Toda, 
Zavarovalna skupnost 
Tr iglav nudi možnost do
datnega zavarovanja: z le 
deset odstotnim doplači
lom se zavarovalna vsota 
podvoji . 

Da je vredno povečati 
zavarovcinje, zgovorno do
kazujejo tudi podatki za
varovalne skupnosti Tri
glav oziroma območne 
skupnosti Celje: povpreč
na škoda se je v zadnjem 
letu povečala za 160 od
stotkov. Sicer pa je bilo 

lani 7051 prijavljenih 
škod. Od tega so jih rešili 
5029 in izplačali 183 mili
jonov odškodnin, v istem 
času pa so s plačanimi 
premijami zbrali le 135 
milijonov. Zavarovcdne 
vsote so že nekaj časa pre
nizke, tako da se je v zad
njih treh letih v prometni 
rizični skupnosti Triglava 
nabralo preko milijarde 
dinarjev izgub. 

Se bolj je zaskrbljujoče, 

da je zaradi omejitev pri
zadetih vedno več posa
meznikov. Zakon sicer 
ščiti oškodovanca, vendar 
mu to ne pomaga kaj do
sti, če je škoda presegla 
vsoto, ki jo plača zavaro
valnica, voznik, ki je ško
do povzročil , pa ne more 
plačati razlike nad to vso
to. Številke se po vzpenja
jo vse višje in višje. Z do
datnim zavarovanjem lah
ko zaščitimo sebe in oško

dovanca. Da je to res po
trebno, dokazujeta tudi 
a zavarovalnica bo lahko 
izplačala vse, ker je last
nik prizadetega vozila 
dva podobna, a po zavaro-
yanju različna primera. 

V primeru trčenja avto
busa z vlečnim vozi lom je 
samo na v lečnem vozilu 
škoda presegla 8 milijo
nov dinairjev, odškodnin
ski zahtevki poškodova
nih potnikov pa 4 milijo
ne. Zavarovalnica lahko 
izplača le 10 milijonov. 
Kaj pa razlika? Verjetno 
bodo oškodovanci dobili 
sorazmerno manj, kot pa 
bi j im sicer pripadalo. V^^ 
drugem podobnem trče-* 
nju avtobusa in vlečnega 
vozila pa je ocenjena ško
da na avtobusu 10 milijo
nov dinarjev, zahtevki po
škodovanih pa 3 milijone 
dinarjev. Skupno je to se
veda več kot 10 mili jonov. 

imel sklenjeno dvojno za
varovalno vsoto. Pravico 
do n ^ je pri<^bil le z de
set odstotnim doplačilom. 

Resda sta omenjeni ne
sreči veliki in takšnih ne
sreč ni mnogo, a tudi pri 
manjših, v katerih so ude
leženi osebni avtomobUi, 
se lahko škoda skupno z 
odškodninskimi zahtevki 
hitro povzpne krepko pre
ko 5 mili jonov dinarjev. 
K e r ne moremo vedeti , 
kdaj bomo tudi sami vple
teni v takšno nesrečo, ve
lja premisliti in ne varče
vati na napačnem koncu. 
Saj s tem ne dajemo za
služka zavarovalnici - va
rujemo le sebe in druge 
udeležence v cestnem 
prometu. 

Ne ogrožalo nas 
samo prometne 
nesrečo 

z zavarovanjem avto
mobilske odgovornosti , ki 
smo jo po zakonu dolžni 
skleniti, se delno, ali pa ob 
dodanem lO-odstotnem 
doplačilu v enkrat večji 
meri, zavarujemo za ško
do, ki jo povzročimo dru
gim. Toda, tudi našemu 
vozilu grozijo številne ne
varnosti. Prometne nesre
če so sicer najpogostejši 
vzrok poškodovanja ali 
uničenja vozila, a niso ta
ko redke,poškodbe zaradi 
požarov, /iharjev, toče, ta
tvine . . . P red njimi lahko 
delno ali v celoti zavaruje
mo vozi lo z avtomobil
skim kasko zavarova
njem. Resffa zaradi vse 
višjih nabavnih cen vozil 
to še daleč ni poceni, a tu
di stroški za popravilo ra
stejo vsaj enako hitro kot 
cene novih vozil . 

Ce se vam zdi polno av
tomobilsko kasko zavaro
vanje predrago, lahko pri 
Zavarovalni skupnosti 
Tr iglav sklenete tudi del
no kasko zavarovanje. Pri 
polnem zavarovanju je za
gotovljena zavarovalna 
zaščita pred uničenjem, 
poškodovanjem ali krajo 
zavarovanega vozila, v 
zvezi s temi nevarnostmi 
pa tudi stroški prevoza 
vozila do mehanične de
lavnice ah do doma. 

Z delnim kasko zavaro
vanjem se zavarujemo 
pred enakimi nevarnost
mi kot pri polnem kasku 
zavarovanju, v nobenem 
primeru pa ne za škode iz 
prometne nesreče. Ob 
sklenitvi zavarovanja se 
dogovori te za zavarovalno 
kritje v okviru ene ali več 
skupin nevarnosti. Prva 
skupina so nevarnosti po
žara, eksplozije, strele, vi
harja, toče, snežnega pla
zu, manifestacij, padca le
tala in tatvine. V drugo 
skupino sodijo nevarnosti 
razbitja stekla na motor
nem vozilu (razen stekla 
luči in ogledal) in tudi 
škode, ki jo povzroči div
jad in domače živcdi. V 
tretji skupini so nevarno
sti razbitja stekla na oseb
nem motornem vozilu, ra
zen stekla svetlobnih teles 
in ogledal, v četrti pa še 
zavarovanje stroškov vle
ke oziroma prevoza oseb
nega vozila, ki so posledi
ca okvare ali prometne 
nesreče ter stroške vrni
tve oseb, ki so se vozile v 
poškodovanem vozilu. Ta 
oblika zavarovanja avto
mobilskega kaska vam 
pokriva celotno škodo 
brez lastnega deleža, za 
katerega se lahko odločite 
pri polnem kasku zavaro
vanju. 

Pri hujših prometnih nesrečah sedanje zavarovalne vsote ne zadoščajo za vso 
škodo in odškodninske zahtevke, saj je zgornja meja pri osebnih avtomobilih 5 
milijonov dinarjev. Z desetotstotnim doplačilom, ki ga lahko opravite ob rednem 
obveznem lavarovanJu. pase ta vsota podvoji. 









mielodlle SD kilub mrazu ostale zelene 
FesUiral na Vranskem la tmil šatos uspal 

Turistični delavci na 
Vranskem so znali združiti 
izvirnost, podjetnost in or
ganizacijske sposobnosti. 
Zraven so znali prisluhniti 
še potrebam in okusu publi
ke in novi festival je bil ro
jen. To je bilo že lani, ko je 
turistično društvo Vransko 
organiziralo prvi festival 
vedno lepih melodij. Letos 
so prireditev ponovili in zo
pet se je pokazalo, da se je 
splačalo potruditi in k sode
lovanju privabiti R T V 
Ljubljana ter Novi tednik 
in Radio Celje. Povabiti je 
bilo treba tudi pevce. In res 
so prišli na Vransko v nede
ljo popoldne, prepevat pe
smi, ki so se uspešno upira
le vplivom pozebe na po-
pevkarski sceni. 

Marjana Deržaj, Lado Le-
skovar, Majda Sepe, Rafko 
Irgolič, Elda Viler in Oto 
Pestner ansambel Sok so 
imena, ki vedno obetajo ka
kovosten glasbeni dogodek 
in prijetno poživilo v sicerš
nji suši tovrstne turistične 
ponudbe. 

Da vedno lepe melodije 
prenesejo tudi mraz, so na 
lastni koži občutili naši pev
ci, še bolj pa številno občin
stvo, ki se je zbralo na prizo
rišču pri gradu Podgrad na 
Vranskem. Eni in drugi so, 
kljub hladu, ki je pritisnil na 
večer, zdržali vse do prvih ur 
novega dne. Grele so jih zim
zelene melodije, spomini na 
leta brez revmatizma, na to 
in ono ljubezen, dogodek. 
Vsaka od melodij je bila pač 

Z a primeren uvod v prireditev je poskrbel mladinski pihalni orkester iz Žalca. Kajpak, z 
evergreeni. 

povezana z določenim ob
dobjem, časom ko je zaživela 
in se vsidrala v srca in ušesa 
poslušalcev. 

Drugi dol prireditve je bil 
manj hladen, kajti pričel se 
je ple.s ob večno mladih me
lodijah, ki so jih, zdaj posa
mič, zdaj skupno, izvajali 
gostje. 

Majda Sepe: ' M n o g e teh 
pesmi me spominjajo na ča
se, ko smo še v luno gledali: 
Človek bi se kar razjokal.. .• 

• Rafko Irgolič: N e bi mo
gel prešteti, kolikokrat sem 
jahal na tem svojem vrancu. 
Oba sva že precej upehana, 
ampak pesem pa ljudje še 
vedno radi slišijo.« 

Elda Viler: "Nič več me ne 
zebe. Oder, četudi je mrzlo, 
me vedno ogreje: T u je pra
va, domača, slovenska pu
blika:-

Marjana Deržaj: - Za pev
ca, ali pa vsaj zame, m važno, 
kje nastopa, ali gre za naše 
festivale ali za takšne in po
dobne prireditve kot je no
cojšnja. Odgovornost je ve
dno enaka. Zame je najvaž
nejši odziv občinstva, tega 
pa je danes še kako čuti t i . . . • 

Oto Pestner: »Ideja o festi
valu vedno lepih melodij tu 
na Vranskem je enkratna. 2e 
dolgo se nisem na kakšni 
prireditvi počutil tako lepo 
kot danes.« 

Marija Grobler iz Tabora 
pri Vranskem: » T o je čisto 
posebno razpoloženje, pesmi 
me spominjajo na mlajša 
leta« 

Franjo Miklavžič iz Žalca: 
• Ob teh pesmih se raznežim, 
ker so iz tistih let, ko še ni
sem bil poročen, torej vel iko 
mlajši. Se več takšnih prire
ditev bi potrebovali .« 

M. A . 

Poletna noč z Marjano Deržaj in ansamblom Šok. 

AMADEUS POROČA 

Priznam, nemoč je prišla do izraza 
vedro z vodo preteiko je breme, 
od moških zahtevam le toliko poraza 
da polival bo vpričo svoje me žene! 

ObadJI piki 
Pred nezaželeno nosečnostjo se zaštiA 

tirno z tabletko. Pred socialnimi teža
vami z delom. 

Mnogi ne verjamejo niti ogledalu, saj 
se zavedajo da nikoli ne kažejo pravega 
obraza. 

Ko je prišel na vrh, se jim je zahvalil 
za pomoč. Našel si je nove sodelavce. 

Bil je dober »telovadec«. Vedno je bil 
na konju. 

Če bi bili delovni ljudje v formi ne bi 
bila potrebna reforma. 

Vedno večjo skrb za tiste, ki ne bodo 
zmogli vseh bremen, bodo pomenile tudi 
ljudske kuhinje. Tozdovske marsikje že 
imajo. 

Vsi so dvigovali roke. On je samo pred
lagal. Zato danes ni kriv za težak položaj 
v delovni sredini. 

OBAD 

Breakdancoril prvič 
nastopili v Celju 

Moški postajajo vse bolj 
enakopravni tudi na področ
jih, ki so bila vso dolgo zgo
dovino, od neandertalcev na
prej, v domeni žensk. Na ple
siščih ne stojijo več kot kla

de, vse manj so štorasti in 
dekleta imajo zopet vzrok za 
feminizem. T o so dokazali 
tudi fantje, ki so v ponede
ljek nastopali, v discu hotela 
Evropa, >prvi put u Celju«, v 
veščinah break dance-aa. 

U v o z iz Amer ike se je to
krat pokazal kot uspešen, 
kajti fantje so tako spretno 
telovadili, plesali in -panto-
mimirali, • da so več kot nav
dušili nekaj manj kot mili
jonski avditorij discoteke. V 
hudi konkurenci, ki se je gi
bala od 18 pa vse do 35 let. je 
pobral lovorike Lars, ki pa 
kot sam zagotavlja ni uvožen 
in se tudi ne namerava pro
dati za devize Break dancer 
je postal zaradi mode novega 
plesa pa se je začel učiti s 
posnemanjem T V dancer-
jev. Zdaj je že ta glavni in so 
mu american boys le za 
osnovo. Začel je namreč ra
zvijati lastno tehnologijo in 
to iz domačega materiala, 
kajti g loboko se zaveda krize 
našega gospodarstva. 

V discoteki Evrope tokrat 
niso streljali na znane leteče 
predmete in bod.vbildeiji ni
so nikogar hospitalizirali. 
mapak so nam postregli z za
nimivo plesno uživancijo. L e 
tako naprej, dokler je še ži-
v i h k e j . . . 

Foto: EDI M A S N E R 

FOTOGRAFIJA ZA TA TEDEN 

Lojze Ojsteršek - Na počitnicah. 


